

မြန်မာ့အလင်း

၁၂၅၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914
Myanma Alinn Daily

နိဗ္ဗာန်ကမ်းတစ်ဖက်သို့

ကောင်းစွာဟောအပ်သော တရားတို့ကို တရားအားလျော်စွာ ကျင့်ကြံကုန်သော သူတို့သည် ကူးမြောက်နိုင်ခဲ့သော သေမင်းနေရာသံသရာကို (ကူးမြောက်၍) နိဗ္ဗာန်တည်းဟူသော ကမ်းတစ်ဖက်သို့ ရောက်ကုန်လတ္တံ့။ ပဏ္ဍိတဝဂ် (ဓမ္မပဒ-၈၆)

၁၃၈၆ ခုနှစ်၊ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် ၁ ရက် ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက်၊ စနေနေ့ အတွဲ (၆၄)၊ အမှတ် (၀၄၇)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးပင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအားဖြင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားဖြင့်မားရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝဖြင့်မားရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များ အတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ် နိုင်ငံမစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နှစ်နာမမှုရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့် အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် မသိုးရွှေကြာသင်္ကန်း ရက်လုပ်ပူဇော်ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသည့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးကိုယ်စားပြုအသင်း အား ဆုဖလား၊ ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေနှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

၂၀၂၄ ခုနှစ် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တန်ဆောင်တိုင်မီးထွန်းပွဲတော် မီးပုံးပျံလွှတ်တင်ပူဇော်ပြိုင်ပွဲနှင့် မသိုးရွှေကြာသင်္ကန်းရက်လုပ်ပူဇော်ပြိုင်ပွဲ ဆုချီးမြှင့်ပွဲ အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၅
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်ရှိ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး ၂၀၂၄ ခုနှစ် တန်ဆောင်တိုင်မီးထွန်းပွဲတော် မီးပုံးပျံလွှတ်တင်ပူဇော်ပြိုင်ပွဲနှင့် မသိုးရွှေကြာသင်္ကန်း ရက်လုပ်ပူဇော် ပြိုင်ပွဲ ဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ညပိုင်းတွင် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်အတွင်းရှိ ရေပန်းရင်ပြင်တော်၌ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာဖြင့် ကျင်းပပြုလုပ်သည်။

ယနေ့ ဖတ် စ ရာ

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တန်ဆောင်တိုင်ဈေးရောင်း	မူဆယ်မြို့၌ တန်ဆောင်တိုင်မီးထွန်းပွဲတော်နှင့်	သီရိလင်္ကာသမ္မတ ဒဗ္ဗန္ဒာယာကီ၏ ညွှန်ပေါင်းအဖွဲ့
ပွဲတော်နှင့် ဂီတပွဲတော် လာရောက်ကြည့်ရှုသူ	(ပထမအကြိမ်) နိဗ္ဗာန်ဈေးပွဲတော်ကျင်းပ	ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲတွင် အနိုင်ရရှိ
ပြည်သူများဖြင့် စည်ကား	ပြည်တွင်းသတင်း ၈၁	နိုင်ငံတကာသတင်း ၈၁

လွတ်လပ်ခွင့်သည် ဥပဒေနှင့်အညီသာ

ပုံနှိပ်ခြင်းနှင့် ထုတ်ဝေခြင်းလုပ်ငန်း ဥပဒေပုဒ်မ ၈၊ ပုဒ်မခွဲ (ဂ) ပါ စည်းကမ်းချက်များကို ဖောက်ဖျက်၍ ဟီရိုဩတ္တပ္ပကင်းသော၊ မြန်မာ့လူ့အဖွဲ့အစည်းက လက်မခံသော လူငယ်များ၏ တွေးခေါ်မြော်မြင်မှုနှင့် ခံစားနားလည်မှုကို လွှဲပြောင်းပေးနိုင်သော ညစ်ညမ်းစာများဖော်ပြပါရှိသော စာအုပ်နှစ်အုပ် ထုတ်ဝေဖြန့်ချိမှုနှင့် ပတ်သက်၍ ပုံနှိပ်သူနှင့် ထုတ်ဝေသူတို့၏ လုပ်ငန်းအသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်များကို ဖြန့်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းလိုက်ပြီး ယင်းစာအုပ်များကိုလည်း တရားမဝင်ထုတ်ဝေစာများအဖြစ် ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။ ထို့အပြင် ပုံနှိပ်သူနှင့်ထုတ်ဝေသူတို့အား ဥပဒေနှင့်အညီ တရားစွဲဆို အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာထားသည်။

ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပြဋ္ဌာန်းပြီးနောက် ရှေးကောက်ခံအစိုးရများ တက်ရောက်လာချိန်မှစကာ စာနယ်ဇင်းလွတ်လပ်ခွင့်၊ လွတ်လပ်စွာရေးသားခွင့်၊ လွတ်လပ်စွာဖော်ထုတ်ခွင့် စသည့်အခွင့်အရေးများကို အလွဲသုံးစားပြုပြီး အညီအယှက်စာပေ၊ ညစ်ညမ်းဝတ္ထုစာအုပ်တချို့ ထွက်ရှိလာခဲ့သည်။ ယင်းစာအုပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှုထောင့်အမျိုးမျိုးမှ ဝေဖန်မှုများ၊ ရွတ်ချမှုများလည်း ပေါ်ထွက်လာခဲ့ကြသည်။ အများစုက ရွတ်ချကြခြင်းဖြစ်ပြီး ပြင်းပြင်းထန်ထန် ရွတ်ချကြသူများလည်း ရှိသည်။ ညစ်ညမ်းစာပေ ရေးသားထုတ်ဝေမှုအပေါ် ထောက်ခံသူ တစ်ယောက်စ၊ နှစ်ယောက်စတို့ကမူ လွတ်လပ်စွာရေးသားထုတ်ဖော်ခွင့်၊ အနုပညာလွတ်လပ်စွာ ဖန်တီးခွင့်တို့ကို အကြောင်းပြ၍ မလုံမလဲ အကာအကွယ်ယူကြသည်ကိုလည်း တွေ့ရသည်။ လွတ်လပ်စွာ ရေးသားဖော်ထုတ်ခွင့်သည် ရေးသူ၏ အခွင့်အရေးဖြစ်ပြီး မကြိုက်ရင် မဖတ်နဲ့၊ ကိုယ်ကြိုက်ရာ ရေးချယ်ဖတ်ဟူ၍ တရားလက်လွတ်၊ တာဝန်မဲ့ ဆင်ခြေပေးမှုကိုလည်း တွေ့ရသည်။

တရားမဝင် ထုတ်ဝေစာဖြစ်ကြောင်း ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနက ပြီးခဲ့သည့် ရက်ပိုင်းအတွင်း ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည့် စာအုပ်နှစ်အုပ်မှာ စာရေးသူ Mahuyar ရေးသားသည့် " 1500 Miles to you " နှင့် "အမုန်းနဲ့ပျိုးတဲ့ချစ်ခြင်း အလင်္ကာ" အမည်ရှိ စာအုပ်များဖြစ်သည်။ ယင်းစာအုပ်များတွင် ဟီရိုဩတ္တပ္ပကင်းသော၊ မြန်မာ့လူ့အဖွဲ့အစည်းက လက်မခံသော၊ လူငယ်များ၏ တွေးခေါ်မြော်မြင်မှုနှင့် ခံစားနားလည်မှုကို လွှဲပြောင်းပေးနိုင်သော ညစ်ညမ်းစာများ ဖော်ပြပါရှိသည်ဟုဆိုရာ ထုတ်ဝေစာတစ်ခုသည် နိုင်ငံနှင့် လူ့အဖွဲ့အစည်းအတွက် အကျိုးမပြုနိုင်စေကာမူ အဆိပ်အတောက် မဖြစ်စေသင့်၊ အကျိုးမယုတ်စေသင့်ဟု နားလည်နိုင်သည်။ သတင်းမီဒီယာများအပေါ်စာပေ၊ ရုပ်ရှင်၊ ဂီတစသည့်တို့မှာ လူ့အဖွဲ့အစည်းအပေါ်တွင် ဩဇာသက်ရောက်နိုင်စွမ်းရှိသည့် Soft Power များ ဖြစ်ကြသည်။ အထူးသဖြင့် လူငယ်များကို ပစ်မှတ်ထား၍ ရေးသားထုတ်ဝေလာခြင်းက နိုင်ငံ၏ အနာဂတ်လူသားအရင်းအမြစ်များအပေါ် တိုက်ရိုက်ထိခိုက်စေသည်။

လက်ရှိမိမိတို့နိုင်ငံ၏ အခြေအနေမှာ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးတို့ကို အခက်အခဲများစွာကြားမှ ရုန်းကန်တည်ဆောက်နေချိန်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံသူ၊ နိုင်ငံသားတို့၏ ပညာရေးအဆင့်အတန်း၊ စိတ်ဓာတ်နှင့် တွေးခေါ်မြော်မြင်မှုရေချိန်တို့ ဖြင့်ပေးလာစေရန် ကြိုးပမ်းဖြင့်တင်ဖို့ လိုအပ်နေချိန်ဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် နိုင်ငံ၏ လူဦးရေအချိုးနှင့် ဘွဲ့ရပညာတတ်အချိုးကို ကွာဟနေချိန်၊ ပျမ်းမျှ ပညာအရည်အချင်း အခြေခံပညာအလယ်တန်းအဆင့်မျှသာ ရှိနေချိန်တွင် ယခုကဲ့သို့ ညစ်ညမ်းစာများ ဖော်ပြပါရှိသည့် စာအုပ်မျိုးကို ရေးသားခြင်း၊ ပုံနှိပ်ခြင်း၊ ထုတ်ဝေခြင်းတို့က မိမိတို့၏ စီးပွားရေး အကျိုးအမြတ်မျှကိုသာကြည့်ပြီး တာဝန်ယူမှုကင်းမဲ့ခြင်း ဖြစ်သည့်အပြင် လူ့အဖွဲ့အစည်းကိုလည်း အကျိုးယုတ်စေခြင်းဖြစ်သည်။

ကမ္ဘာလူ့အခွင့်အရေး ကြေညာစာတမ်း၌ပင်လျှင် လူတိုင်း၏ လွတ်လပ်စွာ ထင်မြင်ယူဆခွင့်နှင့် လွတ်လပ်စွာ ထုတ်ဖော်ခွင့်တို့ကို အသိအမှတ်ပြု ပြဋ္ဌာန်းထားသည့်တိုင် မိမိ၏ အခွင့်အရေးများနှင့် လွတ်လပ်ခွင့်များကို ကျင့်သုံးရာတွင် အခြားသူများ၏ အခွင့်အရေးနှင့် လွတ်လပ်ခွင့်များကို အသိအမှတ်ပြုလေးစားရန်နှင့် ဒီမိုကရေစီလူ့အဖွဲ့အစည်းတွင် တရားမျှတသော လိုအပ်ချက်များဖြစ်သည့် ကိုယ်ကျင့်တရား၊ အများပြည်သူ အေးချမ်းသာယာရေးနှင့် အကျိုးဖြစ်ထွန်းရေးတို့ကို ဖြည့်ဆည်းရန်အတွက် ဥပဒေအရ သတ်မှတ်ထားသည့် ကန့်သတ်ချက်များအတိုင်းသာ ကျင့်သုံးပိုင်ခွင့်ရှိသည်ဟု ပြဋ္ဌာန်းထားသည်ကို သတိချုပ်ကာ လူတိုင်း မိမိတို့ရင်သန်ဖွံ့ဖြိုးရာ လူ့အသိုက်အဝန်းအတွက် တာဝန်သိကြရပါမည့်အကြောင်း။ ။

နေ့သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်ကြောင်း ကြေညာခြင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန ကြေညာချက် နေ့သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်ကြောင်း ကြေညာခြင်း ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာနရှိ တက္ကသိုလ်နှင့် ဒီဂရီ ကောလိပ်များ၏ ဘွဲ့ကြိုတန်းများနှင့် ဘွဲ့လွန်တန်းများကို ၁၄-၁၁-၂၀၂၄ ရက်မှစတင်၍ နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၄ နာရီအထိ ပိတ်ရက် မရှိ ကျောင်းအပ်လက်ခံပြီး ၂၁-၁၁-၂၀၂၄ ရက်မှစတင်၍ ဖွင့်လှစ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။ အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ၁၀၄ နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ ဦးတည်ချက်များ

- ★ တိုင်းရင်းသားများအကြား အပြန်အလှန်လေးစားမှု၊ ယုံကြည်မှုများ တည်ဆောက်ပြီး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ရေး။
- ★ နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အသိပညာ အတတ်ပညာ ပြည့်ဝသော ပညာတတ်များ ပေါများရေး။
- ★ ပြည်ထောင်စုကြီး ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ပညာရေးတွင် တစ်နိုင်ငံလုံးက ဝိုင်းဝန်းကူညီပံ့ပိုးရေး။
- ★ တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးအတွက် ပြည်တွင်း ထုတ်လုပ်မှု မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ၁၀၄ နှစ်မြောက် အမျိုးသားအောင်ပွဲနေ့ ဆောင်ပုဒ်

ပြည်ထောင်စုကြီးငြိမ်းချမ်းဖို့၊ တစ်မျိုးသားလုံးညီညွတ်ဖို့။ ၁၃၈၆ ခုနှစ်၊ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ကျော် (၁၀) ရက် (၂၅-၁၁-၂၀၂၄)

မလိုအပ်သော မီးများကို ပိတ်ထားခြင်းဖြင့် လျှပ်စစ်ကို ချွေတာပါ

(၂၃)ကြိမ်မြောက် မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးသမားတော်များညီလာခံနှင့် မြန်မာ့တိုင်းရင်းဆေးပညာဦးနှောဖလှယ်ပွဲ

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ (၂၀၊ ၂၁၊ ၂၂)ရက် နေပြည်တော်

နေရာကွက်ကျားမှ နေရာကျကျ မိုးရွာနိုင်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၅ နေပြည်တော်နှင့်မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့အများအားဖြင့် သာယာမည်။ ရန်ကုန်မြို့နှင့်အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ တိမ်အနည်းငယ် ဖြစ်ထွန်းမည်။ မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်ကျားမှ နေရာကျကျ မိုးရွာနိုင်သည်။ မြန်မာ့ပင်လယ်ပြင်အခြေအနေမှာ လှိုင်းအနည်းငယ်မှ လှိုင်းအသင့်အတင့်ရှိမည်။ လှိုင်းအမြင့်မှာ မြန်မာ့ကမ်းရိုးတန်းတစ်လျှောက်နှင့် ကမ်းလွန်ပင်လယ်ပြင်တို့တွင် သုံးပေမှ ခြောက်ပေခန့် ရှိနိုင်သည်။ မိုး/စလ

မြန်မာ့အလင်း

စာတည်းမှူးချုပ်	- စိုးစိုးနိုင်	သတင်းထောက်မှူး	- ခင်ရတနာ
စာတည်းမှူး	- မြင့်စိုး	အကြီးတန်း	- ကျော်သုခ၊ ဇင်စိန်၊ တင်မောင်လွင်
စာတည်းများ	- ဝင်းကျော်၊ နေဇာဇာထွန်း	သတင်းထောက်များ	- ဟိန်းထက်ဇော်၊ နေဝင်းထွန်း(၂)
ဘာသာပြန်စာတည်း	- ဝင်းစန္ဒြေ၊ တင်လင်းအောင်	အငယ်တန်း	- ဇော်ဝင်းအောင်၊ ဝေသူနွယ်၊ ခင်ဖြူထွေး
သုတေသန	- အိအိခင်နှင့် အဖွဲ့	သတင်းထောက်များ	-
စာပြင်	- ဒေးဒေးအေး၊ လှိုင်နှင့် အဖွဲ့	ဓာတ်ပုံသတင်းထောက်	- တင်စိုး
စာမျက်နှာဖွဲ့စည်းမှုနှင့် ဒီဇိုင်း	- သန်းထွန်းအောင်နှင့် အဖွဲ့	အိုးမေးနှင့် အွန်လိုင်း	- သက်လွင်ဦးနှင့် အဖွဲ့

နေပြည်တော်-စာတည်းမှူး၊ ဝါဒ-၃၆၄၄၄၊ စာတည်းအဖွဲ့၊ ဝါဒ-၃၆၄၄၄၊ ဖက်စ် ဝါဒ-၃၆၄၄၄၊ ရန်ကုန်ရုံး-အမှတ်(၅၃)၊ နတ်မောက်လမ်းသွယ်(၁)၊ ဗိုလ်ချုပ်(၂) ရပ်ကွက်၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတိုက်အတ္ထာအမှတ်-၄၀၊ စာတည်းအဖွဲ့၊ ၀၁-၅၄၄၄၀၉၊ မန်နေဂျာ ၀၁-၅၄၄၄၁၄၊ စီမံ ၀၁-၅၄၄၄၁၄၊ ငွေစာရင်း ၀၁-၅၄၄၄၁၆၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၅၄၄၄၁၄၊ ၀၁-၅၅၄၄၁၈၊ Fax ၀၁-၅၄၄၄၂၂၊ ဝါဒ-၃၆၄၄၅၊ မြန်မာ့အလင်း ၀၁-၅၄၄၄၁၇၊ Fax ၀၁-၈၆၀၄၄၄၆၊ ထုတ်ဝေခြင်းအမှတ် - (၀၁၀၉၃) ပုံနှိပ်ခြင်းအမှတ် - (၀၀၈၇၇)

mmalin.npt@gmail.com www.facebook.com/MYANMAALINNEWS

MYANMAR Digital News Presented by NRC www.mdn.gov.mm

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ရုရှားတီးရားပြည်နယ် အကြီးအကဲ၊ ဘူရားတီးရားပြည်နယ်အစိုးရဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၅
နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် သည် ရုရှားတီးရားပြည်နယ် အကြီးအကဲ၊ ဘူရားတီးရားပြည်နယ် အစိုးရဥက္ကဋ္ဌ H.E. Mr. Alexey Sambuevich Tsydenov ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့အား ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌရုံး သတိမန်ဆောင် ဧည့်ခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

တက်ရောက် အဆိုပတွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံ တော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အတူ ကောင်စီတွဲဖက်အတွင်း ရေးမှူး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦး၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ ဖြစ်ကြ သည့် ဦးတင်ဦးလွင်၊ ဒေါက်တာ ချာလီသန်း၊ ဦးထွန်းအု၊ ဒေါက်တာ ညွန့်နေနှင့် ဒေါက်တာသက်ခိုင်ဝင်း၊ နေပြည်တော် ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းထွန်းဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူ များ တက်ရောက်ကြပြီး ရုရှား ဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ ဘူရားတီးရား ပြည်နယ်အကြီးအကဲ၊ ဘူရား တီးရားပြည်နယ်အစိုးရဥက္ကဋ္ဌနှင့် အတူ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ရုရှား နိုင်ငံသံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Iskander Azizov၊ ဘူရားတီးရား ပြည်နယ် ဒုတိယအကြီးအကဲ၊ ကျန်မာရေးဝန်ကြီး Mrs. Ludupova Evgeniia Iurevne နှင့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့များ တက်ရောက်ကြသည်။

ထိုသို့တွေ့ဆုံရာတွင် ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် က ကြိုဆိုနှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားရာတွင် ရုရှားဖက်ဒရေး



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ ဘူရားတီးရားပြည်နယ် အကြီးအကဲ H.E. Mr. Alexey Sambuevich Tsydenov အား လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

ရှင်းနိုင်ငံ ဘူရားတီးရားပြည်နယ် သည် မိမိတို့နိုင်ငံနှင့် ထူးခြားသော ဆက်ဆံရေးရှိသည့် ပြည်နယ် တစ်ခုဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ချစ်ကြည်ရေး ခရီးစဉ် လာရောက်လည်ပတ်မှု အတွက် ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုကြောင်း ပြောကြားသည်။

နှေးထွေးစွာကြိုဆို ယင်းနောက် ဘူရားတီးရား ပြည်နယ်အကြီးအကဲ၊ ဘူရား တီးရားပြည်နယ်အစိုးရဥက္ကဋ္ဌက ယခုကဲ့သို့ သာယာလှပသည့် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ချစ်ကြည်ရေး ခရီးစဉ် လာရောက်ခွင့်ရသည့် အတွက် မိမိအနေဖြင့်များစွာ ဂုဏ်ယူမိကြောင်း၊ လာရောက် လည်ပတ်သည့်အချိန်တွင်လည်း မြန်မာနိုင်ငံ၏ တည်ငြိမ်အေးချမ်း ဖွံ့ဖြိုးမှုနှင့် သာယာလှပမှုများကို များစွာ ခံစားမိပါကြောင်း၊ မိမိတို့ကိုယ်စား

လှယ်အဖွဲ့ရောက်ရှိလည်ပတ်ချိန် များ၌လည်း မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့် မြန်မာပြည်သူ များ၏ ရင်းနှီးနှေးထွေးစွာဖြင့် ကြိုဆိုမှုနှင့် အထူးဧည့်ပတ်ကျော်ပွန် မှုများကိုလည်း မြင်တွေ့ရသည့် အတွက် မိမိတို့အနေဖြင့် မြန်မာ နိုင်ငံနှင့် ရင်းနှီးနှေးထွေးသော နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ရုရှား ဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ ဘူရား တီးရားပြည်နယ် အကြီးအကဲ H.E. Mr. Alexey Sambuevich Tsydenov တို့ အမှတ်တရ လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ အပြန် အလှန် ပေးအပ်ကြသည်။

ဆက်ဆံရေးရှိသည့် ခံစားမှုများကို ရရှိကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် နှစ်နိုင်ငံအကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုများ တိုးတက် ကောင်းမွန်လျက်ရှိသည့် အခြေ အနေများ၊ ချစ်ကြည်ရေးခရီးစဉ် များ အပြန်အလှန် လည်ပတ် လျက်ရှိသည့် အခြေအနေများ၊ မြန်မာနိုင်ငံတွင် စပါး၊ ဆီထွက် သီးနှံနှင့် ပဲများကို အဓိကထား စိုက်ပျိုးလျက်ရှိပြီး စိုက်ပျိုးရေး လုပ်ငန်းများအတွက် လိုအပ်သည့် သဘာဝမြေဩဇာများ ထုတ်လုပ် နိုင်ရေး စက်ရုံများတည်ဆောက် လျက်ရှိသည့် အခြေအနေများ၊ ဆီထွက်သီးနှံဖြစ်သည့် နေကြာ စိုက်ပျိုးမှုတိုးတက်စေရေး ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် အခြေအနေ များ၊ မြန်မာနိုင်ငံမှထွက်ရှိသည့် သစ်တောထွက် ပစ္စည်းများဖြင့် သစ်ပါးလွှာနှင့် ပျောဖတ်များ စတုရန်း ၄ သို့



ဘူရားတီးရားပြည်နယ် အကြီးအကဲ H.E. Mr. Alexey Sambuevich Tsydenov နိုဝင်ဘာ ၁၃ ရက်က ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီး၌ (၃၆) ကြိမ်မြောက် မသိုးသက်န်းရက်လုပ်နေမှုကို ကြည့်ရှုလေ့လာစဉ်။



ဘူရားတီးရားပြည်နယ် အကြီးအကဲ H.E. Mr. Alexey Sambuevich Tsydenov နိုဝင်ဘာ ၁၃ ရက်က ရန်ကုန်မြို့ ဗိုလ်ချုပ်ဈေးအတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုလေ့လာစဉ်။

၂ ရှေ့ဖိုးမှ

အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့် ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ်၊ ကောင်စီအတွင်းရေးမှူးနှင့်ဇနီး၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူးနှင့် ဇနီး၊ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ချစ်ကြည်ရေးခရီးရောက်ရှိနေသည့် ရုရှားဖက်ဒရေရှင်းနိုင်ငံ၊ ဘူရားတီးရား ပြည်နယ်အကြီးအကဲ၊ ဘူရားတီးရားပြည်နယ်အစိုးရဥက္ကဋ္ဌ H.E. Mr. Alexey Sambuevich Tsydenov နှင့် ချစ်ကြည်ရေး ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့များ၊ ကောင်စီဝင်များနှင့် ဇနီးများ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများနှင့်ဇနီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရှုံးမှ အဆင့်မြင့် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့်ဇနီးများ၊ နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မီးပုံးပျံလွှတ်တင်ပူဇော်ဖြိုင်ပွဲနှင့် မသိုးရွှေကြာသက်နိုးရက်လုပ်ပူဇော်ဖြိုင်ပွဲတွင် ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြသည့် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေနှင့် တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အသီးသီးမှ ဖြိုင်ပွဲဝင်များတက်ရောက်ကြပြီး ဘူရားဖူးလာ ရဟန်းရှင်လှပြည်သူများကလည်း စည်ကားများပြားစွာ လာရောက်ကြည့်ရှုကြသည်။

ထွန်းညှိပူဇော်

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီး၊ ရုရှားဖက်ဒရေရှင်းနိုင်ငံ၊ ဘူရားတီးရားပြည်နယ်အကြီးအကဲ၊ ဘူရားတီးရားပြည်နယ် အစိုးရဥက္ကဋ္ဌနှင့် အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများသည် မာရ်ဇီယေယုဒရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ဖူးမြော်ကြည့်ရှု၍ ပန်း၊ ရေချမ်း၊ ဆီမီးများ ကပ်လှူပူဇော်ကြပြီး ဆီမီးများကို အတူတကွ ထွန်းညှိပူဇော်ကြသည်။

ယင်းနောက် မာရ်ဇီယေယုဒရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား လက်ယာရစ်လှည့်လည်ပူဇော်ပြီး သဒ္ဒါမိပတ် ခေါင်းလောင်းတော်ကို ထိုးခတ်ပူဇော်ကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဘူရားတီးရားပြည်နယ် အစိုးရဥက္ကဋ္ဌ H.E. Mr. Alexey Sambuevich Tsydenov နှင့် ချစ်ကြည်ရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ မာရ်ဇီယေယုဒရုပ်ပွားတော်အတွင်းရှိ ကျောက်စာရုံစေတီတော်များအတွင်း ကြည့်ရှုလေ့လာစဉ်။

အုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးနှင့် အခမ်းအနား တက်ရောက်လာကြသူများသည် အခမ်းအနားကျင်းပမည့်နေရာသို့ ရောက်ရှိကြရာ တိုင်းရင်းသားရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များက တိုင်းရင်းသားရိုးရာအကအလှများဖြင့် ကြိုဆိုကြသည်။

ကြည့်ရှုအားပေး

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ရုရှားဖက်ဒရေရှင်းနိုင်ငံ၊ ဘူရားတီးရားပြည်နယ်အကြီးအကဲ၊ ဘူရားတီးရားပြည်နယ် အစိုးရဥက္ကဋ္ဌနှင့် ချစ်ကြည်ရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တို့က စိန်နားပန်းမီးပုံးပျံလွှတ်တင်မှုနှင့် ညမီးကျည်ညမီးကြီးမီးပုံးပျံများ လွှတ်တင်ပူဇော် ယှဉ်ပြိုင်နေမှုများကို ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

ယင်းနောက် ရုရှား - မြန်မာချစ်ကြည်ရေး အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် မြတ်ရောင်ခြည် စိန်နားပန်းမီးပုံးပျံလွှတ်တင်မှုကို ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။ အဆိုပါ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် မာရ်ဇီယေယုဒရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ဆီမီးထွန်းညှိပူဇော်စဉ်။

မြတ်ရောင်ခြည်စိန်နားပန်းမီးပုံးပျံ၏ ကိုယ်ထည်တွင် ကနုတ်ပန်းခက်များ၊ ကြာပန်းခက်များ၊ ကြာပန်းခက်များ၏ အပေါ်တွင် မြတ်ရောင်ခြည်စာသားအား အပြာရောင်ဖြင့်ရေးဆွဲထားပြီး မီးပုံးပျံ၏အောက်ဆွဲတွင် ကြာပန်းပုံနှင့် ဘူရားတီးရားစာသားကို မီးပုံးရောင်စုံများဖြင့် လှပစွာချိတ်ဆွဲထားရှိသည်။ မီးပုံးပျံများ လွှတ်တင်ရန် ပြင်ဆင်မှုများ ဆောင်ရွက်နေချိန်တွင် တိုင်းရင်းသားယဉ်ကျေးမှု အဖွဲ့များက တိုင်းရင်းသား ရိုးရာအကအလှများနှင့် ယိမ်းအကအလှများ၊ တေးသီချင်းများဖြင့် သီဆိုကပြ ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ခဲ့ကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ရုရှားဖက်ဒရေရှင်းနိုင်ငံ၊ ဘူရားတီးရားပြည်နယ်အကြီးအကဲ၊ ဘူရားတီးရားပြည်နယ် အစိုးရဥက္ကဋ္ဌနှင့် ချစ်ကြည်ရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တို့သည် ကျောက်စာရုံစေတီတော်များအတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုလေ့လာကြသည်။

စာမျက်နှာ ၅ သို့

စာမျက်နှာ ၃ မှ

ထုတ်လုပ်နိုင်သည့် အခြေအနေများ၊ ရော်ဘာစိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ဝါစိုက်ပျိုးမှုတိုးတက်ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးနှင့် ကုန်ကြမ်းများကို ကုန်ချောအဖြစ် ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်သည့် အခြေအနေများ၊ စက်မှုကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများတွင် နည်းပညာဖြင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး ကိစ္စရပ်များ၊ လူသားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုး

တိုင်းထွက်ပစ္စည်း ထုတ်လုပ်မှုလုပ်ငန်း၊ ပို့ဆောင်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် နည်းပညာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ၊ မြှင့်တင်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ ခရီးသွားကဏ္ဍများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိမှုအခြေအနေများနှင့် တိုက်ရိုက်လေ့ကြောင်းပုံသန်းမှုများ တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်ရေး ကိစ္စရပ်များ၊ လူသားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုး

တိုးတက်ရေးအတွက် ပညာတော်သင်များစေလွှတ်ရေးနှင့် ပညာရေးကဏ္ဍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဖြင့်တင်ဆောင်ရွက်မှုများ၊ ကျန်းမာရေးကဏ္ဍတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ပိုမိုဖြင့်တင်ဆောင်ရွက်နိုင်သည့်ကိစ္စရပ်များ၊ ဘာသာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာများတွင် အပြန်အလှန် ဖလှယ်ရေးဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ နိုင်ငံရေးဖြစ်ပေါ်တိုးတက်ပြောင်းလဲမှု

အခြေအနေများနှင့် ပတ်သက်၍ ရင်းနှီးပွဲလင်းစွာဖြင့် အမြင်ချင်းဖလှယ်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

တွေ့ဆုံပွဲအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ရုရှားဖက်ဒရေရှင်းနိုင်ငံ ဘူရားတီးရားပြည်နယ် အကြီးအကဲ၊ ဘူရားတီးရားပြည်နယ် အစိုးရဥက္ကဋ္ဌတို့သည် အမှတ်တရလက်ဆောင်ပစ္စည်းများ အပြန်

အလှူပေးအပ်ကြပြီး မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ခဲ့ကြသည်။

အဆိုပါ ရုရှားဖက်ဒရေရှင်းနိုင်ငံ ဘူရားတီးရားပြည်နယ်အကြီးအကဲ၊ ဘူရားတီးရားပြည်နယ်အစိုးရဥက္ကဋ္ဌ ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်တွင် မြန်မာနိုင်ငံသို့ရောက်ရှိခဲ့ပြီး ရောက်ရှိနေချိန်အတွင်း ရန်ကုန်မြို့ရှိ ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီး အပါအဝင်

အထင်ကရနေရာများ၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးရှိ ချောင်းသာကမ်းခြေနှင့် အထင်ကရနေရာများသို့ သွားရောက်လေ့လာလည်ပတ်ခဲ့ပြီး ဆက်လက်၍ လည်း မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းရှိ အထင်ကရနေရာများသို့ သွားရောက် လေ့လာလည်ပတ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ ဘုရားတီးရားပြည်နယ် အစိုးရဥက္ကဋ္ဌ H.E. Mr. Alexey Sambuevich Tsydenov နှင့် ချစ်ကြည်ရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ ရှုရှား - မြန်မာ ချစ်ကြည်ရေးအထိမ်းအမှတ်အဖြစ် မြတ်ရောင်ခြည်စိန်နားပန် မီးပုံးပျံလွှတ်တင်မှုကို ကြည့်ရှုအားပေးကြစဉ်။



နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ ဘုရားတီးရားပြည်နယ်အစိုးရဥက္ကဋ္ဌ H.E. Mr. Alexey Sambuevich Tsydenov နှင့် ချစ်ကြည်ရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ စိန်နားပန် မီးပုံးပျံလွှတ်တင်မှုနှင့် ညမီးကျည်(ညမီးကြီး) မီးပုံးပျံများ လွှတ်တင်ပူဇော်ယှဉ်ပြိုင်နေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးကြစဉ်။

စာမျက်နှာ ၄ မှ ယင်းနောက် ဆုပေးပွဲ အခမ်းအနားကို ကျင်းပပြုလုပ်ရာ မသိုးရွှေကြာသင်္ဂြိုဟ် ရက်လုပ်ပူဇော်ပြိုင်ပွဲတွင် အဖွဲ့လိုက်စည်းကမ်းအကောင်းဆုံးဆု၊ အဖွဲ့လိုက်ချိတ်ဆက်ယှဉ်ပြိုင်မှု အကောင်းဆုံးဆု၊ အဖွဲ့လိုက်ချုပ်ချယ်သား အကောင်းဆုံးဆု၊ အဖွဲ့လိုက်ရက်လုပ်ထားသော သင်္ကန်းအထည်သား တည်ဆောက်မှု အကောင်းဆုံး၊ အဖွဲ့လိုက်ရက်ကန်းစင် ကိုင်တွယ်အကောင်းဆုံးဆုတို့ကို ကောင်စီဝင်များက အသီးသီး ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ယင်းနောက် ပဉ္စမဆုရရှိသည့် နေပြည်တော်ကောင်စီကိုယ်စားပြုအသင်းအား ကောင်စီဝင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြတ်နိုးဦးက လည်းကောင်း၊ စတုတ္ထဆုရရှိသည့် ကချင်ပြည်နယ် ကိုယ်စားပြုအသင်းအား ကောင်စီတွဲဖက် အတွင်းရေးမှူးက လည်းကောင်း၊ တတိယဆုရရှိသည့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးကိုယ်စားပြု အသင်းအား ကောင်စီအတွင်းရေးမှူးက လည်းကောင်း၊ ဒုတိယဆုရရှိသည့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးကိုယ်စားပြုအသင်းအား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်က လည်းကောင်း ဆုပေးလှား၊ ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေနှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။ ထို့နောက် ပထမဆုရရှိသည့်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ကိုယ်စားပြုအသင်းအား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က ဆုပေးလှား၊ ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေနှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။ ၎င်းနောက် စိန်နားပန်မီးပုံးပျံလွှတ်တင် ပူဇော်ပြိုင်ပွဲတွင် စည်းကမ်းလိုက်နာမှု အကောင်းဆုံးဆု၊ စကျီပသာဒအကောင်းဆုံးဆု၊ ဆန်းသစ်တီထွင် အရောင်စုံလင်မှုအကောင်းဆုံးဆု၊ မီးပုံးပျံအတက်အကောင်းဆုံးဆု၊ အတက်စံချိန်အကောင်းဆုံးဆု၊ မီးပုံးပျံပညာအလှပဆုံးဆု၊ မိုင်းခဲစံချိန်အကောင်းဆုံးဆု ရရှိကြသည့် ဝန်ကြီးဌာန စာမျက်နှာ ၆ သို့



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းမသိုးရွှေကြာသင်္ဂြိုဟ် ရက်လုပ်ပူဇော်ပြိုင်ပွဲတွင် ဒုတိယဆုရရှိသည့် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ကိုယ်စားပြုအသင်းအား ဆုပေးလှား၊ ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေနှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ညစီးကျည် (ညစီးကြီး) မီးပုံးပျံလွှတ်တင်ပူဇော်ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသည့် ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းအား ဆုဖလား၊ ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေနှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် စိန်နားပန်းမီးပုံးပျံလွှတ်တင်ပူဇော်ပြိုင်ပွဲတွင် ပထမဆုရရှိသည့် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (၈၅) ကိုယ်စားပြုအသင်းအား ဆုဖလား၊ ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေနှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း ညစီးကျည် (ညစီးကြီး) မီးပုံးပျံလွှတ်တင်ပူဇော်ပြိုင်ပွဲတွင် ဒုတိယဆုရရှိသည့် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ကိုယ်စားပြုအသင်းအား ဆုဖလား၊ ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေနှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်း စိန်နားပန်းမီးပုံးပျံလွှတ်တင်ပူဇော်ပြိုင်ပွဲတွင် ဒုတိယဆုရရှိသည့် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ကိုယ်စားပြုအသင်းအား ဆုဖလား၊ ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေနှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

စာမျက်နှာ ၅၅

ကိုယ်စားပြုအသင်းများအား ကောင်စီအဖွဲ့ဝင်များက ဆုဖလား၊ ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေနှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ထို့နောက် တတိယဆုရရှိသည့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် နိုင်ငံခြားစီးပွားဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ကိုယ်စားပြုအသင်းအား ကောင်စီအတွင်းရေးမှူးက လည်းကောင်း၊ ဒုတိယဆုရရှိသည့် လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ကိုယ်စားပြုအသင်းအား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ကိုယ်စားပြုအသင်းအား ဆုဖလား၊ ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေနှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ယင်းနောက် ပထမဆုရရှိသည့် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး (၈၅) ကိုယ်စားပြုအသင်းအား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ထို့နောက် တတိယဆုရရှိသည့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ကိုယ်စားပြုအသင်းအား ကောင်စီအတွင်းရေးမှူးက လည်းကောင်း၊ ဒုတိယဆုရရှိသည့် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန ကိုယ်စားပြုအသင်းအား နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်က လည်းကောင်း ဆုဖလား၊ ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေနှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ယင်းနောက် ပထမဆုရရှိသည့် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ကိုယ်စားပြုအသင်းအား ဆုဖလား၊ ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေနှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က ဆုဖလား၊ ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေနှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

ဆုချီးမြှင့်ပွဲအပြီးတွင် မီးရှူးမီးပန်းများ ပစ်ဖောက်၍ အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။

၎င်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့သည် မာရပိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တန်ဆောင်တိုင်မီးထွန်းပွဲတော်သို့ လာရောက်ကြသူများနှင့် ဘုရားဖူးလာရဟန်းရှင်လူပြည်သူများအား ခင်မင်ရင်းနှီးစွာဖြင့် နှုတ်ဆက်ခဲ့ကြသည်။

ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်ရှိ မာရပိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး ဗုဒ္ဓယျာဉ်တော်အတွင်း၌ တန်ဆောင်တိုင်ပွဲတော်အခါမယအဖြစ် တန်ဆောင်တိုင်မီးထွန်းပွဲတော်ကို နိုဝင်ဘာ ၁၃ ရက်မှ ၁၅ ရက်အထိ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအစဉ်အလာများနှင့်အညီ ခမ်းနားထည်ဝါစွာဖြင့် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး အသံမဟာပဋ္ဌာန်းရွတ်ဖတ်ပူဇော်ခြင်း၊ ဝတ်အသင်းအဖွဲ့များက ဝတ်ရွတ်စဉ်များဖြင့် ပူဇော်ခြင်း၊ မီးရှူးမီးပန်းများ ပစ်လွှတ်ပူဇော်ခြင်း၊ အလှညစားတို့ကိုလည်းကောင်း၊ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ရဟန်းရှင်လူပြည်သူများက လည်း စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာဖြင့် လာရောက်ဖူးမြော်ကြသည်။

များကို ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့်အပြင် သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အတွင်းရေးမှူး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး အောင်လင်းဒွေး မသိုးရွှေကြာသက်နိုး ရက်လုပ်ပူဇော်ပြိုင်ပွဲတွင် စတုတ္ထဆုရရှိသည့် ကချင်ပြည်နယ် ကိုယ်စားပြုအသင်းအား ဆုဖလား၊ ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေနှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ အတွင်းရေးမှူး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦး မသိုးရွှေကြာသက်နိုး ရက်လုပ်ပူဇော်ပြိုင်ပွဲတွင် စတုတ္ထဆုရရှိသည့် ကချင်ပြည်နယ် ကိုယ်စားပြုအသင်းအား ဆုဖလား၊ ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေနှင့် ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့(သာမညပလအခါတော်နေ့)တွင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ ဘုရား၊ စေတီပုထိုးများ၌ အများပြည်သူများ စိတ်အေးချမ်းသာစွာပူးပေါင်းဖြန့်ဖြူးကြည့်ပါ။ တန်ဆောင်တိုင်မီးထွန်းပွဲတော်များ ကျင်းပပြုလုပ်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၅

ယနေ့သည် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်တို့၏ နေ့ထူးနေ့မြတ်များအနက်တစ်ရက်ဖြစ်သည့် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့် သာမညပလအခါတော်နေ့ဖြစ်သည်နှင့်အညီ တန်ဆောင်တိုင်ပွဲတော်၊ မီးထွန်းပွဲတော်တို့ကို မြန်မာ့ယဉ်ကျေးမှု အစဉ်အလာကောင်းတစ်ရပ်အဖြစ် လက်ဆင့်ကမ်းထိန်းသိမ်းပြီး နှစ်စဉ်ကျင်းပပြုလုပ်ကြသည်။

အဆိုပါ နေ့ထူးနေ့မြတ်တွင် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များအနေဖြင့် မြတ်စွာဘုရားရှင်အား ရည်မှန်း၍ ဥပုသ်သီလဆောက်တည်ခြင်း၊ ပဋ္ဌာန်းဒေသနာတော်နှင့် ပရိတ်တရားတော်များ ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ခြင်း၊ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများ၌ ကထိန်လျာသင်္ကန်း ကပ်လှူ၍ ကထိန်အလှူတော်မင်္ဂလာဆင်ယင်ခြင်း၊ ဒါနသီလဘာဝနာ ကုသိုလ်ယူဆည်းပူးပွားများခြင်း စသည့်သူတော်ကောင်းတရားများကို ကြိုးစားအားထုတ်ဆောင်ရွက်ကြပြီး ဘုရား၊ စေတီ၊ ပုထိုးများ၌လည်း စိတ်အေးချမ်းသာစွာ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့်ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ်၊ ညိုနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူးကြီး(ကြည်း) ရေလေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေးနှင့် ဇနီး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှူးမှူး အဆင့်မြင့်တပ်မတော်အရာရှိကြီးများနှင့် ဇနီးများ၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့်ပုဂ္ဂိုလ်များနှင့် ဇနီးများက စေတီတော်မြတ်အား ဆီမီးများ၊ ရောင်စုံမီးအလှများဖြင့် ထွန်းညှိပူဇော်ခြင်း၊ ပန်း၊ ရေချမ်းကပ်လှူပူဇော်ခြင်း၊ ဆီမီးအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ၁၀၀၀ ထွန်းညှိပူဇော်ခြင်းများ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ဝေယျာသီရိမြို့နယ် ရွှေဘုန်းပွင့်စေတီတော်မြတ်ကြီး၌ ဆီမီးများ ထွန်းညှိပူဇော်စဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် (ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့် ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ဝေယျာသီရိမြို့နယ် ရွှေဘုန်းပွင့်စေတီတော်မြတ်ကြီး၌ ဆီမီးများ ထွန်းညှိပူဇော်စဉ်။

ဖြင့် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့် သာမညပလ အခါတော်နေ့ တန်ဆောင်တိုင် မီးထွန်းပွဲတော်ကို ပျော်ရွှင်ကြည်နူးစွာ ဆင်နွှဲခဲ့ကြသည်။
ပျော်ရွှင်ကြည်နူးစွာဆင်နွှဲ အလားတူ တန်ဆောင်တိုင် မီးထွန်းပွဲတော် အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှူး (ကြည်း) ဝင်းအတွင်း၌လည်း လမ်း၊ အဆောက်အဦများ၊ ပန်းအလှသစ်ပင်များတွင် ရောင်စုံမီးအလှများဖြင့် မီးထွန်းပွဲတော်ကို သာယာလှပစွာ ရှုမငြိမ်းဖွယ်ပြုလုပ်ထားရှိပြီး ပျော်ရွှင်ပွဲများကိုလည်း ပြုလုပ်ထားရှိရာ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှူး (ကြည်း) ရေလေ) မိသားစုများက စိတ်နှလုံးအေးချမ်းစွာဖြင့် ပျော်ရွှင်ကြည်နူးစွာ ဆင်နွှဲခဲ့ကြသည်။
“တန်ဆောင်” မှာ မီးရှူး၊ မီးတိုင်း၊ ဆီမီး ဟု အဓိပ္ပာယ်ရပြီး “မုန်း” မှာ တောက်ပသည့်ဟူသော အနက်ကိုယူ၍ ဝေဟာရပေါင်းစည်းသည့်အခါ “ဆီမီးတိုင်းများ မျက်စိတစ်ဆုံးပွားများ ထွန်းလင်းနေသည်” ဟု ဆိုလိုသည်ဖြစ်၍ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အသီးသီးရှိ ဘုရား၊ စေတီ၊ ပုထိုးများ၌ တန်ဆောင်တိုင် မီးထွန်းပွဲတော်များ၊ ရှင်ဥပဂုတ္တမထေရ်မြတ်ပူဇော်ပွဲနှင့် မီးမျှောပူဇော်ပွဲများကို ကျင်းပခြင်း၊ မသိုးသင်္ကန်းကပ်လှူပူဇော်ခြင်း၊ ဆွမ်းဆန်တော်လောင်းလှူခြင်းများ ပြုလုပ်ကြရာ အများပြည်သူများ စိတ်အေးချမ်းသာစွာဖြင့် လာရောက်ထွန်းညှိ ပူဇော်ပူးပေါင်းကြည့်ပါ။ ကြပြီး နိဗ္ဗာန်ပွားပွဲတော်များတွင်လည်း ပျော်ရွှင်စွာပါဝင်ဆင်နွှဲကြသတင်းစဉ်



မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အမရပူမြို့ ဦးပိန်တံတား၌ တန်ဆောင်တိုင်ရုံးပိတ်ရက်ကာလတွင် လာရောက်အပန်းဖြေကြသူများဖြင့် စည်ကားနေမှုကို တွေ့ရစဉ်။



မွန်ပြည်နယ် မော်လမြိုင်မြို့ ကျိုက္ခမိစက်စက်မီးခြေ၌ တန်ဆောင်တိုင်ရုံးပိတ်ရက်ကာလတွင် လာရောက်အပန်းဖြေကြသူများဖြင့် စည်ကားစည်ကား တွေ့ရစဉ်။

ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ ဘူရားတီးရားပြည်နယ်အကြီးအကဲဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ နေပြည်တော်အတွင်းရှိ အထင်ကရနေရာများသို့ သွားရောက်လေ့လာ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၅
နေပြည်တော်၌ ရောက်ရှိနေကြ သည့် ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ ဘူရားတီးရားပြည်နယ် အကြီး အကဲ H.E.Mr. Alexey Sambuevich Tsydenov ဦးဆောင် သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ယနေ့တွင် နေပြည်တော်အတွင်းရှိ အထင်ကရနေရာများသို့ သွား ရောက်လေ့လာကြပြီး ညပိုင်းတွင် မာရဝိဇယ ရုပ်ရှင်တော်မြတ်ကြီး တန်ဆောင်တိုင် မီးထွန်းပွဲတော် နှင့် မီးပုံးပျံလွှတ်တင်ပူဇော် ပွဲတော်သို့ တက်ရောက်ကြသည်။



ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ ဘူရားတီးရားပြည်နယ်အကြီးအကဲ H.E.Mr. Alexey Sambuevich Tsydenov ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ မာရဝိဇယရုပ်ရှင်တော်မြတ်ကြီး တန်ဆောင်တိုင်မီးထွန်းပွဲတော်နှင့် မီးပုံးပျံလွှတ်တင်ပူဇော်ပွဲတော်သို့ တက်ရောက်လေ့လာစဉ်။

လေ့လာကြည့်ရှု ဦးစွာ ဘူရားတီးရားပြည်နယ် အကြီးအကဲနှင့် အဖွဲ့သည် အမျိုးသားပြတိုက်သို့ ရောက်ရှိကြ ရာ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ခေါ်နုမြိန်နှင့် တာဝန်ရှိသူတို့က ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြပြီး သမိုင်း တင် ခေတ်ပြခန်းတွင် ခင်းကျင်း ပြသထားသည့် ပုဂံခေတ် ဘုရား စေတီများဖြစ်သည့် အာနန္ဒာ၊ သဗ္ဗညု၊ ဓမ္မရံကြီးတို့၏ စကား ကိုက်ပုံစံငယ်များ၊ ဆင်းတုတော် များ၊ စဉ်ပန်းများ၊ ဗိသုကာဆိုင်ရာ လက်ရာများ၊ နံရံဆေးရေးပန်းချီ များနှင့် သီဟာသနပလ္လင်ပြခန်း တွင် ခင်းကျင်းပြသထားသည့် မြန်မာဘုရင်များ အသုံးပြုခဲ့ကြ သည့် သီဟာသနပလ္လင်တော်၊ မင်းခမ်းတော် ပစ္စည်းများနှင့် နန်းတွင်းအသုံးအဆောင်ပစ္စည်း များကို လေ့လာကြည့်ရှုကြ၍ ဧည့်သည်တော် မှတ်တမ်းတွင် လက်မှတ်ရေးထိုးကာ လက်ဆောင် ပစ္စည်းများ အပြန်အလှန်ပေးအပ် ကြသည်။



ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ ဘူရားတီးရားပြည်နယ်အကြီးအကဲ H.E.Mr. Alexey Sambuevich Tsydenov ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ နေပြည်တော် ဇေယျာသီရိမြို့နယ်ရှိ တပ်မတော်စစ်သမိုင်းပြတိုက်၌ ကြည့်ရှုလေ့လာကြစဉ်။

တပ်မတော်စစ်သမိုင်းပြတိုက်သို့ သွားရောက်လေ့လာကြရာ ပြတိုက် တာဝန်ရှိသူက ပထမမြန်မာနိုင်ငံ တော်၊ ဒုတိယမြန်မာနိုင်ငံတော်နှင့် တတိယမြန်မာနိုင်ငံတော်တို့ကို တည်ထောင်ခဲ့ကြသည့် ဘုရင် မင်းမြတ်များ၏ သမိုင်းကြောင်း၊ ပြတိုက်အတွင်း ကဏ္ဍအလိုက် ပြခန်း၊ ပြကွက်များ ခင်းကျင်းပြ သထားမှုတို့ကို ရှင်းလင်းပြောကြား ပြီး ဧည့်သည်တော်နှင့်အဖွဲ့သည် ပြခန်းတစ်ခုချင်းအလိုက် ခင်းကျင်း ပြသထားမှုများကို လှည့်လည် ကြည့်ရှုလေ့လာ၍ ဧည့်သည်တော် မှတ်တမ်းတွင် လက်မှတ်ရေးထိုး သည်။
မီးပုံးပျံလွှတ်တင်ပူဇော် ညပိုင်းတွင် ဘူရားတီးရား ပြည်နယ်အကြီးအကဲနှင့် အဖွဲ့ သည် နေပြည်တော်ကောင်စီ နယ်မြေ နေပြည်တော် ဒက္ခိဏ သီရိမြို့နယ် ဗုဒ္ဓဉာဉာဉ်တော် အတွင်း ကျင်းပလျက်ရှိသည့် တန်ဆောင်တိုင် မီးထွန်းပွဲတော် နှင့် မီးပုံးပျံလွှတ်တင်ပူဇော် ပွဲတော်သို့ တက်ရောက်ကြသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦးက ဘူရားတီးရား ပြည်နယ်အကြီးအကဲနှင့်အဖွဲ့အား Aureum Palace Hotel ၌ ဂုဏ်ပြု

နေ့လယ်စာဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံခဲ့ ရာ ဧည့်ခံပွဲသို့ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် နှင့် စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး ဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး

ဦးဝင်းရှိန် အပါအဝင် ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ရုရှားသံအမတ်ကြီးနှင့် ကိုယ်စား လှယ်အဖွဲ့များ တက်ရောက်

ခဲ့ကြသည်။ ထို့နောက် ဘူရားတီးရား ပြည်နယ်အကြီးအကဲနှင့် အဖွဲ့ သည် ဇေယျာသီရိမြို့နယ်ရှိ



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး ဘူရားတီးရားပြည်နယ်အကြီးအကဲ H.E.Mr. Alexey Sambuevich Tsydenov အား ဂုဏ်ပြု နေ့လယ်စာဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံစဉ်။



ဘူရားတီးရားပြည်နယ်အကြီးအကဲ H.E.Mr. Alexey Sambuevich Tsydenov နှင့်အဖွဲ့ နေပြည်တော် အမျိုးသားပြတိုက်၌ ကြည့်ရှုလေ့လာစဉ်။

မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ဒုတိယအကြိမ် မသိုးရွှေကြာသင်္ကန်းတော် ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်း မဟာမင်္ဂလာအခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၅
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်
ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ် ဗုဒ္ဓဥယျာဉ်ဝတ္ထု
ကံတော်အတွင်းရှိ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွား
တော်မြတ်ကြီးအား ဒုတိယအကြိမ် မသိုး
ရွှေကြာသင်္ကန်းတော် ဆက်ကပ်လှူဒါန်း
ခြင်း မဟာမင်္ဂလာအခမ်းအနားကို ယနေ့
နံနက်မင်္ဂလာအချိန်တွင်ကျင်းပပြုလုပ်သည်။
မဟာမင်္ဂလာအခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံ
တော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဝင်များ
ဖြစ်ကြသည့် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ညိုစော၊
ဒေါက်တာ ဘရွှေ၊ ဦးရွှေကြီးနှင့် ၎င်းတို့၏
ဇနီးများ၊ ပြည်ထောင်စုအဆင့်ပုဂ္ဂိုလ်များ၊
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်
ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး
မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ နေပြည်
တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး၊ ဒုတိယ
ဝန်ကြီးများနှင့် ၎င်းတို့၏ဇနီးများ၊
ဝတ်အသင်းအဖွဲ့များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ
တက်ရောက်ကြသည်။
ဦးစွာ အခမ်းအနားကို “နမောတဿ”
သုံးကြိမ်ရွတ်ဆို ဘုရားရှိခိုး၍ ဖွင့်လှစ်ကြ

ပြီး “ဗုဒ္ဓ သရဏံ ဂစ္ဆာမိ” အစချီသည့်
အရိယာသင်္ဂဟီ ဂါထာတော်ကို သံပြိုင်
ညီညာ သုံးကြိမ်ရွတ်ဆိုပူဇော်ကြသည်။
ထို့နောက် တက်ရောက်လာကြသူများက
မသိုးရွှေကြာသင်္ကန်းတော် ၁၅ ထည်ကို
ဒေဝဝင်း၊ ရာဇဝင်းများခြံရံ၍ ရေပန်း
ရင်ပြင်တော်မှ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်
မြတ်ကြီးရင်ပြင်တော်သို့ ပင့်ဆောင်ကြပြီး
ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား လက်ယာ
ရစ်လှည့်လည်ကာ ဆက်ကပ်ပူဇော်မည့်
နေရာသို့ ပင့်ဆောင်ကြသည်။ ထိုသို့
ပင့်ဆောင်နေချိန်၌ ဝတ်အသင်းအဖွဲ့
များက ဘုရားဂုဏ်တော်ကိုးပါးပါဠိကို
ရွတ်ဆိုပူဇော်ကြသည်။
ရွတ်ဖတ်ပူဇော်
ယင်းနောက် မသိုးရွှေကြာသင်္ကန်း
တော်၁၅ ထည်ကို လေးခေါက်ခေါက်ခြင်း၊
ထပ်၍စုစည်းခြင်းများကို ဆောင်ရွက်
ကြပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး
ကောင်စီဝင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ညိုစော၊
သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန
ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးတင်ဦးလွင်နှင့်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ညိုစော၊ သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးတင်ဦးလွင်နှင့် နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်းထွန်းဦးတို့က မသိုးရွှေကြာသင်္ကန်းတော်များကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြစဉ်။

နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်း
ထွန်းဦးတို့က မသိုးရွှေကြာသင်္ကန်းတော်
များကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြကာ
ဥပါသကာများက မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွား
တော်မြတ်ကြီး၏ လက်တော်ပေါ်သို့
ဆက်လက်ဆက်ကပ်ပူဇော်သည်။ ထိုသို့
ဆက်ကပ်ပူဇော်နေချိန်တွင် အခမ်း
အနားမှူးက မသိုးရွှေကြာသင်္ကန်းတော်
ကပ်လှူပူဇော်ခြင်း မင်္ဂလာတန်းကို
ရွတ်ဖတ်ပူဇော်သည်။
ဖူးမြော်ကြည့်ညို့
ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်
ရေးကောင်စီဝင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ညိုစောနှင့်
တက်ရောက်လာကြသူများသည် မာရ
ဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား
ဖူးမြော်ကြည့်ညို့ပြီး မြသပိတ်ဆွမ်းတော်၊
သစ်သီးပန်းမန်၊ သောက်တော်ရေချမ်းနှင့်
ဆီမီးများကပ်လှူပူဇော်ကာ သမ္မာဒေဝ
နတ်ကောင်းနတ်မြတ်များနှင့် သုံးဆယ့်
တစ်ဘုံသားတို့အား မေတ္တာပို့၍ ကုသိုလ်
အမှုပေးဝေကြကာ အခမ်းအနားကို
“ဗုဒ္ဓသာသနံ စိရတိဋ္ဌတု” သုံးကြိမ်ရွတ်ဆို
ဆုတောင်း၍ ရပ်သိမ်းလိုက်သည်။
ဗုဒ္ဓဘာသာ မြန်မာလူမျိုးများ၏
ထုံးတမ်းစဉ်လာတွင် မသိုးသင်္ကန်း
ရက်လုပ် ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းများကို
တန်ဆောင်မုန်းလ အခါသမယတွင်
ကျင်းပပြုလုပ်လေ့ရှိပြီး လပြည့်နေ့မတိုင်မီ
အဖိတ်နေ့ ညနေပိုင်းတွင် သင်္ကန်းတော်
များကို စတင်ရက်လုပ်၍ လပြည့်နေ့
အရက်မတက်မီ အပြီးချုပ်လုပ်ကာ
မြတ်စွာဘုရားရှင်အားရည်မှန်း၍ ကပ်လှူ
ပူဇော်ခြင်းဖြစ်သည်။ မသိုးသင်္ကန်း
ရက်လုပ် ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းများကို
နှစ်စဉ် အမြို့မြို့အနယ်နယ်၌ စည်ကား
သိုက်မြိုက်စွာကျင်းပလေ့ရှိကြပြီး ကမ္ဘာ
ပေါ်ရှိ ထိုင်တော်မူ ကျောက်ဆစ်ဗုဒ္ဓရုပ်ပွား
တော်မြတ်များအနက် ဉာဏ်တော်အမြင့်
ဆုံးဖြစ်တော်မူသည့် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွား
တော်မြတ်ကြီး၌ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်
ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်
ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီး
ဒေါ်ကြူကြူလှ မိသားစု အများပြုသည့်
ခုနစ်ရက်သားသမီးများက ယခုနှစ်တွင်
လည်း ဒုတိယအကြိမ် မသိုးရွှေကြာ
သင်္ကန်းတော် ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပူဇော်
ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။
သတင်းစဉ်

(၂၅) ကြိမ်မြောက် ငွေရတုအထိမ်းအမှတ် အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ (ဗဟို)အဆင့် ကယားပြည်နယ်ကိုယ်စားပြုပြိုင်ပွဲဝင်များအား ဂုဏ်ပြု

လွိုင်ကော် နိုဝင်ဘာ ၁၅
(၂၅) ကြိမ်မြောက် ငွေရတုအထိမ်းအမှတ် မြန်မာ့ရိုးရာ
ယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ (ဗဟို)
အဆင့် ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြသည့် ကယားပြည်နယ်
ကိုယ်စားပြုပြိုင်ပွဲဝင်များအား ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ခြင်း
အခမ်းအနားကို နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက်က လွိုင်ကော်မြို့
ပြည်နယ်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။
အခမ်းအနားတွင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်
ဦးစော်မျိုးတင်က ငွေရတုအထိမ်းအမှတ်ပြိုင်ပွဲကြီးတွင်
ကယားပြည်နယ်အနေဖြင့် ပြိုင်ပွဲဝင် ၁၄၈ ဦး ပါဝင်
ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ပြီး အနုပညာရှင် ဝါသနာရှင်အားလုံး
စည်းလုံးညီညွတ်စွာ ခိုင်မာသည့်စိတ်ဓာတ်၊ ပြင်းပြ
သည့်လုံ့လစိရိယများနှင့်အတူ မိမိတို့ကျရာကဏ္ဍ
တွင် ယခုကဲ့သို့ ထိုက်ထိုက်တန်တန် ဆုများ ဆွတ်ခူး
ရယူပေးခဲ့၍ ပြည်နယ်၏ဂုဏ်ကို ဆောင်ပေးနိုင်
သည့်အတွက် ဂုဏ်ပြုပေးကြောင်း၊ ပြည်နယ်၏တိုင်းရင်း



သားရိုးရာယဉ်ကျေးမှု ဓလေ့ထုံးတမ်းများကိုလည်း
မပျောက်ပျက်အောင် တန်ဖိုးထားထိန်းသိမ်းကြပါဟု
တိုက်တွန်းပြောကြားလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။
ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ ဒေသကွပ်ကဲ

နည်းပြများအား ဂုဏ်ပြုဆုနှင့် ချီးမြှင့်ငွေများ ပေးအပ်ပြီး
ပြိုင်ပွဲအောင်နိုင်ရေးဥက္ကဋ္ဌ ပြည်နယ်စီးပွားရေးရာ
ဝန်ကြီး ဦးစိန်ဦးက ပြိုင်ပွဲဝင်များကိုယ်စား
ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားသည်။
ယင်းနောက် ဂုဏ်ပြုသဘောများဖြင့် တည်ခင်း
ဧည့်ခံပြီး ဆုရပြိုင်ပွဲဝင်များနှင့် တေးသံရိုက်များက
ဧည့်ခံဖျော်ဖြေတင်ဆက်ခဲ့ကြသည်။ ကယားပြည်နယ်
အနေဖြင့် ယခင်နှစ် (၂၄) ကြိမ်မြောက် အဆို၊ အက၊
အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ(ဗဟို)အဆင့်၌ တိုင်းနှင့်ပြည်နယ်
အဆင့်တွင် အဆင့် ၁၁ ရရှိခဲ့ရာမှ ယခု (၂၅)ကြိမ်
မြောက် ငွေရတုအထိမ်းအမှတ် (ဗဟို)အဆင့် ပြိုင်ပွဲ
တွင် ရွှေတံဆိပ်ကိုးခု၊ ငွေတံဆိပ်ခြောက်ခု၊ ကြေးတံဆိပ်
ခုနစ်ခုနှင့် နှစ်သိမ့်ဆု ခြောက်ခု စုစုပေါင်း ၂၈ ဆု
ရရှိခဲ့ပြီး တိုင်းနှင့် ပြည်နယ်အဆင့်တွင် အဆင့် (၇)
ရရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ပြည်နယ်(ပြန်/ဆက်)

မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး၏တန်ဆောင်တိုင်မီးထွန်းပွဲတော် အောင်မြင်စွာကျင်းပပြီးစီး အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ဘုရားဖူးလှည့်သူများ တစ်ခဲနက်ပါဝင်ဆင်နွှဲခဲ့ကြ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၅
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်
ဒဂုံဇာတိမြို့နယ်အတွင်း တည်
ထားပူဇော် အောင်မြင်ခဲ့သည့်
ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ထိုင်တော်မူ
ကျောက်ဆစ် ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားဆင်းတု
တော်များအနက် ဉာဏ်တော်
အမြင့်ဆုံးဖြစ်သည့် မာရဝိဇယ
ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး၌ ယနေ့
တွင် တန်ဆောင်တိုင်မီးထွန်း
ပွဲတော် နောက်ဆုံးနေ့အဖြစ်
စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ဆက်လက်
ကျင်းပရာ အနယ်နယ်အရပ်ရပ်
မှ ဘုရားဖူးလာပြည်သူများ
တစ်ခဲနက် ပါဝင်ဆင်နွှဲကြသည်။
ယနေ့သည် တန်ဆောင်တိုင်
လပြည့်နေ့နှင့် တန်ဆောင်တိုင်
မီးထွန်းပွဲတော်ကြီး၏ နောက်ဆုံး
ရက်ဖြစ်သည်နှင့်အညီ ဘုရား
မုခ်ဦးအပြင် ကားရပ်နားဝင်းများ၌
အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ဘုရားဖူး
ကားများ ပြည်လျက်ရှိပြီး
ယာဉ်ထိန်း ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက
ဘုရားအဝင်အထွက် လမ်းကြောင်း
များ ပိတ်ဆို့မှုမရှိစေရေးအတွက်
စနစ်တကျ ဆောင်ရွက်ပေးကာ
ဗုဒ္ဓဉာဏ်တော်အတွက် အတွင်း
၌လည်း မီးထွန်းပွဲတော်ကြီးတွင်
တပျော်တပါး ပါဝင်ဆင်နွှဲရန်
ရောက်ရှိလာကြသည့် ဘုရားဖူး
ပြည်သူများဖြင့် အထူးစည်ကား
လျက်ရှိသည်ကို ကြည့်နူးဖွယ်ရာ
တွေ့မြင်ရသည်။
ဘုရားမုခ်ဦးများရှေ့၌လည်း
တန်ဆောင်တိုင် မီးထွန်းပွဲတော်
လာ ဘုရားဖူးပြည်သူများ
ဘေးအန္တရာယ် ကင်းရှင်းစွာဖြင့်
စိတ်လက်အေးချမ်းစွာ ဘုရား
ဖူးမြော်ပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်ရေးအတွက်
တာဝန်ရှိသူများက လုံခြုံရေးအရ
လိုအပ်သည့်စစ်ဆေးမှုများ ဆောင်
ရွက်ပေးပြီး ပွဲတော်အတွင်း
ကုသိုလ်ပြု ဆီမီးထွန်းညှိနိုင်မည့်
နေရာများ၊ မီးပုံးပျံလွှတ်တင်
ပူဇော်မည့်နေရာများ၊ ဈေးပွဲတော်
နေရာများနှင့် အခြားသွားရောက်
လေ့လာနိုင်မည့် နေရာများကို
အလွယ်တကူသွားရောက်နိုင်ရေး
အတွက် လမ်းညွှန်ပြသပေးကြ
သည်။ ထို့နောက် တန်ဆောင်
တိုင်မီးထွန်းပွဲတော်သို့လာရောက်
ကြသည့် ဘုရားဖူးလာ ရဟန်း

ရှင်လူ့ပြည်သူများသည် စိတ်အေး
ချမ်းသာစွာဖြင့် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓ
ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးအား ဖူးမြော်
ကြည့်ညိုကြပြီး ဘုရားရှင်ပြင်
တော်အတွင်း ဆီမီးကပ်လျှူပူဇော်
ခြင်း၊ အသံမစပဋ္ဌာန်းရွတ်ဖတ်
ပူဇော်ခြင်းနှင့် ဝတ်အသင်းအဖွဲ့
များက ဝတ်ရွတ်စဉ်များဖြင့်
ပူဇော်ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ကြ
ရာ ဗုဒ္ဓဉာဏ်တော်အတွက်
အတွင်း မြတ်စွာဘုရားရှင်၏
တရားဓမ္မသံများ စိတ်ကြည်နူး
ဖွယ်ရာ ဖုံးလွှမ်းလျက်ရှိသည်။
မြတ်စွာဘုရားရှင်အား မီးပုံးပျံ
လွှတ်တင် ပူဇော်မည့်နေရာ
အသီးသီး၌လည်း ဘုရားဖူးလာ
ပြည်သူများက ကြိုတင်စောင့်ဆိုင်း
ရောက်ရှိနေကြပြီး မီးပုံးပျံအောင်မြင်
စွာ လွှတ်တင်နိုင်ရေးအတွက်
တာဝန်ရှိသူများ ဆောင်ရွက်နေ
သည့် လုပ်ငန်းစဉ်အဆင့်ဆင့်ကို
လည်း အထူးစိတ်ဝင်တစား
ကြည့်ရှုလေ့လာကြသည်။
ထို့နောက် မီးပုံးပျံလွှတ်တင်၍
မြတ်စွာဘုရားရှင်အား ပူဇော်မည့်
အချိန် ရောက်ရှိသည့်အခါတွင်
တိုင်းရင်းသားရိုးရာ အကအလှ
များ၊ အိုးစည်ဖိုးပတ်၊ သံချပ်
တီးလုံးများဖြင့် တွဲဖက်၍ ဘုရား
ဝင်းအတွင်း သတ်မှတ်နေရာများ
အလိုက် မီးရှူး၊ မီးပန်းများ
ပစ်ဖောက်ပူဇော်ခြင်းနှင့် မီးပုံးပျံ
အသေးများ၊ အလှည့်မီးကြီးနှင့်
စိန်နားပန် မီးပုံးပျံကြီးများအား
ကောင်းကင်ယထက်သို့အောင်မြင်
စွာ လွှတ်တင်ပူဇော်ကြရာ ဘုရား
ဖူးလာပြည်သူများ၏ ကြည်နူး
ဝိတိ လက်ခုပ်သံများသည်လည်း
နေပြည်တော် တန်ဆောင်မုန်းလ
၏ ဉာဏ်တော်ကို ပိုမိုလှောင်စေခဲ့
သည့်အပြင် အဆိုပါမီးပုံးပျံ
လွှတ်တင်ပူဇော်မှုများကို နိုင်ငံပိုင်
မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် တိုက်ရိုက်
(Live) ထုတ်လွှင့်ပြသခဲ့ရာ
အကြောင်းအမျိုးမျိုးကြောင့်မလာ
ရောက်နိုင်သည့် ပြည်သူများ
ရှုပ်မြင်သံကြားတို့မှတစ်ဆင့် ပူဇော်
ခွင့်ရရှိခဲ့ကြသည်။
ထို့ပြင် ဗုဒ္ဓဉာဏ်တော်
ကံတော်အတွင်း၌လည်း LED
မီးများဖြင့် အလှဆင်ပူဇော်ထားရှိ
သည့်အတွက် ခမ်းနားထည်ဝါစွာ



မီးရှူး၊ မီးပန်းများ ပစ်ဖောက်ပူဇော်ခြင်းနှင့် မီးပုံးပျံလွှတ်တင်ရန် ပြင်ဆင်နေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

တည်ထားပူဇော်ထားသည့်ဘုရား၊
စေတီ၊ ပုထိုးများ၏ သာယာမှုများ
နှင့် အံ့မခန်းမိသကဲ့သို့လက်ရာများ
ကိုလည်း ဘုရားဖူးလာပြည်သူများ
အနေဖြင့် တစ်နှစ်တွင် တစ်ကြိမ်
သာကြုံတွေ့ရမည့် တန်ဆောင်တိုင်
မီးထွန်းပွဲတော်နှင့် ယှဉ်တွဲ၍
ဖူးမြော်ကြည့်ညိုလေ့လာနိုင်ကြ
မည်ဖြစ်သည်။
ဆက်လက်၍ ကျောက်စာရုံ
စေတီတော်၊ မုစလိန္နကန်၊ နဂါးရုံ
ဘုရားများ၊ ဂန္ဓကုဋ်တိုက်များ၊
သုဓမ္မာဇရပ်များ၊ မာရဝိဇယ
ကျောင်းတော်နှင့် အဂ္ဂါမိပတ်
သာသနာ့ ဗိမာန်တော်ကြီးသို့
သွားရောက် ဖူးမြော်ကြည့်ညို
လေ့လာကြသည့် ဘုရားဖူးလာ
ပြည်သူများနှင့် ရေပန်းရင်ပြင်နှင့်
ရေပန်းပိုင်းအကြီး၊ ရေပန်းပိုင်း
အသေးနေရာများ၌လည်း မိသားစု
လိုက်သော်လည်းကောင်း၊ မိတ်ဆွေ
သူငယ်ချင်းအဖွဲ့အစည်းလိုက် သော်
လည်းကောင်း ပျော်ရွှင်စွာ
အမှတ်တရ ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည့်
ဘုရားဖူးလာ ပြည်သူများဖြင့်လည်း
အထူးစည်ကားလျက်ရှိသည်။
ထို့အတူ ပွဲတော်လာပြည်သူ
များအတွက် ဖျော်ဖြေရေးအစီအစဉ်
ကောင်းများအဖြစ် တေးသံရှင်
များ၏ တန်ဆောင်တိုင်ပွဲတော်
ကာလကို ဖော်ကျူးရေးဖွဲ့ထား



တန်ဆောင်တိုင်မီးထွန်းပွဲတော်လာပြည်သူများအား တွေ့ရစဉ်။

သည့် တေးသီချင်းကောင်းများ၊
လူကြီး၊ လူငယ်အကြိုက် ခေတ်
ဟောင်းနှင့်ခေတ်ပေါ်တေးသီချင်း
များဖြင့် သီဆိုဖျော်ဖြေမှုအပြင်
ဇာတ်သဘင်ဖျော်ဖြေတင်ဆက်မှု
အဖြစ် မြန်မာနိုင်ငံသာသနာ့အစည်း
အရုံး၏စဉ်ဆက် ဇာတ်မင်းသား
ဖိုးချစ်တို့အဖွဲ့ (အောက်ပုံ)နှင့်အတူ
သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီး
ဌာနမှ အနုပညာရှင်ဝန်ထမ်းများ
က ယိမ်းအကအလှများ၊ တေး
သီချင်းများဖြင့် ဖျော်ဖြေကြရာ
လာရောက် အားပေးနားဆင်
ကြည့်ရှုကြသည့် အနုသုခမ
ဝါသနာရှင်များဖြင့် ကြိုတင်ကြိုတင်

တိုး စည်ကားလျက်ရှိသည်။
အလားတူ ဘုရားဖူးလာ
ပြည်သူများ ဒေသထွက်
လက်ဆောင်အဖြစ် ဝယ်ယူနိုင်ရန်
အတွက် အသေးစား၊ အငယ်စား
နှင့်အလတ်စားစီးပွားရေး (MSME)
လုပ်ငန်းများ၏ သေထွက်ကုန်၊
စားသောက်ကုန်နှင့် လူသုံးကုန်
ပစ္စည်းအရောင်းဆိုင်များ၊ မြန်မာ
ရိုးရာ အစားအစာအရောင်းဆိုင်
များ ဖွင့်လှစ်၍ ဈေးနှုန်းချိုသာစွာ
ဖြင့် ရောင်းချပေးလျက်ရှိရာ
ဘုရားဖူးပြည်သူများ စိတ်ဝင်
တစားဖြင့် ကြိုတင်ကြိုတင်ဝယ်ယူ
လျက်ရှိကြသည့်အပြင် ဒေသထွက်
မြန်မာ့ရိုးရာမုန့်ဆိုင်များ၌လည်း
မြန်မာမုန့်များကို ချစ်ခင်

ပွဲတော်လာပြည်သူများ စိတ်အေး
ချမ်းသာစွာဖြင့် ကုသိုလ်ကောင်းမှု
ပြုလုပ်ကြပြီး ပွဲတော်ကို ဆင်နွှဲနိုင်
ရေးအတွက်လည်း တာဝန်ရှိသူ
များနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ
က ဘုရားပရိဂုဏ်အတွင်း စနစ်
တကျလိုအပ်သည်များကို ကူညီ
ဆောင်ရွက်ပေးသည့်အပြင်ဘုရား
ဖူးလာပြည်သူများ ကျန်းမာရေး
တစ်စုံတစ်ရာ ဖြစ်ပေါ်လာပါက
အရေးပေါ် ကျန်းမာရေးစောင့်
ရှောက်မှုပေးနိုင်ရန်အတွက်လည်း
ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှု
ဆေးခန်းများ ဖွင့်လှစ်ထားရှိသည်
ကိုလည်း တွေ့မြင်ရသည်။
အဆိုပါ တန်ဆောင်တိုင်
မီးထွန်းပွဲတော်ကို နိုဝင်ဘာ ၁၃
ရက်မှ ယနေ့အထိ သုံးရက်တိုင်တိုင်
စည်ကားသိုက်မြိုက်အောင်မြင်စွာ
ကျင်းပပေးနိုင်ခဲ့ပြီး အနယ်နယ်
အရပ်ရပ်မှ ဘုရားဖူးလာပြည်သူ
များအနေဖြင့်လည်း ပွဲတော်ကြီး
ကို စိတ်အားထက်သန်စွာ
တစ်ခဲနက်ပါဝင်ဆင်နွှဲခဲ့ကြသည့်
အတွက်လည်း အထူးစည်ကား
များပြားခဲ့ကာ တန်ဆောင်တိုင်
ည၏ အလှနှင့်ရသာကို အပြည့်အဝ
ခံစားနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။
တန်ဆောင်တိုင် မီးထွန်း

အဆိုပါ တန်ဆောင်တိုင်
မီးထွန်းပွဲတော်ကို နိုဝင်ဘာ ၁၃
ရက်မှ ယနေ့အထိ သုံးရက်တိုင်တိုင်
စည်ကားသိုက်မြိုက်အောင်မြင်စွာ
ကျင်းပပေးနိုင်ခဲ့ပြီး အနယ်နယ်
အရပ်ရပ်မှ ဘုရားဖူးလာပြည်သူ
များအနေဖြင့်လည်း ပွဲတော်ကြီး
ကို စိတ်အားထက်သန်စွာ
တစ်ခဲနက်ပါဝင်ဆင်နွှဲခဲ့ကြသည့်
အတွက်လည်း အထူးစည်ကား
များပြားခဲ့ကာ တန်ဆောင်တိုင်
ည၏ အလှနှင့်ရသာကို အပြည့်အဝ
ခံစားနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။
တန်ဆောင်တိုင် မီးထွန်း



တစ်ခဲနက်ပါဝင်ဆင်နွှဲခဲ့ကြသည့် အတွက်လည်း အထူးစည်ကားများပြားခဲ့ကာ တန်ဆောင်တိုင်ည၏ အလှနှင့်ရသာကို အပြည့်အဝခံစားနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်းနှင့်အဖွဲ့ တရုတ် - မြန်မာယဉ်ကျေးမှုဗဟိုလှည့်ရေးရက်သတ္တပတ်လှုပ်ရှားမှု ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားနှင့် (၄) ကြိမ်မြောက် Twin City မီဒီယာဖိုရမ်သို့ တက်ရောက်ခဲ့ပြီး လေ့လာရေးခရီးစဉ်များ သွားရောက်ခဲ့ရာမှ ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၅

၂၀၂၄ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၁ ရက်မှ ၁၅ ရက် အထိ တရုတ်နိုင်ငံ ယူနန်ပြည်နယ် ကူမင်း မြို့၌ ကျင်းပသည့် တရုတ် - မြန်မာ ယဉ်ကျေးမှုဗဟိုလှည့်ရေး ရက်သတ္တပတ် လှုပ်ရှားမှု ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားနှင့် (၄) ကြိမ်မြောက် Twin City မီဒီယာဖိုရမ်သို့ တက်ရောက်ခဲ့သော ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်အုန်း ဦးဆောင်သည့် မြန်မာတိုက်ယဉ်ကျေးမှုဗဟိုလှည့်ရေးရက်သတ္တပတ် လှုပ်ရှားမှုအဖွဲ့တို့သည် တရုတ်နိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီး ဦးတင်မောင်ဆွေ၊ ယူနန်ပြည်နယ် ကောင်စစ်ဝန် ဦးသွင်ထက်လင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ နိုဝင်ဘာ ၁၃ ရက်မှစ၍ လေ့လာရေးခရီးစဉ်သွားရောက်ရာ ယမန်နေ့က ချူရှီပြည်နယ်ခရိုင်၊ ရွှမ်းပေါ်ခရိုင် မီဒီယာစင်တာ၊ ချားမူ သဘာဝအပန်းဖြေပန်းဥယျာဉ်၊ ရင်ပြင်၊ ချူရှီမြို့ရှိ တရုတ်-ယို တိုင်းသားရိုးရာ ချည်ထိုးလုပ်ငန်းစင်တာနှင့် ကူမင်းမြို့ရှိ ထရန်ချီတောင်ပေါ်ပေါ်ရေကန် အပန်းဖြေကမ်းခြေများသို့ သွားရောက်လေ့လာကြသည်။



အသုံးပြုမှု လုပ်ငန်းစဉ်အား Software ဖြင့် စနစ်တကျ ရေးဆွဲဆောင်ရွက်နေမှု တို့ကို ကြည့်ရှုလေ့လာကြပြီး (အပေါ်ပုံ) မေးမြန်းခြင်း၊ ဖြည့်စွက်ဆွေးနွေးပြောကြားခြင်းများ ဆောင်ရွက်ကာ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ သံအမတ်ကြီးနှင့်မီဒီယာစင်တာမှ တာဝန်ရှိသူများသည် အမှတ်တရပစ္စည်းများ အပြန်အလှန်ပေးအပ်ကြသည်။

ကြည့်ရှုလေ့လာဆက်လက်၍ ရွှမ်းပေါ်ခရိုင် ချားမူ သဘာဝအပန်းဖြေရင်ပြင်/ပန်းဥယျာဉ်သို့ ရောက်ရှိကြရာ ၎င်းနေရာရှိ သဘာဝတောတောင်၊ သစ်ပင်/ပန်းပင်များနှင့် ရေကန်များကို စုစုံထိန်းသိမ်းပြီး မြေ စတုရန်းမီတာ ၆၀၀၀ ခန့်တွင် ကွန်ကရစ် ရင်ပြင်၊ လမ်းနှင့် တံတားများ တည်ဆောက်၍ ပြည်သူလူထုအပန်းဖြေနိုင်ရန် စီစဉ်ထားရှိမှု၊ ရွှမ်းပေါ်ခရိုင်ရှိ တောတောင်သစ်တောများတွင် ခေါင်းစိမ်းဒေသမျိုးရင်း ကောင်ရေ ၃၀၀ ခန့်ကို သဘာဝအလျောက် ထိန်းသိမ်းထားရှိရာ ကမ္ဘာ့လက်ရှိ ခေါင်းကောင်ရေ ၆၀၀ ခန့်

ထိန်းသိမ်းထားရှိမှုအခက် တစ်ဝက်ခန့်ကို ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ထားနိုင်မှု အခြေအနေများကို ဓာတ်ပုံများဖြင့် ခင်းကျင်းပြသထားမှုနှင့် ဒေသထွက်ကုန်များ ခင်းကျင်းပြသထားမှုတို့ကို လိုက်လံကြည့်ရှုလေ့လာကြသည်။

ရိုးရာကျားသစ်အက ကပြတင်ဆက်ထိုနေ့က တရုတ်-ယို တိုင်းရင်းသားရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့က ရိုးရာတူရိယာများဖြင့် သီဆိုတီးမှုတို့ကို ကပြတင်ဆက်မှုကိုလည်းကောင်း၊ ကလေးငယ်နှစ်ယောက် ရိုးရာကျားသစ်အကနှင့် တူရိယာများ တီးခတ်၍ ကပြတင်ဆက်မှုတို့ကိုလည်းကောင်း ကြည့်ရှုအားပေးကြပြီး ကလေးငယ်များအား စားသောက်ဖွယ်ရာများ ပေးဝေကြသည်။

မွန်းလုံပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ချူရှီမြို့ရှိ တရုတ် - ယို တိုင်းရင်းသားရိုးရာ ခပ်စုံစုံတစ်ရပ်ချည်ထိုးလုပ်ငန်းစင်တာသို့ သွားရောက်ကြပြီး ၎င်းလုပ်ငန်းစဉ်ကို ၂၀၂၂ ခုနှစ်က အလုပ်ရုံ ၁၃ ဖွင့်၍ စတင်ခဲ့ရာမှ ယခုနှစ်တွင်

အလုပ်ရုံပေါင်း ၅၀၀ ကျော်အထိ တိုးတက်လာသကဲ့သို့ ဝင်ငွေရရှိမှုလည်း တိုးတက်မြင့်မားလာရာ ယခုအခါ “နေအိမ်တိုင်းမှာ ချည်ထိုးငွေရှာ” အဆိုဖြစ်လာကြောင်း၊ ၎င်းတို့အား ရှန်ဟိုင်းမှ ကုမ္ပဏီကြီးများက အဓိက ကူညီမတည်ဖြည့်ဆည်းပေးပြီး ဈေးကွက် မြှင့်တင်ပေးခဲ့ရာ ၎င်းတို့ ချည်ထိုးပုံစံနှင့် အဝတ်အထည် အမျိုးအစား၊ ဒီဇိုင်းတို့အား ရှန်ဟိုင်း၊ ပေကျင်းတို့မှ တစ်ဆင့် ပုံရိပ်၊ ဖိလန် ပြုစုပေးအထိ ထိုးဖောက်နိုင်ပြီဖြစ်ကြောင်း သိရှိပြီး ဒီဇိုင်းပုံစံ၊ အဝတ်အထည်များ၊ မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံများ၊ လက်တွေ့ ချည်ထိုးပြသခြင်းတို့ကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြသည်။

ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ပေးနေ့က တရုတ် - ယို တိုင်းရင်းသား၊ တိုင်းရင်းသားသမားသားများက ၎င်းတို့ရိုးရာကို ဆန်းသစ်ထားသော ချည်ထိုးဝတ်စုံများဖြင့်ဝတ်ဆင်ပြီး ပြသတင်ဆက်ကြရာ မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြားမှ ယိမ်းအဖွဲ့က “မလေးလက်ခတ်သံ” တေးသီချင်းဖြင့်လည်းကောင်း၊ သာသနာရေး

နှင့် ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာနမှ ယိမ်းအဖွဲ့က “လှမ်းခဲ့ပေမယ့် မန္တလေးမြေ” ယိမ်းအကဖြင့်လည်းကောင်း ပါဝင်ကပြ ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ကြသည်။

ညနေပိုင်းတွင် ကူမင်းမြို့ရှိ ထရန်ချီတောင်ပေါ်ရေကန် အပန်းဖြေကမ်းခြေတွင် ပြည်တွင်း/ပြည်ပ ခရီးသွားများ လမ်းလျှောက်ခြင်း၊ မော်တော်စီးခြင်း၊ ကောင်းကင် ဓာတ်ရထားစီးခြင်းတို့ဖြင့် လာရောက်အပန်းဖြေ လေ့လာနေမှု၊ ယင်းတောင်ပေါ်ရေကန်သို့ သဘာဝဆောင်းခိုစင်ရေငှက်များ ရောက်ရှိနေမှုနှင့် ခရီးသွားလည်ပတ်သူများက ငှက်စာကျေးမှုတို့ကို ကြည့်ရှုလေ့လာကြသည်။

အဆိုပါ ထရန်ချီတောင်ပေါ်ရေကန်အား “တောင်ပေါ်ကုန်းမြင့်ဒေသတွင် မြှုပ်ထားသော တောက်ပသည့် ပုလဲ” ဟု တင်စားခေါ်ဆိုကြကြောင်း၊ ပေကျင်းမြို့ကြီးရှိ နေရာသီဥတုနှင့် ယဉ်ကျေးမှုသည့် ရေကန်ပုံစံကို အတူယူတည်ဆောက်ထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ အဆိုပါရေကန်မှာ မြောက်ပိုင်းတောင်သို့ ကီလိုမီတာ ၄၀ ရှည်လျားကာ ၁၂၅၀ ကီလိုမီတာ ကျယ်ဝန်းပြီး ပင်လယ်ရေမျက်နှာပြင်အထက် ၁၀၆၆ မီတာတွင်တည်ရှိကြောင်း၊ ရေကာတာ နှစ်ခုဖြင့် အပိုင်းနှစ်ပိုင်းခွဲထားပြီး ကန်၏ မြောက်ဘက်စွန်းကို ချောင်ဟိုင်းတောင်ဘက်စွန်းကို ဝေဟိုင်း ဟုခေါ်ဆိုကြောင်း၊ ယူနန်ပြည်နယ်ရှိ အခြားရေကန်များနည်းတူ စီစဉ်ထားပြီး ကွဲပြားစွာ ထိန်းသိမ်းရာတွင် အရေးပါသည့် ရေကန်တစ်ခုဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ယနေ့ မွန်းလုံပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးနှင့်အဖွဲ့သည် ကူမင်းလေဆိပ်မှ လေကြောင်းခရီးဖြင့် ထွက်ခွာခဲ့ကြရာ ညနေပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိကြသည်။

သတင်းစဉ်

ကျောက်ဆည်ကန် ပြန်လည်ပြုပြင်ခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် လတ်တလောစိုက်ပျိုးရေးပေးဝေရေး ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၅

စိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေးနှင့် ဆည်မြောင်းဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးစိုလ်စိုလ်ကျော်သည် ယမန်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပျော်ဘွယ်မြို့နယ် ကျောက်ဆည်ကျေးရွာ အနီးရှိ ကျောက်ဆည်ကန်တွင် ရေကျော်ပျက်စီးခဲ့မှုအပေါ် ပြန်လည်ပြုပြင်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ရေရှည်ဆောင်ရွက်မည့် အခြေအနေများနှင့် လတ်တလော စိုက်ပျိုးရေးပေးဝေရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှုအခြေအနေများကို ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ဆွေးနွေးမှာကြားထိုသို့ စစ်ဆေးစဉ် ပြန်လည်ပြုပြင်ခြင်းလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်ရန်အတွက် အသစ်တည်ဆောက်မည့် ရေပိုလွှဲခိုင်း ပုံစံတွက်ချက်မှုများ၊ စက်ယန္တရားလိုအပ်ချက်များ၊ လိုအပ်သည့် Borrow မြေဧရိယာများရရှိရေး စူးစမ်းရှာဖွေခြင်းများ၊ မြေပြင်တိုင်းတာခြင်းလုပ်ငန်းများ၊ ဘူမိဗေဒစူးစမ်းလေ့လာခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ကြရန် ဆွေးနွေးမှာကြားသည်။

ကျောက်ဆည်ကန် လက်ရှိတွင် ရေလျောင်ပမာဏ ဧကပေ ၁၅၉၀ ခန့် ရေသိုလျော့နိုင်သည့် ယာယီရေတားတစ်ခု (RL-576' ထိ) မြေဖိုခြင်းလုပ်ငန်းနှင့် အကျယ်ပေ ၈၀ ရှိ ကျောက်ဖြည့်ရေပိုလွှဲကို (RL-573' ထိ) ဆောင်ရွက်ထားရှိပြီးဖြစ်၍ စိုက်ပျိုးရေးပေးဝေလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းဆက်လက်၍ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့်တာဝန်ရှိသူများသည် ပျော်ဘွယ်မြို့၊ ရွှေညောင်မွေးကျေးရွာအုပ်စုတောင်သူ ဦးထွန်းရွှေ၏ ရေကြီး

နစ်မြုပ် ထိခိုက်ခဲ့၍ ပြန်လည်ကုစား ဆောင်ရွက်ထားရှိသော မိုးမြေပဲ ဆင်းပဒေသာ-၁၊ သုံးဧကစိုက်ခင်းသို့ ရောက်ရှိပြီး ဒေသခံ တောင်သူများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ မြေပဲသီးနှံ ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်း ရရှိရေးအတွက် မျိုးကောင်းမျိုးသန့်များ ပြောင်းလဲစိုက်ပျိုးကြရန် နေကြာသီးနှံနှင့် ပတ်သက်၍ လိုအပ်သည့်မျိုး၊ နည်းပညာများ ဖြန့်ဝေပေးကြရန် ဆွေးနွေးပြောကြားကြပြီး တောင်သူများ၏ ဆွေးနွေးတင်ပြမှုများကို ဒုတိယဝန်ကြီးက ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးသည်။

ထိုမှတစ်ဆင့် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန မိတ္ထီလာခရိုင်ဦးစီးဌာနမှ ဦးဖွင့်လှစ်သည် ရမည်းသင်း၊ ပျော်ဘွယ်ခရိုင်အတွင်းရှိ မြို့နယ်၊ မြောက်မြို့နယ်အတွင်းမှ ဝန်ထမ်းများကို ဆီထွက်သီးနှံ (မြေပဲ၊ နှမ်း၊



နေကြာ) နှင့် ကြက်သွန်သီးနှံပန်းတိုင်အထွက်နှုန်း ရရှိရေးနည်းပညာပေး သင်တန်းသို့ ရောက်ရှိပြီး သင်တန်းသားများနှင့် တွေ့ဆုံ၍ ဒုတိယဝန်ကြီးက ကျေးရွာအရောက်ကွင်းဆင်းကာ စိုက်ပျိုးသည့်

သီးနှံအလိုက် ထိထိရောက်ရောက် ဆင့်ပွားနည်းပညာများ ဖြန့်ဝေပေးကြရန် သီးနှံများ ဈေးကောင်းရရှိရေးအတွက် သီးနှံအရည်အသွေးပေါ်တွင် မူတည်သဖြင့် သင်တန်းသားများအနေဖြင့် နည်းပညာများ ကျွမ်းကျင်စွာ တတ်မြောက်ထား

ကြရန် လိုအပ်ကြောင်းနှင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ကျန်ရှိနေသည့် ခရိုင်များအတွင်း အလားတူ သင်တန်းမျိုး ဆက်လက်ဖွင့်လှစ်ပေးကြရန် ဆွေးနွေးမှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

နေပြည်တော် ဥပျတသန္တိစေတီတော်မြတ်ကြီးတွင် (၁၆) ကြိမ်မြောက် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်(သာမညဖလအခါတော်နေ့) ကျင်းပ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၅

နေပြည်တော် ဥပျတသန္တိစေတီတော်မြတ်ကြီးတွင် (၁၆) ကြိမ်မြောက် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့် (သာမညဖလအခါတော်နေ့) အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းက စေတီတော်လိုက်တော်အတွင်း၌ကျင်းပရာ နံနက် ၈ နာရီတွင် ဥပျတသန္တိစေတီတော်မြတ်ကြီး ဂေါပကအဖွဲ့ရှုံးရုံ ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များနှင့် အမျိုးသမီးဝန်ထမ်းများက သာမညဖလသုတ်တော်များကို ရွတ်ဆိုပူဇော်ကြသည်။

ထို့နောက် တန်ဆောင်တိုင် ရွှေကြာသင်္ကန်းကပ်လှူပူဇော်ပွဲကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ စေတီတော်လိုက်တော်အတွင်း၌ ကိန်းဝပ်စံပယ်တော်မူလျက်ရှိသည့် မဟာမဏိမယရတနာကျောက်စိမ်း ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားဆင်းတုတော်မြတ်လေးဆူနှင့် စေတီတော်ရင်ပြင် အရှေ့မြောက်ထောင့် ဂန္ဓကုဋီတိုက်ကျောင်းဆောင်တော်၌ ကိန်းဝပ်စံပယ်တော်မူလျက်ရှိသည့် မဟာဆုတောင်းပြည့် (ပန်းပေါင်း) ဘုရားကြီးတို့အား ရွှေကြာသင်္ကန်းတော်၊ မြသပိတ်တော်ဖြင့် ဆွမ်းတော်၊ သစ်သီး၊ ပန်းမန်နှင့်ရေချမ်းတော်တို့ကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပေးခြင်းကြည့်ကြပြီး နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး၊ ဗိုလ်ချုပ်မှူးမင်းနှင့် နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဗိုလ်မှူးကြီး ရဲမှူးတို့က အရှေ့ဘက်ကျောက်စိမ်းဗုဒ္ဓဆင်းတုတော်ကို လည်းကောင်း၊ နေပြည်တော်ကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဦးဇေယျာလင်းနှင့်

ဦးမြင့်စိုးက အနောက်ဘက်ကျောက်စိမ်းဗုဒ္ဓဆင်းတုတော်ကိုလည်းကောင်း၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဝင် ဦးဟန်သူနှင့် ဦးမင်းဦးက မြောက်ဘက်ကျောက်စိမ်းဗုဒ္ဓဆင်းတုတော်ကိုလည်းကောင်း၊ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ ဒုတိယမြို့တော်ဝန် ဦးမောင်မောင်နှင့် နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ ဦးခွန်နေထွန်းဦးက တောင်ဘက်ကျောက်စိမ်းဗုဒ္ဓဆင်းတုတော်ကို လည်းကောင်း၊ နေပြည်တော်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ဒုတိယတိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် ကျော်စိုးဦးနှင့် ဂေါပကအဖွဲ့ဝင် ဦးကျော်လွင်က မဟာဆုတောင်းပြည့် (ပန်းပေါင်း) ဘုရားကြီးကိုလည်းကောင်း ကပ်လှူပူဇော်ကြသည်။ ဆက်လက်၍ စေတီတော်ဂေါပကအဖွဲ့၏ ဩဂါဒါစရိယ၊ နေပြည်တော် လယ်ဝေးမြို့ အင်းသာအရှေ့ကျောင်းတိုက်ဆရာတော် အဘိဓဇ အဂ္ဂမဟာ



သဒ္ဓမ္မ စေတီက ဘဒ္ဒန္တပဏ္ဍိတထံမှ ဧည့်ပရိသတ်များက ကိုးပီးသီလ ခံယူဆောင်တည်ကြသည်။ ယင်းနောက် သံဃာတော်အရှင်သူမြတ်များ ရွတ်ပွားသရဏ္ဍာယ်တော်မူသော ရတနသုတ်၊ မေတ္တသုတ် ပရိတ်တရားတော်များကိုနာယုကြပြီး ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများနှင့် တက်ရောက်လာကြသူများက ဆရာတော် သံဃာတော်များအား လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။ ထို့နောက် ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တပဏ္ဍိတထံမှ အနုမောဒနာတရား နာယုကြပြီး လှူဒါန်းမှုအစုစုတို့အတွက် ရေစက်သွန်းချ အမျှပေးဝေခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အောင်မျိုးဝင်း(ပြန်/ဆက်)



မြစ်ကြီးနားမြို့၌ တန်ဆောင်တိုင်ပွဲတော် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပ ရိုးရာအစဉ်အလာနှင့်အညီ ဆီမီးထွန်းညှိပူဇော်

မြစ်ကြီးနား နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရှိရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင် လောကမာန်အောင် ဆုတောင်းပြည့်စေတီတော်၌ တန်ဆောင်တိုင်ပွဲတော် ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ကချင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့က ကြီးမှူး၍ ကျင်းပပြီး ဘုရားဖူးလာရောက်သူများ၊ ကုသိုလ်ကောင်းမှုပြုသူများ၊ ဈေးဆိုင်ခန်းငယ်များဖြင့် အထူး စည်ကားလျက်ရှိသည့် အပြင် ဧရာဝတီမြစ်ဆိပ် ညှိလည်း ရှင်ဥပက္ကမထေရ်မြတ် ဖောင်တော်အား ဆီမီး ၂၀၀၀၀ ထွန်းညှိပူဇော်၍ ရေမျှောပူဇော်ခြင်းကို ဒေသခံပြည်သူများ ပါဝင်ဆင်နွှဲ၍ ကောင်းမှုကုသိုလ်ပြုခဲ့ကြသည်။ (အပေါ်ပုံ)

လမ်းနှင့် ကမ်းနားလမ်းဆုံရှိ ဧရာဝတီမြစ်ကမ်းပါး၌ တန်ဆောင်တိုင်ပွဲတော်ကို ဒေသခံဥပက္ကမထေရ်မြတ်က ကျင်းပပြီး နှစ်ပေါင်းများစွာ ဝတ်ပေါင်းစုစေတော်၊ ထာဝရ ငြိမ်းချမ်းရေးစေတီ၊ ဗုဒ္ဓဂယာ (နေပြည်တော်)၊ မဟာသကျာရုံသီရိတော်ရုံ ရုပ်တော်မြတ်ကြီး၊ ရန်အောင်မြင်ရွှေလက်လှ စေတီတော်၊ ရန်အောင်ချမ်းသာဘုရား၊ လှေခွင်းတောင်တန်းကြီးဘုရား၊ ကိုးနဝင်းစေတီတော်၊ ဆုတောင်းပြည့်လောကမာရဇိန် စေတီတော် စသည့် စေတီပုထိုးများနှင့် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများတွင် တရားဘာဝနာ ပွားများခြင်း၊

တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့တွင် နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေအတွင်းရှိ ဘုရား၊ စေတီ၊ ပုထိုးများ၌ ကုသိုလ်ဒါနပြုကြသူများဖြင့် စည်ကား

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၅ တော်ရက်ပူဇော်ခြင်း၊ စတုဒိသာကျေးမွေး လှူဒါန်းခြင်းတို့ဖြင့် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့ အခါ သမယကို ပျော်ရွှင်အေးချမ်းစွာ ဖြတ်သန်းလျက်ရှိသည်။ ထို့အတူ နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေအတွင်းရှိ ဗုဒ္ဓဘာသာဝင် ပြည်သူများသည် တစ်နှစ်လျှင် တစ်ကြိမ်၊ တစ်ကြိမ်တွင်လည်း တန်ဆောင်မုန်းလရာသီတွင်သာ ကထိန်အလှူတို့ ပြုကြရသည့်ဖြစ်ရာ ကထိန်အလှူဒါနမြောက်စေရန် မြို့နယ်ရပ်ကွက်လမ်းများအလိုက် စုပေါင်းမဟာဘုံကထိန်များ လှူဒါန်းကြပြီး အိုးစည်ခိုးပတ်ပိုင်းများဖြင့် မြို့တွင်းလှည့်လည်ခြင်း၊ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများတွင် ကထိန်ခင်းခြင်း၊ စတုဒိသာကျေးမွေးခြင်းတို့ဖြင့် ကုသိုလ်ဒါနပြုကြသူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိသည်။ ထို့ပြင် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်အခါသမယသည် အများပြည်သူ ရုံးဝတ်ရက်ဖြစ်သည့်အတွက် နေပြည်တော်အတွင်းရှိ ဘုရားစေတီများသို့ အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ဘုရားဖူးပြည်သူများ လာရောက်လျက်ရှိပြီး နေပြည်

တော်အတွင်းရှိ အထင်ကရနေရာများဖြစ်သည့် အမျိုးသားအထိမ်းအမှတ်ဥယျာဉ်၊ ဆာယာရီဥယျာဉ်၊ တိရစ္ဆာန်ဥယျာဉ်၊ ငလိုက်ဆင်စခန်းနှင့် မင်္ဂလာကန်တော်စသည့် နေရာများတွင် လာရောက် အပန်းဖြေသူ ပြည်သူများဖြင့် စည်ကားခဲ့သည်။ “တန်ဆောင်” မှာ မီးရှူး၊ မီးတိုင်၊ ဆီမီး ဟု အဓိပ္ပာယ်ရပြီး “မုန်း”မှာ တောက်ပသည့် ဟူသော အနက်ကိုယူ၍ ပေါ်လာပေါင်းစည်းသည့်အခါ “ဆီမီးတိုင်များ မျက်စိတဆုံး ပွားများထွန်းလင်းနေသည်” ဟု ဆိုလိုသည်ဖြစ်ရာ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်ည အခါ သမယတွင် စေတီဘုရားများ၌ ဆီမီးပူဇော်ပွဲများ၊ မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာများရှိ ဘုရားစေတီများနှင့် နေအိမ်များ၌ မြတ်စွာဘုရားရှင်အား ရည်မှန်း၍ ဆီမီးနှင့် မီးရောင်စုံထွန်းညှိပူဇော်လျက်ရှိသည့်အပြင် ညပိုင်းတွင် မဲဇလီဖူးသုပ်ဒါနပြုကြသူများ၊ ပုံသကူအလှူ ပြုကြသူများ၊ ပုံသကူအလှူ ကောက်ကြသူများဖြင့် အေးချမ်းပျော်ရွှင်လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရသည်။ သတင်းစဉ်

မိုးတိမ်တောင်ဖြစ်ပေါ်မှုအခြေအနေ
နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၅
မိုးတိမ်တောင်ဖြစ်ပေါ်မှု အခြေအနေမှာ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးနှင့် မွန်ပြည်နယ်တို့တွင် မိုးတိမ်တောင်များ ဖြစ်ထွန်းလျက်ရှိပြီး အဆိုပါမိုးတိမ်တောင်များရွေ့လျားရာ နေရာတစ်လျှောက်တွင် မိုးရွာသွန်းခြင်းနှင့်အတူ လေပြင်းတိုက်ခတ်ခြင်း၊ မိုးထစ်ချွန်းခြင်း၊ မိုးကြိုးပစ်ခြင်း၊ လျှပ်စီးလက်ခြင်းနှင့် မိုးသီးကြွေခြင်း စသည့်မိုးလေဝသဖြစ်စဉ်များ ဖြစ်ပေါ်နိုင်ပါသဖြင့် ကြိုတင်သတိပြုနိုင်ပါရန် အကြံပြုအပ်ပါသည်။
မိုး/ဇေ



တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့ (သာမညဖလအခါတော်နေ့) ၌ ရန်ကုန်မြို့ရှိ ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီးနှင့် ဘုရား၊ စေတီများ၌ ကုသိုလ်ဒါနပြုကြသူ ဘုရားဖူးလာပြည်သူများဖြင့် စည်ကား

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၅

ယနေ့သည် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင် မြန်မာလူမျိုးတို့၏ နေ့ထူးနေ့မြတ်များတွင် တစ်ခုအပါအဝင်ဖြစ်သည့် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့် (သာမညဖလအခါတော်နေ့) ဖြစ်သည့် အားလျော်စွာ ရန်ကုန်မြို့ရှိ ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီး (ယာပုံ) နှင့် ဘုရား၊ စေတီများ၌ ကုသိုလ်ဒါနပြုကြသူ ဘုရားဖူးလာပြည်သူများဖြင့် စည်ကားလှကြသည်။

ရွှေတိဂုံစေတီတော် ဘဏ္ဍာတော် ယင်းနောက် ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များ၊ ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့ကြီးများကွင်းပညာ ဘာသာရေး ဝတ်အသင်းအဖွဲ့များနှင့် ၁၃၈၆ ခုနှစ် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့် တာဝန်ရှိသူများက ရွှေတိဂုံစေတီတော် (သာမညဖလအခါတော်နေ့) အခမ်းအနား တော်မြတ်ကြီးအား ဆွမ်း၊ ပန်း၊ ရေချမ်း၊ သစ်သီး၊ ဆီမီးနှင့် အမွှေးနံ့သာများ ကပ်လှူပူဇော်ကြပြီး ရွှေတိဂုံစေတီတော် ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့၊ ဩဝါဒါ စရိယဆရာတော်ကြီးများအား ရှေးဟောင်း ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များ တန်ဆောင်မူကြီးပေါ်ပေါက် အဖွဲ့များက အရုဏ်ဆွမ်း ဆက်ကပ် လှူဒါန်းကြသည်။

လက်ယာရစ်လှည့်လည်ပူဇော် ဦးစွာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီး ချုပ်ဦးစိုးသိန်းတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများ၊ ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဂေါပကရုံးဝန်ထမ်း များ၊ ဘာသာရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီး၏ (၃၆)ကြိမ် မြောက် မသုံးသက်နှိမ် ယှဉ်ပြိုင်ရက်လုပ် ပြိုင်ပွဲ၌ ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြသည့် ပြိုင်ပွဲ ဝင်များနှင့် ဘုရားဖူးလာပြည်သူများ က ရှေးဟောင်းဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များ တန်ဆောင်မူစတင်၍ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော် များအား ကပ်လှူပူဇော်မည့် မသုံးရွှေကြာ သက်နှိမ်တော်များကို ကိုင်ဆောင်ပြီး စေတီတော်မြတ်ကြီးအား လက်ယာရစ် လှည့်လည်ပူဇော်ကြသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီး ချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက အထက်ပစ္စယ ရှိပတ္တမြားမျက်ရင် ရုပ်ပွားတော်မြတ်အား ရွှေကြာသက်နှိမ် ကပ်လှူပူဇော်ကြပြီး ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များနှင့် ဘာသာရေး ဝတ်အသင်းအဖွဲ့များက အာရုံစိုက်တန်ဆောင် မှုခင်းလေးမုဒ်ရှိ ကကုသန္ဓ၊ ကောဏာဂမန၊ ကသာပ၊ ဂေါတမမြတ်စွာဘုရားတို့အား ရွှေကြာသက်နှိမ်များ ကပ်လှူပူဇော် ကြသည်။

ရေစက်သွန်းလောင်းအမှုပေးဝေ ထို့နောက် ရွှေတိဂုံစေတီတော် ဘဏ္ဍာတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့၏ ဩဝါဒါ စရိယ၊ တိပိဋကရွေးချယ်ရေးအဖွဲ့၊ ဩဝါဒါ စရိယ၊ နိုင်ငံတော်ဗဟိုသံဃာ့ဝန်ဆောင်၊ အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ၊ အဂ္ဂမဟာဂန္ထဝါစက



ပဏ္ဍိတ၊ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မ စေတီကဓမ၊ သ.စ.အ ဓမ္မာစရိယ၊ ဝဋ်သကာပဋိပရူ၊ စေတီယင်္ဂဏပဝရသီရိမဟာဓမ္မဂုရု၊ ပါဠိ တက္ကသိုလ် ညောင်တန်းကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယက ဘဒ္ဒန္တနာရဒါဘိဝံသ (လှရတနာဆရာတော်) ထံမှ အနုမောဒနာ တရားနာယူပြီး ရေစက်သွန်းလောင်း အမှု ပေးဝေကြသည်။

ကပ်လှူပူဇော် ထိုအတူ ဗိုလ်တထောင်ကျိုက်ဒေးအပ် ဆံတော်ဦးစေတီတော်၏ အကြိမ် (၄၀) မြောက် မသုံးရွှေကြာသက်နှိမ် ဆက်ကပ် လှူဒါန်းပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် အဆိုပါ စေတီတော်၌ ကျင်းပရာ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်ဦးစိုးသိန်းတိုင်းဒေသ ကြီး ဝန်ကြီးများ၊ ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဘာသာရေး ဝတ်အသင်းအဖွဲ့များနှင့် အလှူရှင်များက မသုံးရွှေကြာသက်နှိမ် တော်များကို စေတီတော် တစ်ပတ် လက်ယာရစ်လှည့်လည်ပူဇော်ခဲ့ပြီး စေတီ တော် ပရိပုဏ်အတွင်းရှိ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော် မြတ်များအား မသုံးရွှေကြာသက်နှိမ်တော် များ ကပ်လှူပူဇော်ကြသည်။

ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများနှင့် ဂေါပက အဖွဲ့ဝင်များသည် မသုံးရွှေကြာသက်နှိမ် ရက်လုပ်ပြိုင်ပွဲတွင် ဆုရရှိသူများကို ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။

အလားတူ သင်္ဂါယနာသာသနာ့ သမိုင်းဝင် သီရိမင်္ဂလာကမ္ဘာအေးစေတီ

တော်ကြီး၏ (၂၄) ကြိမ်မြောက် မသုံး ရွှေကြာသက်နှိမ် ရက်လုပ်ကပ်လှူပူဇော် ခြင်း အောင်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် အဆိုပါ စေတီတော်၌ ကျင်းပရာ ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဘာသာ ရေးဝတ်အသင်းအဖွဲ့များနှင့် အလှူရှင် များက ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်များအား ကပ်လှူ မသုံးရွှေကြာသက်နှိမ်တော်များ ကပ်လှူ နိုင်ငံတော်သံဃမဟာ နာယကအဖွဲ့ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ သီရိမင်္ဂလာ ကမ္ဘာအေးစေတီတော်၏ ဩဝါဒါစရိယ အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ အဂ္ဂမဟာ သဒ္ဓမ္မ စေတီကဓမ (နေနတ်သားဆရာတော်) ဘဒ္ဒန္တ သုစိတ္တ ထံမှ ကိုးပါးသီလသံယူ ဆောက်တည်ကြ၍ အန္တရာယ်ကင်းပရိတ် တရားတော်များ နာယူကြကာ ဂေါပက အဖွဲ့ဝင်များက ဆရာတော်ကြီးများအား လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း ကြပြီး နေနတ်သားဆရာတော်ထံမှ အနုမောဒနာ တရားနာယူကာ လှူဒါန်းမှု အစုစုအတွက် ရေစက်သွန်းလောင်းအမှု ပေးဝေကြသည်။

ထို့ပြင် မဟာဝိဇယစေတီတော်၊ ဆူးလေစေတီတော်၊ ဝရဒါဋ္ဌာဓာတု စေတီယ စွယ်တော်မြတ်စေတီတော် (ရန်ကုန်)၊ မင်းဓမ္မကုန်းရှိ လောကချမ်းသာ အဘယလာဘမုနိ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ် ကြီး၊ ရွှေဘုန်းပွင့်စေတီတော်၊ သမိုင်းဝင် ကျိုက္ကစံ ဆံတော်ရှင်စေတီတော်နှင့် ဆုတောင်းပြည့် မယ်လမုစေတီတော်၊

ကိုးတပ်ကြီးဘုရားတို့တွင်လည်း ယနေ့ နံနက်ပိုင်းမှ စတင်ပြီး စေတီတော်နှင့် ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်များအား ဆွမ်း၊ ပန်း၊ ရေချမ်း၊ ဆီမီး၊ သစ်သီးတို့ ကပ်လှူပူဇော် ကြပြီး ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဘာသာရေး အသင်းအဖွဲ့များက တန်ဆောင်မုန်း လပြည့်နေ့ (သာမညဖလ အခါတော်နေ့) အခမ်းအနားများကို ကျင်းပကြကာ သာမညဖလ သုတ္တန်ဒေသနာတော်များကို ရွတ်ဖတ်မေတ္တာပို့ ဆုတောင်းကြသည်။

တန်ဆောင်မုန်းလပြည့် (သာမည ဖလအခါတော်နေ့) တွင် မြန်မာနိုင်ငံ တစ်နိုင်ငံလုံးရှိ ဘုရားစေတီများ၌ မသုံး ရွှေကြာသက်နှိမ်များ ကပ်လှူပူဇော်ခြင်း၊ သာမညဖလအခါတော်နေ့ ပူဇော်ပွဲများ၊ ဗုဒ္ဓဒေသနာတော် ရွတ်ဆိုပူဇော်ပွဲများနှင့် ရက်ကွက်အလိုက် လမ်းအလိုက် စုပေါင်း၍ မဟာဘုံကထိန် အလှူပွဲများကို စည်ကား သိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပကြသည်။ ထို့ပြင် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့တွင် ဘုရား၊ စေတီများတွင် အလှူရှင်များက ဘုရား ဖူးလာပြည်သူများအား စတုဒိသာများ ကျွေးမွေးကြခြင်း၊ ရုံးများ၊ ပန်းခြံများ၊ ရပ်ကွက်၊ လမ်းနှင့် လူနေအိမ်များ၌ လှူပူစစ်ရောင်စုံ မီးအလှူများ၊ ဆီမီးခွက် များ၊ ဖယောင်းတိုင်မီးများ ထွန်းညှိပူဇော် ခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ကြပြီး လမ်းအလိုက် နိဗ္ဗာန်ပွေးပွဲတော်များကို စည်ကားစွာ ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စေမင်းလတ်(MNA)

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တန်ဆောင်တိုင်ဈေးရောင်းပွဲတော်နှင့် ဂီတပွဲတော် လာရောက်ကြည့်ရှုသူပြည်သူများဖြင့် စည်ကား



ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၅ တန်ဆောင်တိုင် ဈေးရောင်း ပွဲတော်နှင့် ဂီတပွဲတော်ကို နိုဝင် ဘာ ၁၄ ရက် နံနက်ပိုင်းက ဖွင့်လှစ် ခဲ့ရာ ညနေပိုင်းတွင် ဈေးလာရောက် ဝယ်ယူသူများ၊ ညပိုင်းတွင် ဂီတ ပွဲတော် လာရောက်ဆင်နွှဲသူများ၊ မီးပုံးပျံ လွှတ်တင်မှုကို လာ ရောက် ကြည့်ရှုသူပြည်သူများ ဖြင့် စည်ကားခဲ့သည်။

ညနေပိုင်းတွင် MSME လုပ်ငန်း များနှင့် ဆက်စပ်သည့် ဈေးဆိုင် ခန်းများနှင့် အထူး Promotion အနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ ငါးလုပ်ငန်း အဖွဲ့ချုပ်မှ ငါးနှင့် ငါးထွက်ကုန် များကို ဈေးနှုန်း ချိုသာစွာ

ရောင်းချနေမှုကို ပြည်သူများက လာရောက်ဝယ်ယူကြသည်။ ညပိုင်းတွင် နိုင်ငံကျော် တေးသံရှင်များက တေးသီချင်း များ၊ ဒီဂျေများဖြင့် ဖျော်ဖြေ တင်ဆက်ကြရာ လူငယ်လူရွယ် များက ကြည့်ရှုအားပေး၍ ပျော်ရွှင် စွာ အတူလိုက်ပါသီဆိုကခုန် ခြင်းများဖြင့် ပျော်ရွှင်စွာ ဆင်နွှဲ ကြသည်။

ထို့နောက် မီးပုံးပျံအသေး များ ပြည်သူများ လွှတ်တင်နိုင် ရေး ရန်ကုန်မြို့တော်စည်ပင် သာယာရေးကော်မတီမှ ဝန်ထမ်း များက (အခမဲ့) လိုက်လံဝေငှပေး ကြရာ ပြည်သူများက မီးပုံးပျံများ

စုပေါင်းလွှတ်တင်မှုနှင့် အတူ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး တန်ဆောင် တိုင်မီးထွန်းပွဲတော် စာတန်းပါ မီးပုံးပျံကြီးကို လွှတ်တင်ကြရာ ပြည်သူများ ပျော်ရွှင်စွာ ပါဝင် ဆင်နွှဲကြသည်။

ထိုသို့ မီးပုံးပျံလွှတ်တင်မှုနှင့် အတူ အလှူဆင်မီးများဖြင့် အမှတ် တရဓာတ်ပုံရိုက်ခြင်း၊ သီတာထွန်း အမည်ရှိ ဆင်မကြီးနှင့် အမှတ် တရဓာတ်ပုံရိုက်ခြင်း၊ တစ်ဦးချင်း ဖြစ်စေ၊ အဖွဲ့လိုက်ဖြစ်စေ ဈေးနှုန်း ချိုသာစွာ ကွင်းတစ်ပတ်ဆင်မီး ခြင်းများဖြင့် ပြည်သူများပျော်ရွှင် စွာ ဆင်နွှဲကြသည်။

အောင်မြင်၊ ဆန်းကျော်ဦး(ပြန်/ဆက်)

တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့တွင် မန္တလေးမြို့လုံးအနှံ့ ကုသိုလ်ကောင်းမှုပြုကြသူများ၊ အပန်းဖြေအနားယူကြသူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိ

မန္တလေး နိုဝင်ဘာ ၁၅

ယနေ့သည် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင် မြန်မာလူမျိုးတို့၏ နေ့ထူးနေ့မြတ် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့် (သာမညဖလအခါတော်နေ့) ဖြစ်သည်နှင့်အညီ မန္တလေးမြို့ရှိ ဘုရား၊ စေတီပုထိုးများ၌ ကုသိုလ်ကောင်းမှုပြုကြသူများ၊ အပန်းဖြေစခန်းများ၌ လာရောက်အပန်းဖြေကြသူများဖြင့် မြို့လုံးအနှံ့ စည်ကားလျက်ရှိသည်။

မြန်မာ့မြို့မသင်္ကျန်းပ နံနက်အရက်တက်ချိန်မှ စတင်၍ မန္တလေးမြို့ရှိ ဘုရား၊ ပုထိုးစေတီများ၊ ဓမ္မာရုံများ၌ မသိုးသင်္ကန်း ဆက်ကပ် လှူဒါန်းပူဇော်ပွဲများနှင့် ဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်းများ၌ ဌာနဆိုင်ရာအသီးသီးတို့မှ ကထိန်သင်္ကန်း ကပ်လှူကုသိုလ်ပြုခြင်း တို့ကို အစဉ်အလာမပျက် ကျင်းပလျက် ရှိရာ မန္တလေးမြို့ခံများအပြင် အနယ်နယ် အရပ်ရပ်မှ ရဟန်းရှင်လှူညည်းသူများက ကုသိုလ်ပြု ပါဝင်ဆင်နွှဲကြပြီး အသင်းအဖွဲ့ အလိုက်၊ မိသားစုအလိုက် ပဒေသာပင်

များကို သက်ဆိုင်ရာကျောင်းများသို့ ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျ သွားရောက်ခင်းကျင်း ၍ ရေစက်ချလှူဒါန်းခြင်း၊ ကုသိုလ် ကောင်းမှုပြုခြင်း၊ စတုဒိသာကျေးဇူး ကုသိုလ်ပြုခြင်းများဖြင့် မန္တလေးမြို့ တစ်ခွင် ခြံမြဲခြံမြဲသံ ကျင်းပလျက်ရှိသည်။ မန္တလေးမြို့၏ အထင်ကရတန်ခိုး ကြီး ဘုရားတစ်ဆူဖြစ်သည့် မဟာမုနိ ဘုရားကြီးအား ယနေ့ နံနက်ပိုင်းက ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအဖွဲ့ပြု၍ မျက်နှာသစ်တော်ဝတ်အဖွဲ့က မျက်နှာ သစ်တော်မူပြီး မသိုးမြတ်သင်္ကန်းတော်

ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကာ ရဟန်းရှင်လှူ ပြည်သူများကလည်း ဆွမ်း၊ ရေချမ်း၊ ပန်း လှူဇော်ခြင်း၊ ဝတ်အသင်းအဖွဲ့များက ဝတ်ရွတ်စဉ်များ၊ ပဋ္ဌာန်းဒေသနာတော် များ ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ခြင်း၊ တရားဘာဝနာ အားထုတ်ကြခြင်းများဖြင့် စည်ကားလျက် ရှိသည်။ ကုသိုလ်ပြုကြ အလားတူ မန္တလေးတောင်တော် ဆုတောင်းပြည့်ဘုရား၊ ကုသိုလ်တော် ဘုရား၊ ကျောက်တော်ကြီးဘုရား အောင် တော်မြတ်စွာဘုရား၊ ရွှေကျီးမြင့်ဘုရား၊



မန္တလေးမြို့၏ အထင်ကရတန်ခိုးကြီး ဘုရားတစ်ဆူဖြစ်သည့် မဟာမုနိဘုရားကြီး အား ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအဖွဲ့ပြု၍ မျက်နှာသစ်တော်ဝတ်အဖွဲ့က မျက်နှာသစ်တော်မူစဉ်။



စွယ်တော်မြတ်စေတီတော် (မန္တလေး)၊ စေတီတော်၊ မန္တလေးမြို့၏ တန်ဆောင်တိုင်လပြည့်နေ့ စသည့် တန်ခိုးကြီးဘုရား စေတီတော်တို့ သုပ် ဒါနပြုကြသူများ၊ ပုံသကူလိုက်လ လှူဒါန်း၍ ဆီမီးပူဇော်ခြင်း၊ ဝတ်ရွတ်စဉ် များ ရွတ်ဖတ်ပူဇော်ခြင်းတို့ ဆောင်ရွက် ကြသည့်အပြင် အလှူရှင်များက အနယ်နယ် အရပ်ရပ်မှ ဘုရားဖူးလာပြည်သူများအား စတုဒိသာအာဟာရကျေးဇူး ကုသိုလ်ပြု ကြခြင်းဖြင့် မြန်မာတို့၏ သဒ္ဓါတရား ထက်သန်မှုစိတ်ရင်းများကို ပုံစေ့ခဲ ညှိပိုင်းတွင်လည်း ဘုရားစေတီများ၌ ဆီမီးပူဇော်ပွဲများကျင်းပခြင်း၊ မီးပုံးပျံများ လွှတ်တင်ခြင်း၊ နေအိမ်များ၌ မြတ်စွာ ဘုရားရှင်အား ရည်မှန်း၍ ဆီမီးနှင့်

မီးရောင်စုံ ထွန်းညှိပူဇော်ခြင်းများဖြင့် မန္တလေးမြို့၏ တန်ဆောင်တိုင်လပြည့်နေ့ ညအလှူကို ပိုမိုပေါ့လွင်စေခဲ့ပြီး မဲလီဖေ သုပ် ဒါနပြုကြသူများ၊ ပုံသကူလိုက်လ ကောက်ကြသူများဖြင့် စည်ကားလျက် ရှိသည်။ လာရောက်အပန်းဖြေအနားယူ ထိုပြင် မန္တလေးမြို့၏ အထင်ကရ နေရာများဖြစ်သော ကမ်းနားလမ်းရှိ မြို့တော် ဥယျာဉ်၊ ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်ရှိ အပန်းဖြေစခန်းများ၊ အမရပူရမြို့နယ်ရှိ တောင်သမန်အင်းနှင့် ဦးပိန်တံတားတို့ တွင်လည်း ဒေသခံပြည်သူများသာမက အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ လာရောက်အပန်း ဖြေ အနားယူကြသူများဖြင့် စည်ကား လျက်ရှိသည်။ မောင်အေးချမ်း

မူဆယ်မြို့၌ တန်ဆောင်တိုင်မီးထွန်းပွဲတော်နှင့် (ပထမအကြိမ်) နိဗ္ဗာန်ဈေးပွဲတော်ကျင်းပ

မူဆယ် နိုဝင်ဘာ ၁၅

ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) မူဆယ်မြို့၌ တန်ဆောင်တိုင် မီးထွန်း ပွဲတော်နှင့် (ပထမအကြိမ်) နိဗ္ဗာန်ဈေးပွဲတော်ကို မြို့အဝင် မီးရှို့ငှဲအနီး ရဟတ်ယာဉ်ကွင်း၌ ယနေ့ ညနေ ၅ နာရီက စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသည်။

ဧည့်ခံကျွေးမွေး

ဦးစွာ တန်ဆောင်တိုင်မီးထွန်းပွဲတော်နှင့် (ပထမအကြိမ်) နိဗ္ဗာန် ဈေးပွဲတော်ကို နယ်မြေခံတပ်နယ်မှ ဗိုလ်မှူးကြီး မိုးမြင့်ထွန်း၊ မူဆယ်ခရိုင် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်စော်မိုးနှင့် တာဝန် ရှိသူများက ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့ နိဗ္ဗာန်ဈေးပွဲတော်၌ ရခိုင်မုန့်တီ၊ မုန့်လင်မယား၊ ကြာဆံဟင်းခါး၊ လက်ဖက်ရည်၊ မုန့်၊ ပေါင်မုန့်၊ အအေး၊ ကောက်ညှင်းပေါင်း၊ ကြာဆံ ကြော်၊ ခေါက်ဆွဲကြော် စသည့်အမျိုးပေါင်း ၁၀၀ ကျော်ရှိ ဒေသရိုးရာ အစားအစာများကို ဈေးပွဲတော်လာရောက်သည့် ဧည့်ပရိသတ်များအား မဲခန့်ဖြင့် ဧည့်ခံကျွေးမွေးသည်။

ထို့နောက် ဈေးပွဲတော်လာရောက်သည့် ဧည့်ပရိသတ်များအား အမှတ်တရ လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ မဲဖောက်ပေးပြီး ဈေးပွဲတော်၌ မီးပုံးပျံအကြီး၊ မီးပုံးပျံအသေးများ လွှင့်တင်ခြင်း၊ ပျော်ပွဲရွှင်ပွဲများဖြင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးစု ညီအစ်ကိုမောင်နှမများအားလုံး စည်းကမ်း တကျဖြင့် စည်းလုံးညီညွတ် ပျော်ရွှင်အေးချမ်းစွာ ပါဝင်ဆင်နွှဲ ကြသည်။

ထို့ပြင် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့၌ ခရိုင်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးအောင်စော်မိုး၊ ဦးဆောင်၍ မူဆယ်မြို့အနီး ပတ်ဝန်းကျင်ရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း ၂၀ ရှိ သံဃာတော် များအား ကထိန်သင်္ကန်းနှင့်



မူဆယ်မြို့၌ တန်ဆောင်တိုင်မီးထွန်းပွဲတော်တွင် မီးပုံးပျံများ လွှတ်တင်၍ ဒေသခံများ ပျော်ရွှင်စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပနေမှုကို ရေစုစဉ်။



လှည့်လည်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။

ကြက်ပျံမကူစည်ကား

မူဆယ်မြို့ပေါ်ရှိ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများတွင် မြို့ပေါ်ရပ်ကွက် အလိုက် ကထိန်သင်္ကန်းများ ကပ်လှူရန် ပဒေသာပင်များ မြို့တွင်း

လှည့်လည်ပူဇော်ခြင်း၊ အကပဒေသာများဖြင့် လှည့်လည်ဖျော်ဖြေ၍ ညပိုင်းတွင် မီးရှူးမီးပန်းများ ပစ်လွှတ်ခြင်းနှင့် မီးပုံးပျံလွှတ်တင်ပွဲတွင် ဒေသခံပြည်သူများ ပါဝင်ဆင်နွှဲကြပြီး ကြက်ပျံမကူ စည်ကားလျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။ ချယ်ရီမြေ(မူဆယ်)

မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးတွင် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပလျက်ရှိသည့် တန်ဆောင်တိုင်မီးထွန်းပွဲတော်သို့ ကုသိုလ်ပြုပါဝင်ဆင်နွှဲကြသူများ၏ ဝမ်းသာပီတိစကားသံများ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၅
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများ တည်ထောင်ပေးခြင်းဖြင့် အထူးအရေးကြီးသည့် ပုထိုးတော်များအနက် ဥက္ကဋ္ဌတော်အဖြစ် အမြင်ဆုံးဖြစ်သည့် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးတွင် နိုဝင်ဘာ ၁၃ ရက်မှ ၁၅ ရက်အထိ တန်ဆောင်တိုင်မီးထွန်းပွဲတော်နှင့် မီးပုံးပျံလွှတ်တင်ပူဇော်ခြင်း ပွဲတော်အား စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပခဲ့သည်။

အဆိုပါပွဲတော်တွင် ဆီမီး ၉၀၀၀ ကပ်လျှပ်ပေးခြင်း၊ ဝတ်အသင်းအဖွဲ့များက ဝတ်ရွတ်စဉ်များရွတ်ဆိုခြင်း၊ မီးရှူးမီးပန်းများပစ်လွှတ်ခြင်း၊ အလှူပေးခြင်းနှင့် စိန်နားပန်းမီးပုံးပျံကြီးများ လွှတ်တင်ခြင်း၊ ဗုဒ္ဓဗျာဉ်ဝတ္ထုကတော်အတွင်း၌ LED မီးများဖြင့် အလှူဆင်ပူဇော်ထားရှိခြင်း၊ တေးသံရုပ်များက တေးသီချင်းများဖြင့် ဖျော်ဖြေခြင်း၊ ဇာတ်မင်းသား ဖိုးချစ်နှင့်အဖွဲ့က ဇာတ်သဘင်ဖြင့် ကပြဖျော်ဖြေခြင်း၊ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေး(MSME) လုပ်ငန်းများ၏ ဒေသထွက်ကုန်၊ စားသောက်ကုန်နှင့် လှူဒါန်းကုန်ပစ္စည်း အရောင်းဆိုင်များအား ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့် ဖွင့်လှစ်ရောင်းချခြင်း စသည့် အစီအစဉ်ကောင်းများဖြင့် ကျင်းပပေးလျက်ရှိရာ ပွဲတော်သို့ အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ကုသိုလ်ပြုလာရောက်ဆင်နွှဲကြသည့် ဘုရားဖူးလာပြည်သူများနှင့် ပွဲတော်ကဏ္ဍအလိုက် ပါဝင်ဖျော်ဖြေဆင်နွှဲကြသူများ၏ ဝမ်းသာပီတိစကားသံများကို မေးမြန်းရေးသား ဝေမျှလိုက်ရပါသည်။

ဒေါက်တာ သန်းနိုင်စိုး
(ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးနှင့် ကုသရေးဦးစီးဌာနမှူး၊ နေပြည်တော်)
ကျွန်တော်တို့အနေနဲ့ ပွဲတော်ကြီးမှာ ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာန ကိုယ်စားပြု မီးပုံးပျံ လွှတ်တင်ပူဇော်ပွဲအတွက် မီးပုံးပျံဒီဇိုင်း စတင်ပြုလုပ်ပါတယ်။ နောက်ပြီး တောင်ကြီးက မီးပုံးပျံပညာရပ်တွေနဲ့ ပူးပေါင်းပြီး မီးပုံးပျံတစ်ခု ဖြစ်ပေါ်လာဖို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပါတယ်။ ဒီနေ့မှာတော့ ဝန်ကြီးဌာနကိုယ်စားပြု စိန်နားပန်းမီးပုံးပျံကြီးတစ်ခု လွှတ်တင်ပူဇော်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ မီးပုံးပျံမှာမည်

ကိုတော့ အာရောဂျ်ပရစ်လာဘ်ဆိုပြီး အမည်ပေးထားပါတယ်။ မနှစ်ကလည်း ဝန်ကြီးဌာနကိုယ်စားပြုအနေနဲ့ မာရဝိဇယဘုရားကြီး တန်ဆောင်တိုင် မီးပုံးပျံပွဲတော်ပူဇော်ပွဲမှာ ပထမဆုံး လွှတ်တင်ပူဇော်ခွင့် ရရှိခဲ့ပါတယ်။ မာရဝိဇယဘုရားကြီးဆိုတာ ကျွန်တော်



ဒေါက်တာ သန်းနိုင်စိုး



ဒေါက်တာ သန်းနိုင်စိုး

တို့ နိုင်ငံတင်သာမက ကမ္ဘာပေါ်မှာပါ အကြီးမားဆုံး စကျင်ကျောက်ဆင်းတု ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်ကြီးဖြစ်ပါတယ်။ ဘုရားကြီးတည်ထားပူဇော်ရတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်ကလည်း တစ်ကမ္ဘာလုံးငြိမ်းချမ်းစေဖို့အတွက် ပူဇော်ထားတာဖြစ်ပါတယ်။ အခုလို ထူးမြတ်တဲ့နေရာမှာ မီးပုံးပျံကပ်လျှပ်ပူဇော်ခွင့်ရတဲ့အတွက် အတိုင်းမသိဝမ်းသာကြည်နူးမိပြီး ဂုဏ်ယူမိပါတယ်။
ကိုစောဦး
(ဘုရားဖူးပြည်သူ့ ဓဇယာသီရိမြို့နယ်) ကျွန်တော် ဒီနေ့ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့မှာ မာရဝိဇယဘုရားကြီးကို ဖူးမြော်တာ စိတ်ထဲမှာအေးချမ်းပြီး ဝမ်းသာကြည်နူးဖြစ်ရပါတယ်။ ကျောက်စာရုံတွေဘက်လည်း ကြည့်ရှုလေ့လာခဲ့ပါတယ်။ အခုတော့ မီးပုံးပျံလွှတ်တင်မှာကို စောင့်နေတာဖြစ်ပါတယ်။ ရင်ပြင်တော်မှာ ရှမ်းရိုးရာအကအလှတွေ၊ ရှမ်းအိုးစည်

သံတွေအပြင် ဆင်အက၊ အိုးစည်သံတွေနဲ့ အလွန်ကြည်နူးဖို့ကောင်းပါတယ်။ ဘုရားကြီးမှာ ဒုတိယအကြိမ် မီးပုံးပျံလွှတ်တင်ပူဇော်တာဆိုပေမယ့် အရင်နှစ်က ခရီးလွန်နေလို့ ရုပ်မြင်သံကြားကပဲ ကြည့်ခွင့်ရပါတယ်။ အခုအပြင်မှာ မြင်တွေ့ရတော့ ကြည်နူးရင်ခနဲမိပါတယ်။ အရင်



ကိုစောဦး



မောင်နှိုင်းနှိုင်း

တုန်းကတော့ ရှမ်းပြည်နယ် တောင်ကြီးကို တကူးတက သွားခဲ့ကြရတာဖြစ်ပါတယ်။ အခုတော့ နေပြည်တော်မှာပဲ ရှမ်းရိုးရာအဖွဲ့အသက်တွေနဲ့ ကြည့်ရတာဆိုတော့ ရှမ်းပြည်နယ် ရောက်သွားသလိုပါပဲ။ ပြီးရင်တော့ ပွဲဖျော်တန်းပြခန်းတွေလည်းရှိလာသလိုတော့ နှစ်သက်တာတွေရင် ဝယ်ယူဖို့ စိတ်ကူးထားပါတယ်။ မကြည့်ရတာကြာပြီဖြစ်တဲ့ ဇာတ်ကပွဲလည်း ကြည့်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့ကစပြီး မြန်မာနိုင်ငံနဲ့တကွ ပြည်သူပြည်သားအားလုံး အေးချမ်းသာယာကြပါစေလို့ ဆုမွန်ကောင်း တောင်းပေးပါတယ်။
ဦးစိုင်းဝင်းဟန် (ရှမ်းတိုင်းရင်းသားရိုးရာအက၊ ဖျော်ဖြေရေးအဖွဲ့) ကျွန်တော်က ရှမ်းရိုးရာအကနဲ့ တောင်ကြီးကနေ

လာရောက်တာဖြစ်ပါတယ်။ နေပြည်တော်မှာ မီးပုံးပျံလွှတ်တင်ပူဇော်တာကို ပထမဆုံး ရောက်ဖူးတာဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ရှမ်းရိုးရာအက၊ ကီနွရီအက၊ တိုးနရားအက၊ ရှမ်းအိုးစည်တို့နဲ့ လာရောက်ဖျော်ရတဲ့အတွက် အလွန်ဝမ်းသာပီတိဖြစ်မိပါတယ်။ နေပြည်တော်



ဦးစိုင်းဝင်းဟန်



မောင်ကောင်းခနဲဇော်

မာရဝိဇယဘုရားကြီးမှာ ရှမ်းတိုင်းရင်းသားတို့ရဲ့ အကအလှအပြောင်အလှူတွေကို တွေ့မြင်ရတဲ့အတွက် ဗဟုသုတတွေလည်း ရရှိပါတယ်။
ဒေါက်တာသိမြင့်
(ဘုရားဖူးပြည်သူ့ နေပြည်တော်) ကျွန်မအနေနဲ့ ဘုရားကြီးရဲ့ တန်ဆောင်တိုင်ပွဲတော်ကို ဒီနေ့မှ လာရောက်ဆင်နွှဲခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ အရင်ရက်တွေကတော့ ရုပ်မြင်သံကြားကပဲ ပူဇော်ခွင့်ရရှိခဲ့ပါတယ်။ အခုလို ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျ လာရောက်ဆင်နွှဲရတဲ့အတွက် ရင်ထဲမှာ ဝမ်းသာမိပါတယ်။ ဒီလိုတန်ဆောင်တိုင် မီးပုံးပျံပွဲတော်ဆိုတာ တောင်ကြီးမြို့ကို တကူးတက သွားရောက်တယ်။ အခုဆို နိုင်ငံတော်အကြီးအကဲတွေက စေတနာ၊ မေတ္တာရေထားပြီး

ထူးမြတ်လှတဲ့ မာရဝိဇယဘုရားကြီးမှာ ကြီးကျယ်ခမ်းနာစွာနဲ့ ကျင်းပပေးတဲ့ အတွက်လည်း ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ နောက်နှစ်တွေကိုလည်း ဒီလိုပဲ ကျင်းပပေးဖို့ မျှော်လင့်မိပါတယ်။
မောင်နှိုင်းနှိုင်း
(ကျောင်းသား၊ ဖျော်ဖြေရေးအဖွဲ့) ကျွန်တော်ကတော့ အမှတ် (၁၁) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း၊ ဧမ္မာသီရိမြို့နယ်မှာ ပညာသင်ကြားနေတဲ့ ကျောင်းသားတစ်ယောက်ဖြစ်ပါတယ်။ အခုလို တန်ဆောင်တိုင်ပွဲတော်မှာ ကျွန်တော့်အနေနဲ့ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနကိုယ်စားပြု ဖျော်ဖြေရေးယိုးအဖွဲ့အနေနဲ့ ပါဝင်ဆင်နွှဲသွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီလိုစည်ကားလှတဲ့ တန်ဆောင်တိုင်ပွဲတော်ကို ကျွန်တော်ဘဝမှာ တစ်ခါမှ မမြင်ဖူးခဲ့ပါဘူး။ အခုလို ကြီးကျယ်ခမ်းနားလှပြီး စည်ကားလှတဲ့ တန်ဆောင်တိုင်ပွဲတော်မှာ ပါဝင်ဆင်နွှဲခွင့်ရတဲ့အတွက်လည်း ဂုဏ်ယူမိပါတယ်။ အနယ်နယ်အရပ်ရပ်က လာရောက်ကြတဲ့ တိုင်းရင်းသားညီအစ်ကိုမောင်နှမတွေနဲ့ ဆုံတွေ့ရတဲ့အတွက်လည်း ဝမ်းသာမိပါတယ်။ ပွဲတော်ကြီးမှာလည်း မီးရှူးမီးပန်းပစ်ဖောက်ပူဇော်မှုတွေ၊ မီးပုံးပျံလွှတ်တင်ပူဇော်မှုတွေကို မြင်တွေ့ရတဲ့အတွက်လည်း အံ့ဩဝမ်းသာမိပါတယ်။
မောင်ကောင်းခနဲဇော်
(ကျောင်းသား၊ ဖျော်ဖြေရေးအဖွဲ့)

ကျွန်တော်ကတော့ တန်ဆောင်တိုင်ပွဲတော်ကြီးမှာ အမှတ်(၁) အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်းကနေပြီး ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနကိုယ်စားပြု ဖျော်ဖြေရေးအဖွဲ့အနေနဲ့ ပါဝင်သွားမှာဖြစ်ပါတယ်။ အရင်နှစ်တွေကတော့ ဒီလိုဖျော်ဖြေရေးအဖွဲ့နဲ့ မပါဝင်ဘူးပါဘူး။ ကျွန်တို့အတွက်ကတော့ ပထမဆုံးဖြစ်တဲ့အတွက် ရင်ခနဲစိတ်လှုပ်ရှားမိပါတယ်။ တန်ဆောင်တိုင် မီးပုံးပျံလွှတ်တင်ပူဇော်ပွဲကို တောင်ကြီးတန်ဆောင်တိုင်ပွဲတော်မှာ မြင်တွေ့ဖူးပါတယ်။ အခုလိုနေပြည်တော်မှာ စည်စည်ကားကားနဲ့ ကျင်းပပေးတဲ့အတွက်လည်း တာဝန်ရှိသူတွေကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။ တန်ဆောင်တိုင် ညရဲ့အလှကို အပြည့်အဝခံစားခွင့်ရခဲ့တယ်လို့ ခံစားမိပါတယ်။
တွေ့ဆုံမေးမြန်း - မျိုးဆက်သစ်၊ တတ်ပုံ - ကိုကြီးထိန်



မြို့နယ်အသီးသီး၌ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့ ပြည်သူများ ပျော်ရွှင်စွာဆင်နွှဲ



ရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဘိုကလေးမြို့နယ်တွင် မြို့နယ်လုံးဆိုင်ရာ (၃၈)ကြိမ်မြောက် နှစ်ကျိပ်ရှစ်ဆူ ဘုရားပွဲတော် တတိယနေ့လှည့်လည်အပူဇော်ခံပွဲတော်ကို နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက်က စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပစဉ်။
မိုးစက်(ဘိုကလေး)



ရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ကြံခင်းမြို့နယ်လုံးဆိုင်ရာ ဒီပင်တင်မြတ်စွာဘုရားနှင့် နောက်ပါသံဃာတော် အပါး ၁၅၀ ကျော်တို့ ကြံခင်းမြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များသို့ နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက်က ဒေသစာရီအပူဇော်ခံ ကြွချီတော်မူစဉ်။
ဖြိုးဝေလင်း(ပြန်/ဆက်)



ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူမြို့၏ကျက်သရေဆောင် ရှေးဟောင်းသမိုင်းဝင် ရွှေဆံတော်စေတီတော် မြတ်ကြီး၌ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့တွင် ဘုရားဖူးပြည်သူများ လာရောက်ဖူးမြော်ကြပြီး ဒေသခံ အဆိုတော်များ၏ ကပြသီဆိုဖျော်ဖြေမှုများကို စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။
ဇော်ကိုကို (တောင်ငူ)



ရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး အိမ်မဲမြို့နယ် ချောင်းဝပိုင်း(၁)လမ်းတွင် ကိန်းဝပ်စံပယ်တော်မူလျက်ရှိသော အိမ်မဲမြို့တည်သမိုင်းဝင် ရှင်ပင်ချမ်းသာကြီးဘုရား၌ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့ ညနေပိုင်းက ဘုရား ဖူးလာပြည်သူများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိစဉ်။
ချစ်သက်လယ်(အိမ်မဲ)



မွန်စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုကော်မတီ (ရန်ကုန်) ကကြီးမှူး၍ နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့ညက ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးရှိ မြို့နယ်အသီးသီးမှ မွန်ရုပ်ပိရပ်ဖများ၊ မွန်လူငယ်မောင်မယ် ၂၀၀ ခန့်က မွန်ရိုးရာဝတ်စုံများဝတ်ဆင်၍ ဆီမီးဖယောင်းတိုင်များဖြင့် ရန်ကုန်မြို့ ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီးအား ထွန်းညှိ ပူဇော်စဉ်။
မျိုးမင်းသူရ



မွန်ပြည်နယ် ကျိုက်ထိုမြို့နယ်ရှိ ဆံတော်ရှင်ကျိုက်ထီးရိုးစေတီတော်မြတ်ကြီးရင်ပြင်၌ မသိုးသင်္ကန်းရက်လုပ်ပူဇော်ပွဲ ကို နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက် ညပိုင်းက ကျင်းပစဉ်။
ကျိုက်ထို(ပြန်/ဆက်)



ကရင်ပြည်နယ်ဘားအံမြို့ကျက်သရေဆောင် သေဋ္ဌမာရ်အောင်ဘုရားကြီးအား ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ က ကြီးမှူး၍ မသိုးသင်္ကန်းဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲကို တန်ဆောင်မုန်းလပြည့် (သာမညပလအခါတော်နေ့) က ကျင်းပရာ ကရင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစောမြင့်ဦးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ မသိုးသင်္ကန်း ဆက်ကပ် လှူဒါန်းစဉ်။

စောမျိုးမင်းသိန်း (ပြန်/ဆက်)



ပဲခူးမြို့ ဆုတောင်းပြည့် ရွှေမော်စောစေတီတော်မြတ်ကြီး၌ (၄၃)ကြိမ်မြောက် မသိုးသင်္ကန်းရက်လုပ် လှူဒါန်းပူဇော်ပွဲနှင့် တန်ဆောင်တိုင်မီးပုံးပျံလွှတ်တင်ပူဇော်ပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက် ညပိုင်းက ကျင်းပရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမျိုးဆွေဝင်း ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။

တိုင်းဒေသကြီး (ပြန်/ဆက်)



မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ဆိပ်ဖြူမြို့နယ် ကျက်သရေဆောင် ရွှေမင်းဝန်စေတီတော် မြတ်ကြီး၏ (၁၈၃) ကြိမ်မြောက် ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲတော် ဆွမ်း၊ စာရေးတံမဲနှင့် ငွေပဒေသာ ဝင် ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက်က ကျင်းပစဉ်။

စိုးလင်းနိုင် (IPRD)



မွန်ပြည်နယ် သထုံမြို့ရှိ သမိုင်းဝင်လေးဆူခေတ်စံ ရွှေစာရ်စေတီတော်မြတ်ကြီး၌ တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်(သာမည ပလအခါတော်နေ့)တွင် ကုသိုလ်ဒါနပြုသူများ၊ အနယ်နယ်အရပ်ရပ်မှ ဘုရားဖူးပြည်သူများဖြင့် စည်ကားများပြား လျက်ရှိစဉ်။

ခရိုင် (ပြန်/ဆက်)



၁၃၈၆ ခုနှစ် တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့တွင် မွန်ပြည်နယ် မော်လမြိုင်မြို့နယ်၌ ရှင်ဥပဂုတ္တမထေရ်မြတ်ကြီးအား ပူဇော်ခြင်း၊ စတုဒိသာကျွေးမွေးသူများ၊ အလှူဒါနပြုသူများ၊ ဘုရားဖူးလာပြည်သူများဖြင့် စည်ကားနေသည်ကို တွေ့ရစဉ်။

ခင်စန်းမြင့် (ပြန်/ဆက်)



ပဲခူးမြို့ရှိ ဆံတော်ရှင်ရွှေမော်စောစေတီတော်မြတ်ကြီး၊ ကျိုက်ပညာယျစေတီတော် မြတ်ကြီး၊ မဟာစေတီတော်မြတ်ကြီး၊ ရွှေသာလျောင်းဘုရား၊ စိန်သာလျောင်း ဘုရား၊ ကျိုက်ပွန်ဘုရား၊ ဟင်္သာကုန်းဘုရား၊ ရွှေဂူကြီးဘုရားနှင့် ရွှေဂူလေးဘုရားတို့ တွင် နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက်က ဘာသာရေးဝတ်အသင်းအဖွဲ့များ၊ ဒေသခံပြည်သူများ၊ ဝန်ထမ်းမိသားစုများ၊ ပတ်ဝန်းကျင်ဒေသများမှ ဘုရားဖူးလာရောက်ကြသူများ ဥပသံသီလဆောက်တည်ခြင်း၊ တရားဘာဝနာပွားများခြင်း၊ ဝတ်ရွတ်ပူဇော် ခြင်း၊ ရွှေသင်္ကန်းကပ်လှူပူဇော်ခြင်း၊ စတုဒိသာကျွေးမွေးလှူဒါန်းခြင်းများဖြင့် စည်ကားလျက်ရှိစဉ်။

ခရိုင် (ပြန်/ဆက်)

အေပက်နှင့် ဂျီ - ၂၀ အစည်းအဝေးတို့သို့ တက်ရောက်ရန် အမေရိကန်သမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင် အမေရိကန်မှ ထွက်ခွာ

ဝါရှင်တန် နိုဝင်ဘာ ၁၅
အမေရိကန်သမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင်သည် ၎င်း၏ သမ္မတသက်တမ်းအတွင်း နောက်ဆုံးတက်ရောက်ရမည့် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးများ တက်ရောက်ရန်အတွက် ဝါရှင်တန်မှ ထွက်ခွာခဲ့ကြောင်း အင်န်အိတ်ချ် ကေသတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။

သမ္မတ ဂျိုးဘိုင်ဒင်သည် အေပက်(အာဂျင်တီးနား) ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဖိုရမ်)သို့ တက်ရောက်ရန် ဝီရှားနိုင်ငံသို့ ဦးစွာ သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့နောက် ဂျီ-၂၀ အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ရန် ဘရာဇီးနိုင်ငံသို့ သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သမ္မတဘိုင်ဒင်သည် ဂျပန်ဝန်ကြီးချုပ် အိုရှီ ဘာရိုဂဲရု၊ တောင်ကိုရီးယား



သမ္မတ ယွန်းဆော့ယိုးတို့နှင့် တွေ့ဆုံမည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းတွင် ဆက်လက်ဖော်ပြထားသည်။ အဆိုပါ ပုဂ္ဂိုလ်သုံးဦးသည် အမေရိကန် သမ္မတအသစ် ဒေါ်နယ်ထရန်၏ သမ္မတသက်တမ်းအကူးအပြောင်းတွင် ၎င်းတို့အတူ တကွလုပ်ဆောင်ခဲ့သည့် တိုးတက်မှုများ စနစ်တကျဖြစ်စေရန် ဆွေးနွေး သွားမည်ဖြစ်သည်ဟု အမေရိကန် အမျိုးသားလိုမြို့ရေး အကြံပေးဖြစ်သူ ဂျိတ်ဆူလေဗန်က ပြောသည်။

ဘေရွတ်မြို့တောင်ပိုင်း ဆင်ခြေဖုံးများကို အစွဲရေလေယာဉ်များ တိုက်ခိုက်

ဘေရွတ် နိုဝင်ဘာ ၁၅
လက်ဘနွန်နိုင်ငံ ဘေရွတ်မြို့ ဆင်ခြေဖုံးဒေသ အဆောက်အအုံများ၌ နေထိုင်သူများကို ဘေးလွတ်ရာသို့ ရွှေ့ပြောင်းရန် သတိပေးချက် ထုတ်ပြန်ပြီးနောက် ဂိုဘီယာရီဇရီယာကို နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် အစွဲရေတပ်လေယာဉ်များဖြင့် ဝင်ရောက်စီးနင်း တိုက်ခိုက်ခဲ့ကြောင်း အစွဲရေတပ်မတော်မှ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူက ပြောကြားသည်။

အစွဲရေမောင်းသမားလေယာဉ်တစ်စင်းက ဂိုဘီယာရီဇရီယာကို တိုက်ခိုက်မှု နှစ်ကြိမ်ပြုလုပ်ခဲ့မှုကြောင့် ဂိုဘီယာရီဇရီယာနယ်ဌာနချုပ် အနီးရှိ အဆောက်အအုံတစ်ခု ဆိုးဆိုးရွားရွားပျက်စီးသွားကြောင်း လက်ဘနွန်အမျိုးသားသတင်းအေဂျင်စီက ဖော်ပြသည်။

အစွဲရေတပ်မတော်က ဘေရွတ်မြို့တောင်ပိုင်း ဆင်ခြေဖုံးရှိနေရာ အများအပြားကို ပြီးခဲ့သည့် နှစ်ရက်အတွင်း ပြင်းထန်စွာ စီးနင်း တိုက်ခိုက်ခဲ့မှုကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှု အများအပြားဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။

၂၀၂၃ ခုနှစ် အောက်တိုဘာ ၈ ရက်မှစ၍ လက်ဘနွန်ကို အစွဲရေ၏ လေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် သေဆုံးသူ ၃၃၈၆ ဦးနှင့် ဒဏ်ရာ ရရှိသူ ၁၄၄၁၇ ဦးခန့် ရှိလာခဲ့သည်။



ဘေရွတ်တောင်ပိုင်း၌ အစွဲရေလေကြောင်းတိုက်ခိုက်မှုကြောင့် စီးနင်းမှုများ ထွက်ပေါ်သည်ကို တွေ့ရစဉ်။

သီရိလင်္ကာသမ္မတ ဒစ္စနာယာကီ၏ ညွှန်ပေါင်းအဖွဲ့ ကြားဖြတ်ရွေးကောက်ပွဲတွင် အနိုင်ရရှိ

ကိုလံဘို နိုဝင်ဘာ ၁၅
သီရိလင်္ကာသမ္မတ ဒစ္စနာယာ ကုမာရာ ဒစ္စနာယာကီ ဦးဆောင်သည့် လက်ဝဲယိုးညွန့်ပေါင်း အဖွဲ့သည် ပါလီမန်ရွေးကောက်ပွဲတွင် အနိုင်ရရှိကြောင်း သီရိလင်္ကာ ရွေးကောက်ပွဲ ကော်မရှင်၏

နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက်က ထုတ်ပြန်သည့် အချက်အလက်များအရ သီရိလင်္ကာ သမ္မတ ဒစ္စနာယာကီက စက်တင်ဘာလတွင် သမ္မတ ဖြစ်လာပြီးနောက် သီရိလင်္ကာ ပြည်သူများကို အပြင်းအထန်

ထိခိုက်စေခဲ့သည့် စီးပွားရေး အကျပ်အတည်း ကြုံတွေ့ခဲ့ရသဖြင့် လုပ်ဆောင်ခဲ့သည့် ခြိုးခြံ ချွေတာရေး မူဝါဒများကို ပြန်လည်သုံးသပ်ရန် တောင်းဆိုခဲ့သည်။

သမ္မတဟောင်း ရာနေးလ်

ဝစ်ခ်ရီမိုဆင်းဟီက အခွန် တိုးမြှင့်ခြင်းနှင့် လျှပ်စစ်ဓါတာဝါများ တိုးမြှင့်ခြင်းဖြင့် ခြိုးခြံ ချွေတာရေးဆိုင်ရာ မူဝါဒအစီအမံများကို အကောင်အထည်ဖော်ခဲ့သည်။ ဒစ္စနာယာကီက အဆိုပါမူဝါဒများကို ပြန်လည် သုံးသပ်ရန် တောင်းဆိုခြင်းဖြင့် စက်တင်ဘာလတွင် သမ္မတ ရွေးကောက်ပွဲ၌ ပါဝင်ခဲ့သည်။

ယခု နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက်က မဲခွဲမှုတွင် အမျိုးသားပြည်သူ အင်အားပီတီ (အင်န်ပီပီ) က အမတ်နေရာ ၂၅၇ နေရာ အနက် ၁၅၉ နေရာဖြင့် အနိုင်ရခဲ့သည်။ သမ္မတ ဒစ္စနာယာကီက ဆင်းရဲသားများအတွက် တရားမျှတမှုကို ဆောင်ကြဉ်းပေးနိုင်လိမ့်မည်ဟု မျှော်လင့်ကြောင်း ထောက်ခံသူတစ်ဦးက ဆိုသည်။



စပိန်နိုင်ငံရှိ ဘိုးဘွားရိပ်သာ မီးလောင်မှုဖြစ်ပွား၊ ၁၀ ဦး သေဆုံး

မက်ဒရစ် နိုဝင်ဘာ ၁၅
စပိန်နိုင်ငံမြောက်ပိုင်းရှိ ဘိုးဘွားရိပ်သာတစ်ခု၌ နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက် နံနက်ပိုင်းက မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားရာ ၁၀ ဦး သေဆုံးခဲ့ပြီး နှစ်ဦးမှာ ပြင်းထန်ဒဏ်ရာများဖြင့် ဆေးရုံ တက်ကာ ကုသမှုခံယူနေကြောင်း အာဏာပိုင်များက ပြောသည်။

ဗီလာဖရန်ကာ ဒီအာဘရိုမြို့ရှိ ဘိုးဘွားရိပ်သာ၌ နံနက် ၅ နာရီတွင် မီးစတင်လောင်ခဲ့ပြီး မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားရာသည် အကြောင်းကို စုံစမ်းစစ်ဆေးနေဆဲဖြစ်သည်။ မီးသတ်သမားများက အခင်းဖြစ်ပွားရာနေရာသို့ ရောက်ရှိလာပြီး မီးငြှိမ်းသတ်ခဲ့သည်။ ယခုအချိန်အထိ လူသေအလောင်း ၁၀ လောင်း တွေ့ရှိခဲ့ပြီး ၎င်းတို့မှာ မီးခိုးငွေ့များ ရှူရှိုက်မိခြင်းကြောင့် မီးခိုးမွှန်ကာ သေဆုံး

ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ သေဆုံးသူများမှာ ဘိုးဘွားများ သို့မဟုတ် ရိပ်သာမှ ဝန်ထမ်းများ ဆိုသည်ကိုမူ မသိရသေးချေ။ အဆိုပါ ဘိုးဘွားရိပ်သာတွင် သက်ကြီးဘိုးဘွား ၈၂ ဦး နေထိုင်သည်ဟု မြို့တော်ဝန် ဗော်ဂါ ရာမီရက်စ်က ပြောသည်။

မီးလောင်မှု ဖြစ်ပွားချိန်တွင် အဆိုပါရိပ်သာမှ ဝန်ထမ်းနှစ်ဦး ထက်မနည်း မီးငြိမ်းသတ်နိုင်ရေး ကြိုးပမ်းခဲ့သည်။

မီးသတ် တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ဆေးများနှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ အခင်းဖြစ်ပွားရာ နေရာတွင် ကျန်ရှိနေကြောင်း အစိုးရအဖွဲ့ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူက ပြောသည်။

ဆင်ယူ



မီးလောင်မှုဖြစ်ပွားရာနေရာ၌ မီးသတ်ကားများကို တွေ့ရစဉ်။

တရားမဝင် ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူ ၂၄၀ ကျော်ကို တူကီယိုနိုင်ငံ၌ ဖမ်းဆီး

အင်ကာရာ နိုဝင်ဘာ ၁၅
တူကီယိုနိုင်ငံ၏ လူဦးရေ အထူထပ်ဆုံးမြို့ဖြစ်သည့် အစ္စတန်ဘူလ်မြို့ အက်စညန်ယွတ်ခရိုင်၌ တရားမဝင် ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူ ၂၄၀ ဦးကို တူကီယိုနိုင်ငံက ဖမ်းဆီးခဲ့ကြောင်း ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး အလီ ယာလီကာယာက နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

ကယ်လီကန်-၂၉ ဟု အမည်ပေးထားသည့် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ စစ်ဆင်ရေးတွင် ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်မှု စီမံခန့်ခွဲရေး ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစီးဌာနနှင့် တူကီယိုတပ်ဖွဲ့တို့ဦးစီးကာ ပန်းခြံများ၊ ဟိုတယ်များနှင့် အဓိကလမ်းမကြီးများ အပါအဝင် ပုံမှန်မဟုတ်သည့် ရွှေ့ပြောင်းသွားလာမှုများကို စစ်မှတ်ထားကာ ဖမ်းဆီးမှုများပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အဆိုပါ စစ်ဆင်ရေးတွင် ရဲအရာရှိ ၃၇၀၊ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများ စီမံခန့်ခွဲမှုဝန်ထမ်း ၉၃ ဦး တပ်ဖြန့်ချိထားခဲ့ကြောင်း ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက ပြောသည်။

ယခုနှစ်အတွင်း တူကီယို လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် စစ်ဆင်ရေး ၆၃၃၉ ကြိမ်ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး လူကုန်ကူးမှုအဖွဲ့အစည်းများကို နှိမ်နင်းခဲ့ရာ ရာဇဝတ်မှုကျူးလွန်သူ ၃၉၂၄ ကို ဖမ်းဆီးနိုင်ခဲ့သည်ဟု ၎င်းက ဆက်ပြောသည်။ တူကီယိုနိုင်ငံသည် ဥရောပ၊ အာရှနှင့် အရှေ့အလယ်ပိုင်းအကြားတွင် တည်ရှိပြီး ထူးခြားသည့် ပထဝီအနေအထားကြောင့် တရားမဝင်ခိုဝင်နေထိုင်သူများအရေ ဖြေရှင်းရာတွင် ကြီးမားသည့် စိန်ခေါ်မှုများနှင့် ကြုံတွေ့နေရသည်။

တူကီယိုနိုင်ငံသည် ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများ ဥရောပနိုင်ငံများသို့ သွားရန် အဓိကလမ်းကြောင်းပေါ်၌ ရှိနေသည့်အတွက် ပဋိပက္ခဖြစ်ပွားရာနေရာများ အထူးသဖြင့် ဆီးရီးယားနှင့် အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံမှ ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်သူများအတွက် အဓိကဝင်ပေါက်သဖွယ် ဖြစ်နေသည်။ မကြာသေးမီနှစ်များအတွင်း တူကီယိုနိုင်ငံသည် နယ်စပ်လုံခြုံရေးကို တင်းကြပ်ခဲ့ပြီး လူမှောင်ခိုလှုံ့ဝန်ထမ်းများ တိုးပွားလာမှုကို တိုက်ဖျက်ရန် နိုင်ငံတကာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို အရှိန်တိုးမြှင့် လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဆင်ယူ

ရမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်မြို့နယ် ရန်အောင်မြေရပ်ကွက်ရှိ First Rate Mobile ဖုန်းဆိုင်ကို

သေနတ်ဖြင့် ဝင်ရောက်ပစ်ခတ်လုယက်မှုမှ လုယက်မှုကျူးလွန်ရာတွင်အသုံးပြုခဲ့သည့် ဆိုင်ကယ်နှစ်စီးနှင့် လက်နက်ခဲယမ်းများ ထပ်မံသိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၅
 ၂၀၂၄ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၃ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် ရမ်းပြည်နယ် (အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်မြို့နယ် ရန်အောင်မြေရပ်ကွက် ဗိုလ်ချုပ်လမ်းမဘေးရှိ First Rate Mobile ဖုန်းဆိုင်သို့ အမျိုးသား လေးဦး(စိစစ်ဆဲ)က သေနတ်များကိုင်ဆောင် ဝင်ရောက်လာပြီး ဆိုင်ဝန်ထမ်းတစ်ဦးအား သေနတ်ဖြင့် ပစ်ခတ်သတ်ဖြတ်၍ ဆိုင်အတွင်းရှိ iPhone အမျိုးအစား လက်ကိုင်ဖုန်းအလုံး ၂၀၊ တန်ဖိုးငွေကျပ် ၁၁၂၁ သိန်းခန့်ကို လုယက်ယူဆောင်ထွက်ပြေး သွားခဲ့သဖြင့် တာချီလိတ်မြို့မရဲစခန်းတွင် အမှု ဖွင့်လှစ်ကာ တရားခံများ ဖမ်းဆီးရမိနိုင်ရေး လိုခြံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက လုယက်မှုကျူးလွန်သူ တရားခံများ ခိုအောင်းရောက်ရှိ နေထိုင်လျက်ရှိသည့် အငှားနေအိမ်လှိုင်းခန်းသို့ ဝင်ရောက်စီးနင်းရှာဖွေ ခဲ့ရာ တရားခံများက သေနတ်များဖြင့် စတင်ပစ်ခတ်

ကာ ထွက်ပြေးရန်ကြိုးစားသဖြင့် ပြန်လည်ခုခံ ပစ်ခတ်ဖမ်းဆီးခဲ့ရာ လုယက်မှုကျူးလွန်ခဲ့သူ တရားခံ ဖန်လီ(၃၄)နှစ် (ဘ)ဦးဖန်ကျင်းလှိုင်ပါ အမျိုးသား လေးဦးအား လုယက်မှုကျူးလွန်စဉ် အသုံးပြုခဲ့သည့် ပစ္စည်းသေနတ် လေးလက်နှင့် ဆက်စပ်ပစ္စည်းများ၊ မော်တော်ယာဉ်တစ်စီး၊ လုယက်မှုကျူးလွန်ရာမှ ရရှိသည့် လက်ကိုင်ဖုန်း ၁၂ လုံးတို့နှင့်အတူ အသေ ပစ်ခတ်ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက် ထုတ်နိုင်ပိုင်ပိုင်သတင်းစာများ၌ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။

အမှုမှ လုယက်လုယက်မှုကျူးလွန်စဉ် တရားခံ များ အသုံးပြုခဲ့သည့် ဆိုင်ကယ်နှစ်စီးကို သိမ်းဆည်းရမိနိုင်ရေး နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက် ညနေ ၅ နာရီတွင် တာချီလိတ်မြို့ ရန်အောင်မြေရပ်ကွက်ရှိ ဒေါ်တွမ်ရွှေရှန်း(စိစစ်ဆဲ)ပိုင်ဆိုင်သည့် အိမ်အမှတ် (ပလ-၂/၆၆၂)အား သတင်းအရ ဝင်ရောက်ရှာဖွေခဲ့ရာ



ရမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) တာချီလိတ်မြို့နယ် ရန်အောင်မြေရပ်ကွက်ရှိ First Rate Mobile ဖုန်းဆိုင် ကို သေနတ်ဖြင့် ဝင်ရောက်ပစ်ခတ်လုယက်မှုမှ ထပ်မံသိမ်းဆည်းရမိသော လုယက်မှုကျူးလွန်ရာတွင် အသုံးပြုခဲ့သည့် ဆိုင်ကယ်နှစ်စီးနှင့် လက်နက်ခဲယမ်းများ။



၎င်းနေအိမ်၌ လူနေထိုင်ခြင်းမရှိဘဲ ဧည့်ခန်းအတွင်းမှ လုယက်မှုကျူးလွန်ရာတွင် အသုံးပြုခဲ့သည့် SHN/10109 Wave-110 ဆိုင်ကယ်နှင့် SHN/10543 Wave-110 ဆိုင်ကယ် နှစ်စီးတို့ကို တွေ့ရှိ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး နေအိမ်ကို အသေးစိတ်စစ်ဆေး ရှာဖွေခဲ့ရာ အိပ်ခန်းအတွင်းရှိ အိမ်သာမျက်နှာကြက် ပေါ်မှ အမေရိကန်နိုင်ငံထုတ် M-4 Carbine CAL 5.56 MM အမျိုးအစားသေနတ် လေးလက်၊ ၎င်းကျည် အတောင် ၁၃၀၊ ကျည်အိမ် နှစ်ခု၊ ချက်နိုင်ငံထုတ် CZECH REPUBLIC 9MM CZ အမျိုးအစားသေနတ် တစ်လက်၊ ၎င်းကျည် ၁၇ တောင့်၊ ကျည်အိမ် တစ်ခု၊ AK-47 အမျိုးအစားသေနတ် တစ်လက်၊ ၎င်းကျည် ၇၈ တောင့်၊ ကျည်အိမ် သုံးခု၊ လက်ထိတ် သုံးစုံ၊ ပြောက်ကျား အစိမ်းရောင်ယူနီဖောင်း သုံးစုံ၊ ပြောက်ကျားဦးထုပ်ပိုင်း ငါးလုံး၊ အစိမ်းရောင်လည်တို မိနပ် နှစ်ရုံ၊ ပြောက်ကျားအစိမ်းရောင်မိုးကာ ငါးထည်၊ အနက်ရောင်ခေါင်းစွပ် နှစ်ခု၊ သေနတ် တိုက်တံ နှစ်ချောင်း၊ သေနတ်တိုက်ဆီ လေးဘူး တို့ကို ထပ်မံတွေ့ရှိ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ဥပဒေနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

ပခုက္ကူမြို့နယ်၌ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဒေသခံအမျိုးသမီးသုံးဦးအား သတ်ဖြတ်၍ နေအိမ် ၂၀၀ နီးပါးကို မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့ကြောင်း မဟုတ်မမှန်သတင်းများဖြန့်ဝေ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၅
 မတွေ့တိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူမြို့နယ် နေထိုင်ကျေးရွာ၌ နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက်က လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ကျေးရွာအတွင်း ဝင်ရောက်၍ နေအိမ် ၂၀၀ နီးပါးခန့်ကို မီးရှို့ ဖျက်ဆီးခဲ့ကြောင်းနှင့် ဒေသခံအမျိုးသမီး သုံးဦးအား သတ်ဖြတ်ခဲ့ကြောင်း တရားမဝင် ပြည်ပျက်မီဒီယာ RFA Burmese က သတင်းတု၊ သတင်းမှားများ ဖြန့်ဝေလျက် ရှိသည်။

အဆိုပါသတင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ပခုက္ကူ မြို့နယ်အတွင်း နယ်မြေလုံခြုံရေးတာဝန် ထမ်းဆောင်နေသည့် တာဝန်ရှိသူများ၏ ပြောကြားချက်အရ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ အနေဖြင့် ယင်းရက်တွင် အဆိုပါကျေးရွာသို့

သွားရောက်ခဲ့ခြင်းမရှိကြောင်းနှင့် အဆိုပါ သတင်းမှာလည်း သတင်းအမှားသာဖြစ် ကြောင်း၊ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအနေဖြင့် ဒို့တာဝန် အရေးသုံးပါးကို ဦးထိပ်ပန်ဆင်ကာ ပြည်သူလူထု၏ အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်ကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်လျက်ရှိကြောင်း၊ PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများကသာ ၎င်းတို့ကို ထောက်ခံအားပေးမှုမရှိသည့် ကျေးရွာများကို မီးရှို့ဖျက်ဆီးခြင်းနှင့် အပြစ်မဲ့ ပြည်သူများအား ဖမ်းဆီးသတ်ဖြတ်မှုများ လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း သိရှိရသည်။

တရားမဝင် ပြည်ပျက်မီဒီယာများသည် ကျေးရွာများကို မီးရှို့ဖျက်ဆီးပြီး အပြစ်မဲ့ ပြည်သူများအား ဖမ်းဆီးသတ်ဖြတ်နေသည့် PDF အမည်ခံ အကြမ်းဖက်သမားများ၏



လုပ်ရပ်များကို ဖွဲ့စည်းပြီး လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင် များအပေါ် ပြည်သူများ အထင်အမြင်လွှဲအား စေရန် မဟုတ်မမှန် စွပ်စွဲရေးသားကာ ဝါဒဖြန့်ဝေနေခြင်းသာဖြစ်ကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPH NUG နှင့် ၎င်းတို့၏ လက်ဝေခံများ၏ လှုံ့ဆော်၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများကို ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၅
 အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ်ကြေညာထားသည့် CRPH NUG နှင့် ယင်းတို့ ၏ လက်ဝေခံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့ အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်နှင့် အစိုးရယန္တရားများ ပျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့မှုအပေါ် ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ထိုသို့လှုံ့ဆော်သူ၊ ဝါဒဖြန့်သူများအား ဆက်လက်ဖော်ထုတ်အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မိဘပြည်သူများသိရှိနိုင်ရေး အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ပြီးဖြစ်သည်။

ထိုကဲ့သို့ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့ပြီးဖြစ်သော်လည်း နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက် တွင် အသိပေးထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မျက်ကွယ်ပြု၍ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ် အေးချမ်းရေးကို ပျက်ပြားစေရန်ရည်ရွယ်ကာ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာ ပေါ်၌ လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သည့် "Thitsar Nway Oo" Facebook အကောင့်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ရွှေပြည်သာမြို့နယ် အမှတ်(၃)ရပ်ကွက်နေ တင့်လှိုင်အား ည ၉ နာရီ မိနစ် ၂၀ တွင် ရွှေပြည်သာမြို့မရဲစခန်း၌ တရားဥပဒေနှင့်အညီ ဖမ်းဆီး ထိန်းသိမ်းအမှုဖွင့်လှစ် အရေးယူဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သတင်း ရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

ချိန်ခါမရေး သတိပေး မီးဘေးကင်းရေးမှာ

မိတ္ထီလာ နိုဝင်ဘာ ၁၅
 မိတ္ထီလာတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ဆီထွက်သီးနှံ (မြေပဲ၊ နှမ်း၊ နေကြာ)နှင့် ကြက်သွန်နီသီးနှံ ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်း ရရှိရေး နည်းပညာသင်တန်းကို နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက်က မိတ္ထီလာခရိုင် စိုက်ပျိုး ရေးဦးစီးဌာနရှိ သင်တန်းခန်းမ၌ ဖွင့်လှစ်ပို့ချခဲ့သည်။

မိတ္ထီလာ တိုင်းဒေသကြီး စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ တိုင်း

ဒေသကြီးဦးစီးဌာန ဦးဝင်းထိန်က သင်တန်းမှ ရရှိလာသော နည်းပညာများကို တောင်သူများ ထံ နည်းပညာများ ပြန့်ပွားရေး ဆောင်ရွက်သွားကြရန် ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။ ယင်းနေ့က မိတ္ထီလာခရိုင် စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီး ဌာနမှ ဦးစီးဌာန ဒေါ်စန္ဒာလင်းက ဆီထွက်သီးနှံ (မြေပဲ၊ နှမ်း၊ နေကြာ) နှင့် ကြက်သွန်နီသီးနှံ အထွက်နှုန်း တိုးတက်ရေးနှင့်

ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြား ခဲ့ပြီး မိတ္ထီလာမြို့နယ် စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးဌာန ဦးဝင်းထိန် အေးက ပန်းတိုင်အထွက်နှုန်း ရရှိရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ရ မည့် နည်းပညာများကို ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ သင်တန်းကို နေကြာ အထွက်နှုန်း တိုးတက်ရေးနှင့် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးဌာန ဒေါ်စန္ဒာလင်းက မြေပဲအထွက်နှုန်းတိုးတက်ရေးနှင့်

စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာနမှ တိုင်း

တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများ လျော့နည်းပပျောက်စေရေး ဝိုင်းဝန်းကာကွယ်တားဆီးစို့

အလင်းရောင်(ဘသန်း)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် နိုင်ငံတော်တိုးတက်ရေးအတွက် အကောက်ခွန်နှင့် အခွန်အခများ ဆုံးရှုံးမှုမရှိစေရေးနှင့် ပြည်သူများအတွက် ဘေးကင်းစိတ်ချရသည့်ကုန်စည်များ အာမခံချက်ပေးနိုင်ရေးတို့အတွက် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများ လုံးဝပပျောက်ရေးကို ရည်မှန်းချက်ထား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ မည်သည့်နိုင်ငံတွင်မဆို နိုင်ငံ၏ ဈေးကွက်စီးပွားရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရာတွင် အစိုးရ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်နှင့် စားသုံးသူပြည်သူတို့က အဓိကနေရာမှ ပါဝင်နေပါသည်။

ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများရှိ အစိုးရများအနေဖြင့်လည်း မက်ခရိုစီးပွားရေးတည်ငြိမ်မှုကို ခြိမ်းခြောက်လာသည့် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများကို ပပျောက်စေရန် အထူးအားရစိုက် ဆောင်ရွက်လာကြသည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ပြည်တွင်း လိုအပ်ချက်များ ဖြည့်ဆည်းဆောင်ရွက်ရာတွင် နိုင်ငံအတွင်း MSMEs နှင့် စက်မှုဇုန်များက သွင်းကုန်အစားထိုးထုတ်ကုန်များ ပိုမိုထုတ်လုပ်ရန် နိုင်ငံတော်နှင့် သုံးစွဲမှုတရားရန်အတွက် ပိုမိုကုန်တင်ပို့မှု ပိုမိုအားကောင်းစေရန်နှင့် ကုန်ကြမ်းပစ္စည်းများ တင်ပို့ခြင်းထက် စက်မှုထုတ်ကုန် တစ်ခုနည်းအားဖြင့် Value Added ကုန်ချောပစ္စည်းများ တင်ပို့ခြင်းဖြင့် နိုင်ငံတော်နှင့် ပိုမိုတိုးတက်ရေးစေရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

တရားမဝင် တင်သွင်းလာမှုများကို စနစ်တကျ တားဆီးစစ်ဆေး အရေးယူရပေမည်

ပြည်ပနိုင်ငံများတွင် စက်မှုထုတ်ကုန်ချောများ ဈေးကွက်လိုအပ်ချက်နှင့်အညီ အမြောက်အမြား ထုတ်လုပ်ကြသည့်အတွက် ပစ္စည်းတစ်ခုချင်း၏ ကုန်ကျမှုတန်ဖိုးအနေဖြင့် ပိုမိုသက်သာမှုရှိသည်ကို တွေ့ရှိရပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း စက်မှုထုတ်ကုန်များအနေဖြင့် ထုတ်လုပ်နိုင်မှု အားနည်းချက်၊ ကန့်သတ်ချက်များရှိခဲ့ပါက ပစ္စည်းတစ်ခုချင်း ကုန်ကျစရိတ်တန်ဖိုးအနေဖြင့် ဈေးနှုန်းကြီးမြင့်ပြီး ပြည်ပမှ တရားမဝင် တင်သွင်းလာမှုများကို ယှဉ်ပြိုင်နိုင်စွမ်းမရှိဘဲ စက်မှုဇုန်ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအတွက် ထိခိုက်နစ်နာမှုများ ရှိလာနိုင်ပေသည်။ ထို့ကြောင့် ပြည်တွင်းသုံးအပြင် ထုတ်လုပ်ကုန်ချောပစ္စည်းများကို ပိုမိုကုန်အဖြစ် တိုးမြှင့်ထုတ်လုပ်နိုင်ရေးနှင့် ပြည်ပမှ တရားမဝင်ကုန်ချောပစ္စည်းများ တင်သွင်းလာမှုကိုလည်း စနစ်တကျ တားဆီးစစ်ဆေးအရေးယူရပေမည်။

နယ်စပ်ဒေသများမှ တရားမဝင်ကုန်ပစ္စည်းများ ဝင်ရောက်နေသည့်အတွက် အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများအနေဖြင့် တရားမဝင်ကုန်စည်များနှင့် ပြိုင်ဆိုင်ရောင်းချနိုင်စွမ်းနည်းပြီး ရေရှည်ရပ်တည်ရန် ခက်ခဲလာသည့်အတွက် နယ်စပ်ဒေသနှင့် ထိစပ်လျက်ရှိသည့် တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အသီးသီးတွင် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တားဆီးရေးလုပ်ငန်းများကို ထိထိ

❖ တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများကြောင့် နိုင်ငံအတွက် ရရှိမည့်အခွန်အခများဆုံးရှုံးခြင်း၊ ကုန်သွယ်မှုဆိုင်ရာ စာရင်းဇယား၊ ကိန်းဂဏန်းအချက်အလက်များ မှားယွင်းနိုင်ပြီး ဆုံးဖြတ်ချက်များ မှားယွင်းနိုင်ခြင်း၊ နိုင်ငံတော်ဘဏ်စနစ်နှင့် ငွေကြေးစီးဆင်းမှုစနစ် ထိခိုက်စေနိုင်ပြီး နိုင်ငံခြားငွေကြေးဈေးနှုန်းမတည်ငြိမ်မှု ဖြစ်ပေါ်နိုင်ခြင်း၊ တရားမဝင် တင်သွင်းလာသည့် ကုန်စည်များကြောင့် ပြည်တွင်းကုန်စည်ထုတ်လုပ်မှုများ ဈေးကွက်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်မှု ကျဆင်းလာနိုင်ခြင်း၊ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ လျော့နည်းကျဆင်းစေခြင်း၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဆုံးရှုံးနိုင်ခြင်း၊ တရားမဝင်တင်သွင်းလာသည့် ဆေးနှင့်ဆေးပစ္စည်းများ၊ စားသောက်ကုန်နှင့် အလှကုန်ပစ္စည်းများတွင် အတုအပများ၊ သက်တမ်းလွန်ကုန်စည်များကြောင့် သုံးစွဲသူပြည်သူများ ထိခိုက်နစ်နာမှုများ ဖြစ်ပေါ်နိုင်ခြင်း စသည့်ဆိုးကျိုးများ အပြင် နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် အဓိကကျသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ကုန်သွယ်မှုကို ထိခိုက်ကျဆင်းစေနိုင်ခြင်းတို့ကြောင့် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများကို တိုက်ဖျက်ဆောင်ရွက်ရာတွင် မိမိတို့အားလုံးက “အမျိုးသားရေးတာဝန်” တစ်ရပ်အဖြစ် သတ်မှတ်ဆောင်ရွက်ကြရမည်

ရောက်ရောက် တားဆီးသွားရန် လိုအပ်လာမည် ဖြစ်ပါသည်။ ယခင်ခေတ်အဆက်ဆက်တွင် အခွန် ရောင်တိမ်းမှုများကြောင့် မှောင်ခိုဈေးကွက် ပေါ်ပေါက်လာခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထိုခေတ်က အခေါ်အဝေါ်အရ မှောင်ခိုဈေးကွက်မှာ ယခုခေတ်တွင် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုဖြစ်ပါသည်။ နိုင်ငံတော်ကို အမှန်တကယ် ပေးသွင်းရမည့်အခွန်ငွေကို ရောင်လွှဲလိုခြင်းဖြင့် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုပြုနေခြင်း ဖြစ်သည်ဟု ယူဆနိုင်ပါသည်။

ဆုကြေးချီးမြှင့်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ တရားမဝင် ဝင်ရောက်မှုများကို တားဆီးဆောင်ရွက်ခြင်းမှာ အကြမ်းဖက်အဖျက်သမားတို့၏ တရားမဝင်လက်နက်ခဲယမ်းများ တင်သွင်းခြင်းကို လည်း တားဆီးသည့် လုပ်ဆောင်မှုမျိုးဖြစ်ခြင်းကြောင့် လုံခြုံရေးအတွက် များစွာအထောက်အကူ ပြုလျက်ရှိပါသည်။ တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် နိုင်ငံခြားငွေ ယိုစီးမှုများကို တားဆီးနိုင်ပါသည်။ ထို့ပြင် တရားမဝင် သစ်ထုတ်လုပ်မှုများကို တားဆီးနိုင်ကြောင်း နိုင်ငံ့ဘဏ္ဍာငွေ လေလွင့်ဆုံးရှုံးမှုကို ကာကွယ်နိုင်သည့်

အပြင် သစ်တောထိန်းသိမ်းရေးအတွက်လည်း များစွာ အထောက်အကူပြုမည်ဖြစ်ပါသည်။ တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများကို ထိထိရောက်ရောက် အရေးယူလျက်ရှိသကဲ့သို့ စုံစမ်းထောက်လှမ်း ရှာဖွေဖမ်းဆီးသည့်အဖွဲ့များကိုလည်း သတ်မှတ်ရာခိုင်နှုန်းဖြင့် ဆုကြေးချီးမြှင့်ရေး ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ တရားမဝင် ကုန်သွယ်မှုများကြောင့် နိုင်ငံအတွက် ရရှိမည့်အခွန်အခများဆုံးရှုံးခြင်း၊ ကုန်သွယ်မှုဆိုင်ရာ စာရင်းဇယား၊ ကိန်းဂဏန်းအချက်အလက် မှားယွင်းနိုင်ပြီး ဆုံးဖြတ်ချက်များ မှားယွင်းနိုင်ခြင်း၊ နိုင်ငံတော်ဘဏ်စနစ်နှင့် ငွေကြေးစီးဆင်းမှုစနစ် ထိခိုက်စေနိုင်ပြီး နိုင်ငံခြားငွေကြေးဈေးနှုန်း မတည်ငြိမ်မှု ဖြစ်ပေါ်နိုင်ခြင်း၊ တရားမဝင်တင်သွင်းလာသည့် ကုန်စည်များကြောင့် ပြည်တွင်းကုန်စည် ထုတ်လုပ်မှုများ ဈေးကွက်ယှဉ်ပြိုင်နိုင်မှု ကျဆင်းလာနိုင်ခြင်း၊ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများ လျော့နည်းကျဆင်းစေခြင်း၊ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများ ဆုံးရှုံးနိုင်ခြင်း၊ တရားမဝင် တင်သွင်းလာသည့် ဆေးနှင့်ဆေးပစ္စည်းများ၊ စားသောက်ကုန်နှင့် အလှကုန်ပစ္စည်းများတွင် အတုအပများ၊ သက်တမ်း

လွန် ကုန်စည်များကြောင့် သုံးစွဲသူပြည်သူများ ထိခိုက်နစ်နာမှုများ ဖြစ်ပေါ်နိုင်ခြင်း စသည့် ဆိုးကျိုးများအပြင် နိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် အဓိကကျသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုနှင့် ကုန်သွယ်မှုကို ထိခိုက်ကျဆင်းစေနိုင်ခြင်းတို့ကြောင့် တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများကို တိုက်ဖျက်ဆောင်ရွက်ရာတွင် မိမိတို့အားလုံးက “အမျိုးသားရေးတာဝန်” တစ်ရပ်အဖြစ် သတ်မှတ်ဆောင်ရွက်ကြရမည် ဖြစ်ပေသည်။

သတင်းပေးသူများကို ဆုကြေးငွေ မြန်မြန် ဆန်ဆန် ချီးမြှင့်ပေးခဲ့ပြီး သတင်းကွန်ရက် တည်ဆောက်ထားရန်နှင့် ရရှိလာသည့်သတင်းများကို အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုတားဆီးစစ်ဆေး အရေးယူကြရန် လိုအပ်ပါသည်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများကြောင့် ပြည်သူတို့၏ လူမှုစီးပွားဘဝများ ထိခိုက်နစ်နာဆုံးရှုံးနေရသည်ကို သိရှိကြပြီး တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှုများကို ဖော်ထုတ်ဖမ်းဆီးခြင်းဖြင့် နိုင်ငံ၏ လူမှုစီးပွားရေးကဏ္ဍများကို ဝိုင်းဝန်းမြှင့်တင်ကြပါစို့ဟု တိုက်တွန်းရေးသားလိုက်ရပါသည်။ ။



အောက်တိုဘာ ၃၁ ရက်က အေးဂျားဝေါလ်ကုန်သေတ္တာစစ်ဆေးရေးစခန်းနှင့် မြန်မာ့စက်မှုဆိပ်ကမ်း၌ ဖမ်းဆီးရမိမှု။



နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်က မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၌ ဖမ်းဆီးရမိမှု။

ရေစူးကန်သတ်ချက်လိုက်နာကြရန် ရေလမ်းသတိပေး နှိုးဆော်ချက်

ပြည်တွင်းရေလမ်းများတွင် ရေယာဉ်များ လုံခြုံစေရန်အတွက် ၂၀၂၄ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၁၅ ရက်မှ ၂၀၂၅ ခုနှစ် မေလ ၁၅ ရက်အထိကာလကို ရေနည်းကာလအဖြစ် သတ်မှတ်၍ ရေကြောင်းနယ်မြေအလိုက် ရေယာဉ်များ၏ ဝန်တင်ရေစူးကို အောက်ပါအတိုင်း ကန့်သတ်ထားပါသည်။

စဉ်	မြစ်အမည်	ရေကြောင်းနယ်မြေ	ရေစူးကန့်သတ်ချက်
၁။	ရေဝတီမြစ်	ဟင်္သာတ	၅
၂။	။	ပြည်	၅
၃။	။	မန္တလေး	၅
၄။	။	ကသာ	၄
၅။	။	ဗန်းမော်	၃
၆။	ချင်းတွင်းမြစ်	ဆင်ဘို	၂
၇။	။	မြစ်ကြီးနား	၂
၈။	။	ချင်းတွင်းဝ	၂
၉။	။	မုံရွာ	၂
၁၀။	။	ကလေးဝ	၂
၁၁။	။	ဟုမ္မလင်း	၂
၁၂။	။	ခန္တီး	၂

သို့ဖြစ်ပါ၍ ဖော်ပြပါ ဝန်တင်ရေစူးကန့်သတ်ချက်ကို ရေယာဉ်များလိုက်နာကြရန်နှင့် သတ်မှတ် ရေလမ်းကြောင်းအတိုင်း လိုက်နာသတ်မှတ်မောင်းကြွရန် ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနမှ ရေလမ်းသတိပေးနှိုးဆော်ချက် ထုတ်ပြန်ထားပါသည်။

ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန
မြစ်ချောင်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန

အိမ်ပြင်ပ၌ ထွန်းသောမီးများကို နေ့အလင်းရောင်ရှိချိန်တွင် ပိတ်ထားခြင်းဖြင့် လျှပ်စစ်ကို ချွေတာပါ

မြန်မာ့ယဉ်ပြိုင်မည့် အာဆီယံအမျိုးသမီးဖူဆယ်ပြိုင်ပွဲ ပွဲကြိုသတင်းစာ ရှင်းလင်းပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၅ ၂၀၂၄ အာဆီယံ အမျိုးသမီးဖူဆယ် ချန်ပီယံရှစ်ပြိုင်ပွဲအတွက် ပွဲကြို သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက်က ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ၌ ကျင်းပရာ ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်း ငါးသင်းမှ နည်းပြချုပ်နှင့် အသင်း ခေါင်းဆောင်တို့ တက်ရောက် ပါသည်။



မြန်မာ့လက်ရွေးစင် အမျိုး သမီး ဖူဆယ်အသင်းနည်းပြချုပ် ဦးဌေးမြင့်က “အာဆီယံ အမျိုး သမီး ဖူဆယ်ချန်ပီယံရှစ်ပြိုင်ပွဲက အတွေ့အကြုံကောင်းတွေ ရရှိစေ မယ့် ပြိုင်ပွဲတစ်ပွဲဖြစ်ပါတယ်။ ထိုင်း၊ ဗီယက်နမ်နဲ့ အင်ဒိုနီးရှား တို့က အသင်းကောင်းတွေ ဖြစ်ကြသလို အိမ်ရှင် ဖိလစ်ပိုင်က လည်း အကောင်းဆုံး ပြင်ဆင် ထားတာကြောင့် ပွဲတိုင်းခက်ခဲ မှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီပြိုင်ပွဲမတိုင်မီ ထိုင်းမှာ လေ့ကျင့်ခဲ့ပြီး ခြေစမ်းပွဲ ထိုင်းမှာ လေ့ကျင့်ခဲ့ပြီး ခြေစမ်းပွဲ ကစားခဲ့ပါတယ်။ ရလဒ်ကောင်းရ ဖို့ အကောင်းဆုံး ကြိုးစားသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်”ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။ မြန်မာ့လက်ရွေးစင် အမျိုးသမီး ဖူဆယ်အသင်း ခေါင်းဆောင် ဖူးပိုင်ခိုင်က “ဒီပြိုင်ပွဲ ဝင်ရောက် ကစားခွင့်ရလို့ ကျေနပ်မိပါတယ်။ ဒီပြိုင်ပွဲက လာမယ့် ဇန်နဝါရီလ မှာ မြန်မာနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် ကျင်းပမယ့်အာရှလား အမျိုးသမီး ဖူဆယ်မြစ်စစ်ပွဲအတွက် အထောက် အကူဖြစ်စေပါတယ်” ဟု ပြော ကြားသည်။ အုပ်စုပွဲစဉ်များကို နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက်မှစတင်ကာ ဖိလစ်ပိုင်

ရန်ကုန်မြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး / ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ

၁၆ - ၁၁ - ၂၀၂၄ ကျပ်/လီတာ

Fuel (လက်လီဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး	နေပြည်တော်	ပဲခူး	မကွေး	ထားဝယ်	မုံရွာ	ပုသိမ်	မြစ်ကြီးနား	စစ်တွေ	ဘားအံ	မော်လမြိုင်	လားရှိုး	ကော့ကုတ်	လွိုင်ကော်	မာအိုင်	ကျိုင်းတုံ
92 Ron	၃၀၀၀	၃၀၅၀	၃၀၆၅	၃၀၂၀	၃၀၅၀	၃၀၀၅	၃၀၀၅	၃၀၀၅	၃၀၅၅	၃၂၂၅	၃၀၀၀	၃၀၅၅	၃၀၂၅	၃၀၀၅	၃၀၀၅	၃၀၅၅	၃၀၀၀
95 Ron	၃၂၀၀	၃၂၅၅	၃၂၆၀	၃၂၀၀	၃၂၅၅	၃၂၀၀	၃၂၀၀	၃၂၀၀	၃၂၅၅	၃၄၅၅	၃၂၀၀	၃၂၅၅	၃၂၅၅	၃၂၅၅	၃၂၅၅	၃၂၅၅	၃၂၅၅
HSD (500 ppm)	၂၆၅၅	၂၇၀၅	၂၇၂၀	၂၆၇၀	၂၇၀၅	၂၆၅၅	၂၆၅၅	၂၆၅၅	၂၇၀၅	၂၉၀၅	၂၆၅၅	၂၇၀၅	၂၆၅၅	၂၆၅၅	၂၆၅၅	၂၆၅၅	၂၆၅၅
HSD (50 ppm)	၃၃၀၀	၃၃၅၀	၃၃၆၅	၃၃၀၀	၃၃၅၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၅၀	၃၅၅၀	၃၃၀၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	-
HSD (10 ppm)	၃၃၀၀	၃၃၅၀	၃၃၆၅	၃၃၀၀	၃၃၅၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၃၃၅၀	၃၅၅၀	၃၃၀၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	၃၃၅၀	-

Fuel (လက်လီဈေးနှုန်း)	ရန်ကုန်	မန္တလေး
92 Ron	၂၈၅၃	၂၉၄၃
95 Ron	၃၀၃၉	၃၁၃၃
HSD (500 ppm)	၂၅၁၆	၂၅၉၆
HSD (50 ppm)	၃၁၄၄	၃၂၃၄
HSD (10 ppm)	၃၁၄၄	၃၂၃၄

မှတ်ချက်။ (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ (၂) သုံးစွဲသူ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများ ဝယ်ယူသုံးစွဲရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါ ဖုန်းနံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချရုံဖြင့် သတင်းပေးတိုင်ကြားနိုင်ပါကြောင်း အသိပေးအပ် ပါသည်။

၀၆၇- ၄၁၃၇၃၊ ၀၉-၂၅၄၆၂၅၄၇၇
၀၆၇- ၄၁၂၈၂၊ ၀၉-၇၇၂၅၉၃၆၂၃

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသို့လှောင်မြန်ဖြူးခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ

၁၅ - ၁၁ - ၂၀၂၄		ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက်		ညီညီ - နေဦးညီညီ	
ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာစောင်ရေ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)	
FMI	၈၆၀၀	၈၆၀၀	၇၆၇	၆၅၉၆၂၀၀	
MTSH	၃၃၅၀	၃၃၃၀	၃၄၂	၁၁၄၃၆၀၀	
MCB	၀	၀	၀	၀	
FPB	၁၅၅၀	၁၉၀၀	၁၃၃	၂၄၆၁၀၀	
TMH	၂၅၅၀	၂၅၅၀	၃၅	၉၉၅၅၀	
EFR	၁၇၀၀	၁၇၅၀	၁၀၇၀	၁၅၁၅၅၀၀	
AMATA	၄၄၀၀	၄၅၀၀	၂၁၆	၉၅၀၇၀၀	
MAEX	၃၃၀၀	၃၃၀၀	၁၀၆၀၃	၃၄၄၈၉၅၀	
MADPL (PLB)	၃၅၀၀၀	၃၅၀၀၀	၀	၀	

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကို ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

ထားဝယ် နိုဝင်ဘာ ၁၅

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကို၊ ကမ်းရိုးတန်းဒေသတိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ဒုတိယတိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် အောင်မျိုးထွန်း၊ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးများနှင့်တာဝန်ရှိသူများသည် နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက် နံနက်ပိုင်းက ထားဝယ်မြို့တော်ခန်းမ အဆောက်အအုံသစ်တည်ဆောက်နေမှုနှင့် ကမ်းနားလမ်းတစ်လျှောက် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ဦးစွာ တာဝန်ခံအင်ဂျင်နီယာ ဦးရဲထွန်းက အဆောက်အအုံသစ်တည်ဆောက်ရေးအခြေအနေများနှင့် လုပ်ငန်းစီမံချက်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က အဆောက်အအုံသစ်ကို ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် ပြီးစီးအောင် ဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ သတ်မှတ်အရည်အသွေး စံချိန်စံညွှန်းနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုအပ်ကြောင်း ပြောကြားပြီး အဆောက်အအုံအတွင်း တည်ဆောက်နေမှုအခြေအနေများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးသည်။

ထားဝယ်မြို့တော်ခန်းမအသစ်၏ အဆောက်အအုံအမျိုးအစား 1.5 Storey R.C.C Building၊ အဆောက်အအုံအရွယ်အစား ပေ(၂၀၅ x ၁၀၀)

(၄၀၂၆၄ စ/ပေ)၊ ခန်းမအတွင်း ဝင်ဆံ့လူဦးရေ မြေညီထပ် ၇၂၈ ဦး၊ ပထမထပ် ၁၀၆ ဦးဖြစ်ပြီး လုပ်ငန်းတစ်ခုလုံးပြီးစီးမှု ၅၃ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်ကာ အဆောက်အအုံဦးစီးဌာန၊ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အဆောက်အအုံ အထူးအဖွဲ့(၁၆)က တာဝန်ယူ တည်ဆောက်လျက်ရှိသည်။

ဆက်လက်၍ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကမ်းနားလမ်းတစ်လျှောက် တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့ အမှုဆောင်အရာရှိ ဦးကြည်စိုးက တည်ဆောက်နေမှုအခြေအနေများ၊ အမှတ်(၂) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းလမ်း ရေဝင်ရောက်မှုစီစဉ်ရေးနှင့် ရေစီးရေလာ



ကောင်းမွန်ရေး ဆောင်ရွက်မည့် အစီအမံများ၊ မြောင်းပူလတ်တား တည်ဆောက်နေမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က ကမ်းနားလမ်းသည် တိုင်းမြို့တော်ဖြစ်သည်နှင့်အညီ

ကမ်းနားလမ်းတစ်လျှောက် သန့်ရှင်းသပ်ရပ် လုပ်ရေးနှင့် စီမံလမ်းဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို ကြိုးစားဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

အင်းစိန်မြို့နယ်၌ ဆေးလိပ်၊ ကွမ်းယာ ကင်းစင်ပ စာသင်ကျောင်းကစ ကဗျာရွတ်ဆိုပြိုင်ပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၅

ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ အခြေခံပညာဦးစီးဌာနနှင့် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး ဖောင်ဒေးရှင်းတို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် ဆေးလိပ်၊ ကွမ်းယာ ကင်းစင်ပ စာသင်ကျောင်းကစ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ကဗျာရွတ်ဆိုပြိုင်ပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်က အင်းစိန်အမက(၁) ဗဟိုကျောင်း စံပယ်ခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။



(အင်းစိန်) လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်စန္ဒာထွန်းက ပြိုင်ပွဲပြုလုပ်ရခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်းပြောကြား၍ မြို့နယ်ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်ခင်နှင်းနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန

ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ဆေးလိပ်၊ ကွမ်းယာ ကင်းစင်ပ စာသင်ကျောင်းကစ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ကျောင်းသားကျောင်းသူဘဦးတို့က ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီးထံမှ မိန့်ကိတ်၍ မိမိတို့ ကြိုက်နှစ်သက်ရာ ဆေးလိပ်၊ ကွမ်းယာ ဆိုးကျိုးအန္တရာယ်တားဆီးကာကွယ်တိုက်ဖျက်ရေးကဗျာများဖြင့် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကြပြီး ဆုရရှိသူများအား တာဝန်ရှိသူများက ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြကာ ကျောင်းစာကြည့်တိုက်အတွက် ဗဟုသုတရဖွယ် သုတ၊ ရသ၊ စာအုပ်များကို ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့သည်။ ညဏ်လင်း



ပေါင်မြို့နယ်၌ မိုးစပါးစံကွက်ရိတ်သိမ်း

ပေါင် နိုဝင်ဘာ ၁၅

မွန်ပြည်နယ် ပေါင်မြို့နယ်၌ မိုးစပါးစံကွက်ရိတ်သိမ်းခြင်းကို နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက်က မြို့ဘဏ္ဍေရွာ၌ ပြုလုပ်သည်။ အဆိုပါ မိုးစပါးစံကွက်ရိတ်သိမ်းရာတွင် ညွှန်မထကောင်း (ပြည်တော်ရင်) စပါးမျိုးကွက် ၀ ဒသမ ၁၀ စက စံကွက်ရိတ်သိမ်းခဲ့ရာ တစ်စကလျှင် အစိုအထွက် ၈၄ ဒသမ ၇၅ တင်းနှုန်းနှင့် အခြောက်အထွက် ၇၇ ဒသမ ၁၂ တင်းနှုန်း ထွက်ရှိသည်။ ဆက်လက်၍ တာဝန်ရှိသူများက ဒုတိယ သီးနှံသီးထပ်နေစပါးစိုက်ပျိုးရေး ထွန်ထွက်များဖြင့် မြေယာပြုပြင်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မွန်မလေး (ပြန်/ဆက်)

သာစည်မြို့နယ် အထက ယင်းမာပင်၌ လူငယ်စကားပိုင်းကျင်းပ

သာစည် နိုဝင်ဘာ ၁၅

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး သာစည်မြို့နယ်၌ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့် အခြေခံပညာဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်း၍ လူငယ်စကားပိုင်းကို နိုဝင်ဘာ ၁၃ ရက်က ယင်းမာပင်ကျေးရွာ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း မြတ်မြင့်မိရိခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။ ဦးစွာ မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမျိုးသက်ကျော်က အမှာစကားပြောကြားပြီး မြို့နယ်ပညာရေးမှူး ဦးလှထွန်းက လူငယ်စကားပိုင်း ကျင်းပရခြင်း ရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ကျောင်းအုပ်ဆရာကြီး ဦးခင်မောင်စိုးက ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက လူငယ်နှင့် မူးယစ်ဆေး၊ လူငယ်နှင့်ကျန်းမာရေး၊ လူငယ်နှင့် ယဉ်ကျေးမှု၊ လူငယ်နှင့်အားကစား၊ လူငယ်နှင့်ပညာရေးခေါင်းစဉ်များဖြင့် ဆွေးနွေး



သည်။ ဆက်လက်ပြီး တက်ရောက်လာသည့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက ဆွေးနွေးချက်များနှင့်ပတ်သက်၍ မိမိတို့အတွေးအမြင်များကို ပြန်လည်ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

မော်ဘီမြို့နယ် ပသီကျေးရွာ၌ ကျေးရွာတွင်း ကွန်ကရစ်လမ်းခင်း

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၅

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး မော်ဘီမြို့နယ်၌ နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက်က ခရိုင်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဒေါ်ဆွေဆွေမြင့်၊ မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးစိုးကျော်သူနှင့် အင်ဂျင်နီယာဝန်ထမ်းများသည် ပသီကျေးရွာ၌ အရှည် ပေ ၄၃၀၊ အကျယ် ၁၂ ပေ၊ ထု ခြောက်လက်မရှိပြီး ကျေးရွာဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစီမံကိန်း ပံ့ပိုးရန်ပုံငွေကျပ်သိန်း ၁၅၀၊ ပြည်သူထည့်ဝင်ငွေကျပ်သိန်း ၃၀ စုစုပေါင်း ရန်ပုံငွေကျပ်သိန်း ၁၈၀ ကို အသုံးပြုကာ အောက်တိုဘာစတုတ္ထပတ်မှ စတင်အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ ယခုအခါ လုပ်ငန်းများအားလုံး၏ ၉၀ ရာခိုင်နှုန်းခန့် ဆောင်ရွက်ပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မောင်နိုင်



မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး စဉ့်ကိုင်မြို့နယ်၌ မီးဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်ရေး သရုပ်ပြလေ့ကျင့်ခြင်းကို သန္ဓေမီးသတ် တပ်ဖွဲ့ဝင်များက နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်က ဘောဂဗလပလတ်စတစ်စက်ရုံ (သပြေရုံး)၌ ကျင်းပပြီး စက်ရုံဝန်ထမ်းများအား အရေးပေါ် မီးငြိမ်းသတ်နိုင်ရေး လေ့ကျင့်ပေးခဲ့သည်ကို တွေ့ရစဉ်။ မောင်ကျော်ကြီး

မွန်ပြည်နယ် ကျိုက်ထိုမြို့နယ်ရှိ ဌာနဆိုင်ရာ ရုံးအဆောက်အအုံများ မီးဘေးအန္တရာယ်ကင်းရေးစေရေးအတွက် ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများကို နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးစောစိုးစိုးဖြင့် ဦးဆောင်၍ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက စစ်ဆေးဆောင်ရွက်စဉ်။ ကျိုက်ထို(ပြန်/ဆက်)



သစ်ပင်နည်းလာ တို့ကမ္ဘာ၊ လွန်စွာပူအေး ဥတုဘေး

ကျောပိုးမှ

စုစုပေါင်း ခြောက်ကြိမ် စီးပုံးပျံ အလုံးစုံ ၃၀၀ ကို လည်းကောင်း လွှတ်တင်ပူဇော်ခဲ့ကြရာ စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြတ်ကျော်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီး ချုပ် ဦးဇော်ထွန်း တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများ၊ တိုင်းဒေသကြီး ခရိုင် မြို့နယ်အဆင့် ဌာနဆိုင်ရာ များနှင့်ဒေသခံပြည်သူများ၊ တက် ရောက်လာကြသည့် စည်သူညီ တော်များက ကြည့်ရှုအားပေးခဲ့ကြ သည်။

ပါဝင်ဆင်နွှဲ

အဆိုပါ စီးပုံးပျံလွှတ်တင် ပူဇော်ပွဲသို့ တက်ရောက်လာကြ သည့် စည်ပင်ရှိသတိများအား စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရ

အဖွဲ့နှင့် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီး များ၊ တိုင်းဒေသကြီး ဥပဒေချုပ်၊ တိုင်းဒေသကြီး စည်ပင်သာယာ ရေးအဖွဲ့တို့မှ စတုဒိသာများဖြင့် စည်သူညီတော်များနှင့် တိုင်း ဒေသကြီး တိုင်းရင်းသားရေးရာ ဝန်ကြီးဌာနက ရှမ်းရိုးရာအကတို့ ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဗုံရွာမြို့ပေါ်ရှိ အနုပညာရှင်များက ဦးရွှေရိုးအက၊ တစ်ပင်တိုင်အက၊ ပဒေသာအက တို့ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဗုံရွာမြို့ မိုးဇော်ဆင်အကအဖွဲ့မှ ဆင်အက တို့ဖြင့်လည်းကောင်း စည်သူညီ တော်များအား သိရှိရပြီး အခမ်းအနားသို့ စည်ပင်ရှိသတိ စုစုပေါင်း ၅၀၀၀ ကျော် ပျော်ရွှင် စွာ ပါဝင်ဆင်နွှဲခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။

ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



ကျောပိုးမှ

သက်နိုးဆက်ကပ်လျှင်အား ပူဇော် ပွဲများသို့ သွားရောက်ကြည့်ညို့ ပူဇော်ကြသည့် ခရီးသွားမော်တော် ယာဉ်များမှာ အဆမတန်များပြား လျက်ရှိပြီး ယင်းမော်တော်ယာဉ် များအတွက် လိုအပ်သော စက်သုံး

ဆီများကို စက်သုံးဆီတင်သွင်း သို့လောင် ဖြန့်ဖြူးပြီးလုပ်ငန်း ကြီးကြပ်ရေး ကော်မတီ၏ ကြိုတင်စီမံ၍ ဖြည့်တင်းထားမှု ကြောင့် အများပြည်သူအနေဖြင့် စက်သုံးဆီများကို လိုအပ်သည့် နေရာတွင် လိုအပ်သလောက်

အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ဝယ်ယူ သုံးစွဲနိုင်လျက်ရှိပြီး စက်သုံးဆီ ဈေးနှုန်းအနေဖြင့်လည်း ယခင် ရက်များထက် တစ်လီတာလျှင် ၁၀ ကျပ်မှ ၃၅ ကျပ်အထိ ကျဆင်း ပြီး ရောင်းချလျက်ရှိကြောင်း သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်

ကျောင်းကုန်းမြို့၌ မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့ မျိုးဆက်သစ်ပြိုင်ပွဲများ ကျင်းပ

ကျောင်းကုန်း နိုဝင်ဘာ ၁၅ မြန်မာနိုင်ငံ ရိုးရာလက်ဝှေ့အဖွဲ့ ချုပ်က ကြီးမှူးပြီး စရာဝတီတိုင်း ဒေသကြီး ရိုးရာလက်ဝှေ့ ဆင်ကော်မတီနှင့် မြို့နယ် အားကစားဌာန ကာယပညာ ကော်မတီတို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်သော မြန်မာ့ရိုးရာလက်ဝှေ့မျိုးဆက်သစ် ပြိုင်ပွဲများကို နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရက်က ကျိုပေါ်ခရိုင် ကျောင်းကုန်းမြို့ မိုးလေလှေ့ အားကစားခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

သွေးသစ်)နှင့် ကောင်းကြီး (နိုင်ငံလက်ဝှေ့)၊ စိုးလေး (528 ရွှေကျင်မြေ)နှင့် မျိုးကြီး(နဂါး မာန်)၊ အောင်မျိုးကျော် (ရာဇ သိက္ခ)နှင့် ခန့်စည်သူ (RAY)၊ မြတ်မင်းမောင် (ရာဇသိက္ခ)နှင့် ရန်နိုင်လင်း(ကျိုက်လတ်)၊ ဗစ်ကာ (Warrior) နှင့် လင်းထိုက် (အဖြူရောင်သွေးသစ်)တို့ ပါဝင် ယှဉ်ပြိုင်ကြပြီး (၃) မိနစ် (၃) ချီ ကြားပွဲများအဖြစ် ယက္ခမင်း (ဧရာနဂါး)နှင့် ရာမ (Warrior)၊ မြိုးကိုကို (နိုင်ငံလက်ဝှေ့)နှင့် တိုက်မောင်း (အဖြူရောင် သွေးသစ်)တို့ ယှဉ်ပြိုင်ထိုးသတ် ခဲ့ကြသည်။

ရားလားလား (Bago Fight)၊ စောထန်စေး (Bago Fight)နှင့် ဝိုးသား (RAY) တို့လည်းကောင်း၊ (၄) မိနစ် (၄) ချီ ပွဲစဉ်အဖြစ် လပြည့်လင်း (528 ရွှေကျင်မြေ) နှင့် အောင်ကောင်းကျော် (RAY)၊ စောမောင်ဇော်(ဟံသာဝတီသား) နှင့် စောဇော်ကော် (ဒိုရီရာ)၊ အောင်ကိုလတ် (RAY) နှင့် အာဖရိက(360 Sport)တို့ ဝိတ် တန်းတူကြားပွဲများ ယှဉ်ပြိုင် ထိုးသတ်ခဲ့ကြသည်။

(၇၃)ကြိမ်မြောက် နိုင်ငံတကာအလှမယ်ပြိုင်ပွဲ မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြုအလှမယ် သက်စံအန်ဒါဆန် ယနေ့နောက်ဆုံးပွဲ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ရမည်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၅ မဟာဆီကိုနိုင်ငံ၌ ကျင်းပနေသည့် Miss Universe 2024 ပြိုင်ပွဲ Project Voice for Change Project နိုင်ငံတကာအလှမယ် ၁၀ ဦးစာရင်းတွင် မြန်မာနိုင်ငံ ကိုယ်စားပြုအလှမယ် သက်စံအန် ဒါဆန် အမှတ်စဉ်(၆)တွင်ရပ်တည် နေကြောင်း Miss Universe Myanmar မှ သိရသည်။ Miss Universe 2024 ပြိုင်ပွဲ၏ လူငယ် များ၏ ပညာရေးနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေး အတွက် အကျိုးပြု Project Voice for Change Project စာရင်းတွင် နိုင်ငံတကာ အလှမယ် ၁၀ ဦး စာရင်း၌ မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စား ပြုအလှမယ် Miss Universe Myanmar 2024 သက်စံအန်ဒါဆန်



အမှတ်စဉ် (၆) တွင် ရပ်တည်နေ ကြောင်း သိရသည်။ Miss Universe Myanmar 2024 ပြိုင်ပွဲ၏ Second Hot Picks reject အလှမယ် ၃၀ စာရင်းတွင်လည်း မြန်မာနိုင်ငံ ကိုယ်စားပြု အလှမယ် Miss Universe Myanmar 24 သက်စံ အန်ဒါဆန်က နံပါတ် ၂၀ ၌ ရပ်တည်နေကြောင်း သိရသည်။

ထို့ပြင် Miss Universe Myanmar 2024 ပြိုင်ပွဲ၏ Voice for Change Project နိုင်ငံတကာ အလှမယ် ဦးရေ ၂၀ စာရင်းတွင် လည်း မြန်မာနိုင်ငံတကာ ကိုယ်စားပြု အလှမယ်သက်စံ အန်ဒါဆန်သည် အမှတ်စဉ် ၁၆ ၌ ရပ်တည်နေကြောင်း သိရသည်။ နိုဝင်ဘာ ၁၆ ရက် တွင် နောက်ဆုံးပွဲအဖြစ် ကျင်းပ မည့် (၇၃) ကြိမ်မြောက် Miss Universe 2024 ပြိုင်ပွဲတွင် နိုင်ငံ တကာ အလှမယ်များနှင့်အတူ မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြုအလှမယ် သက်စံအန်ဒါဆန် ဝင်ရောက်ယှဉ် ပြိုင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။ အကာလင်း

အိမ်တွင်းမှုသက်မွေးလုပ်ငန်းပညာသင်ကျောင်းများမှ ကျောင်းအခြေပြုသင်တန်းဖွင့်လှစ်ရန် သင်တန်းသားခေါ်ယူခြင်း

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၅ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီး ဌာန၊ လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနသည် ရန်ကုန်၊ မန္တလေး၊ မော်လမြိုင်၊ ပုသိမ်၊ တောင်ငူ၊ မြစ်ကြီးနား၊ ဖျာပုံ၊ စစ်တွေ၊ ရွာငံ နှင့်ထားဝယ်မြို့ တို့တွင် အိမ်တွင်းမှုသက်မွေးလုပ်ငန်းပညာသင်ကျောင်းများအား ဖွင့်လှစ်ထားရှိကာ စက်ချုပ်သင်တန်းများ (မိန်းမဝတ်၊ ကလေးဝတ်၊ ကျားပွဲ) တို့ကို၊ ကုတ်အင်္ကျီ၊ လက်မှုသင်တန်း၊ မုန့်မျိုးစုံပြုလုပ် နည်းသင်တန်း၊ အစားအစာချက်ပြုတ်နည်းသင်တန်းနှင့် ပန်းအလှ ပြင်သင်တန်း စသည့် သင်တန်းများကို ဘဏ္ဍာရေးနှစ်တစ်နှစ်လျှင် သင်တန်းအပတ်စဉ် ရှစ်ခု၊ အပတ်စဉ်တစ်ခုလျှင် ခြောက်ပတ်ကြာ သင်ကြားပေးလျက်ရှိသည့်အပြင် ရန်ကုန်၊ မန္တလေး၊ မော်လမြိုင်၊ ပုသိမ်ကျောင်းများ၌ စနေ၊ တနင်္ဂနွေနေ့များတွင်လည်း အထူးသင်တန်း များအား ဖွင့်လှစ်သင်ကြားပေးလျက်ရှိပါသည်။ အဆိုပါ အိမ်တွင်းမှုသက်မွေးလုပ်ငန်း ပညာသင်ကျောင်းမှ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်၊ ဆဋ္ဌမအကြိမ်မြောက် ကျောင်းအခြေပြု သင်တန်းအား ၂၆.၁၁.၂၀၂၄ ရက်မှ ၃.၁.၂၀၂၅ ရက်ထိဖွင့်လှစ် သင်ကြားပေးမည်ဖြစ်ရာ တက်ရောက်လိုသော သင်တန်းသား(အမျိုး သမီး/အမျိုးသား)များအနေဖြင့် သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး/

ပြည်နယ်များရှိ အောက်ပါအိမ်တွင်းမှုသက်မွေးလုပ်ငန်းပညာသင် ကျောင်းများသို့ ရိုးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်စုံစမ်း၍ တက်ရောက်နိုင် ကြောင်း လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနက ကြေညာထားသည်-
- အိမ်တွင်းမှုသက်မွေးလုပ်ငန်းပညာသင်ကျောင်း (ရန်ကုန်) အမှတ်-၁၃၅၊ ဓမ္မစေတီလမ်း၊ ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ဖုန်း- ၀၉-၄၂၅၉၀၀၀၆
- အိမ်တွင်းမှုသက်မွေးလုပ်ငန်းပညာသင်ကျောင်း (မန္တလေး) အမှတ်-၁၆၅၊ ရသလမ်း၊ ၂၅ x ၂၆လမ်းကြား၊ အောင်မြေသာစံ မြို့နယ်၊ စစ်ကိုင်းတန်းရပ်၊ မန္တလေးမြို့၊ ဖုန်း- ၀၂-၄၀၃၆၅၉၈
- အိမ်တွင်းမှုသက်မွေးလုပ်ငန်း ပညာသင်ကျောင်း (မော်လမြိုင်) ရွှေတောင်ရပ်၊ အထက်လမ်းမကြီးဘေး၊ မော်လမြိုင်မြို့၊ ဖုန်း- ၀၅၅-၂၀၂၇၁၆၆
- အိမ်တွင်းမှုသက်မွေးလုပ်ငန်းပညာသင်ကျောင်း (တောင်ငူ) အမှတ်(၁၈)ရပ်ကွက်၊စည်သူလမ်း၊ဘူတာအနီး၊တောင်ငူမြို့၊ ဖုန်း-၀၅၄-၂၅၂၇၅၇
- အိမ်တွင်းမှုသက်မွေးလုပ်ငန်းပညာသင်ကျောင်း (မြစ်ကြီးနား) အမှတ်(၉၂)၊ ရှမ်းစုမြောက်ရပ်ကွက်၊ မြစ်ကြီးနားမြို့၊ ဖုန်း-

၀၇၄-၂၅၂၅၅၈
- အိမ်တွင်းမှုသက်မွေးလုပ်ငန်းပညာသင်ကျောင်း (ဖျာပုံ) ကျိုက္ကကျေးရွာ၊ ဖျာပုံ-ဘိုကလေးကားလမ်းဘေး၊ ဖျာပုံမြို့၊ ဖုန်း- ၀၉-၂၆၂၅၇၅၇၉
- အိမ်တွင်းမှုသက်မွေးလုပ်ငန်းပညာသင်ကျောင်း (ပုသိမ်) အမှတ်-၂ရပ်ကွက်၊ မင်းကြီးလမ်း၊ ပုသိမ်မြို့၊ ဖုန်း - ၀၄၂-၂၅၃၇၃၊ ၀၄၂-၂၀၃၇
- အိမ်တွင်းမှုသက်မွေးလုပ်ငန်းပညာသင်ကျောင်း (စစ်တွေ) မေယုလမ်း(လေယာဉ်ကွင်းအနီး)၊ မန်ကျည်းမြိုင်ရပ်ကွက်၊ စစ်တွေမြို့၊ ဖုန်း- ၀၄၃-၂၅၀၆၇
- အိမ်တွင်းမှုသက်မွေးလုပ်ငန်းပညာသင်ကျောင်း (ရွာငံ) အမှတ်-၈၂၊ အင်းကုန်းငါးဆူကျေးရွာအုပ်စု၊ အင်းကုန်း ကျေးရွာ၊ ရှမ်းပြည်နယ် (တောင်ပိုင်း)၊ ရွာငံမြို့၊ ဖုန်း- ၀၈၁-၄၇၆၈၀၅
- အိမ်တွင်းမှုသက်မွေးလုပ်ငန်းပညာသင်ကျောင်း (ထားဝယ်) အကွက်အမှတ်(၂၄)၊ ဆန်ချိုတိုးချဲ့အနောက်ကွင်း၊ ထားဝယ် မြို့၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ထားဝယ်မြို့၊ ဖုန်း- ၀၅၉၉-၂၀၂၄၀၀၉ သတင်းစဉ်

ညောင်လေးပင်မြို့နယ်ရှိ အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်းများ၌ လူငယ်စကားပိုင်းများ ကျင်းပ

ညောင်လေးပင် နိုဝင်ဘာ ၁၅ တန်းကျောင်းများ၌ လူငယ်စကားပိုင်း ကျင်းပရခြင်း၏ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်လေးပင် များ ကျင်းပသည်။



ညောင်လေးပင် နိုဝင်ဘာ ၁၅ တန်းကျောင်းများ၌ လူငယ်စကားပိုင်း ကျင်းပရခြင်း၏ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ညောင်လေးပင် များ ကျင်းပသည်။

သာစည်မြို့နယ်၌ လုပ်ငန်းခွင်ထိခိုက်သေဆုံးသူအတွက် အကျိုးခံစားခွင့်ထုတ်ပေး

သာစည် နိုဝင်ဘာ ၁၅ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး သာစည်မြို့နယ် လူမှုဖူလုံရေးအဖွဲ့ ရုံး၌ အကျိုးခံစားခွင့်ထုတ်ပေးခြင်းအခမ်းအနားကို နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက်က အမှတ်(၂)ရပ်ကွက် သာစည် စက်ဆေးရုံရှိ မေ့မရတတ် ဓမ္မာရုံတွင် ကျင်းပရာ တိုင်းဒေသကြီး လူမှုဖူလုံရေးမှူးမှ တာဝန်ခံအရာရှိ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါ်ကြည်ကြည် ထွန်းက အမှာစကားပြောကြားပြီး တိုင်းဒေသကြီး တာဝန်ခံ အရာရှိက ကလေးဘာသာမှ အာမခံအလုပ်သမား ဦးနိုင်ဝင်း၏ အလုပ်ခွင်ထိခိုက်မှုကြောင့် သေဆုံးမှုအတွက် ကျန်ရစ်သူ ငွေလုံးငွေရင်း အကျိုးခံစားခွင့်ငွေကူပျံ သိန်းကို သေဆုံးသူ



၏ ဖခင်ဦးဝင်းငွေထံ လက်ဝယ်အရောက်ပေးခံခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သန်လျင်မြို့နယ် ကျေးလက်ပွဲပြုရေးလုပ်ငန်းများ စံချိန်စံညွှန်းပြည့်မီရေးစစ်ဆေး

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၅ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးစီးဌာနဦးစီးမှူး ဦးကျော်လင်းသန်းသည် နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက် က တာဝန်ရှိသူများလိုက်ပါ၍ သန်လျင်မြို့နယ် မင်္ဂလာဒုံ ကျေးရွာတွင် တင်ဒါအောင်ကုမ္ပဏီမှ တိုင်းဒေသကြီးရန်ပုံငွေ

ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော ရေတွင်း၊ ရေကန်လက်နံ ၅၀၀၀ ဆုံလုပ်ငန်း၊ ဌာနမှ တိုင်းဒေသကြီး ရန်ပုံငွေဖြင့် ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသော ကုန်ထုတ်လမ်းမြေပင်(၂/၂)၊ ၃၉ မိုင် ၁၂၉ လုပ်ငန်း၊ ဌာနမှ ပြည်ထောင်စုရန်ပုံငွေဖြင့် ပေါက်တော ကျေးရွာ ရေတွင်း၊ ရေစင်ကန်လက်နံ ၅၀၀၀ လုပ်ငန်း၊ ကရင်ဆိပ် ကျေးရွာ ကုန်ထုတ်လမ်း (၄/၀.၁ မိုင် ၁၂၉) လုပ်ငန်းများ ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရာ သက်ဆိုင်ရာကုမ္ပဏီနှင့် ဌာနတာဝန် ရှိသူတို့၏ တင်ပြချက်များအပေါ် လုပ်ငန်းများ စံချိန်စံညွှန်း ပြည့်မီရေး အလေးထားဆောင်ရွက်ရန် တာဝန်ရှိသူများနှင့် ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ ကော်မတီများကို ဆွေးနွေး မှာကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



သန်းဝင်း(သန်လျင်)



ပန်းတနော်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ချို့တဲ့နွမ်းပါးသော သက်ကြီးရွယ်အို (၁၁၀၀)ဦးအတွက် ဝမ်းကပ်ခြံစောင်များ ပေးအပ်လျှင်အား

မိဘများဖြစ်သော(ဦးရွှေခင်၊ ဒေါ်ကျော်စိန်)တို့ အားရည်စူး၍ ဦးအောင်ထွန်းဒေါက်တာဒေါ်စန်းစန်းရီ (သား)တို့ကျော်စောသန့် (အောင်အောင် - ဖယောင်း ပုဆိုးကော်စော ရောင်းဝယ်ရေးကုမ္ပဏီ)မိသားစုတို့က ပန်းတနော်မြို့နယ် အတွင်းရှိ သက်ကြီးရွယ်အိုချို့တဲ့နွမ်းပါးသူ(၁၀၀၀)ဦးအား ရာသက်ပန်လစဉ်(၁၀၀၀၀/၂) လျှော့နှုန်းထားဖြင့် ယခုဆောင်းရာသီအခိုက်ကကြီးရွယ်အို ချို့တဲ့နွမ်းပါးသူ အတိုးအတွား (၁၀၀၀)ဦးအတွက် သိန်း(၃၀၀)ကျော်တန်ဖိုးရှိ ဂျပန်ဝမ်းကပ်ခြံစောင်(၁၀၀၀)ကို (၁)ဦး(၁)ထည်စီနှုန်းဖြင့် လျှော့နှုန်းပေးအပ်လျှင်အားပေးပြီး အောင်အောင် ဘိုးဘွား ရိပ်သာဓမ္မာရုံစံနစ်မတွင်(၁၄-၁၀-၂၀၂၄)နေ့ နံနက်(၉)နာရီမှပေးအပ်လျှင်အားပေးခဲ့သည်။

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်မှတ်ပုံတင် 51W/79355,SURKA-110, M/C ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးကျော်စော ၁၄/မမ(နိုင်) ၂၀၂၄/၀၆/၀၆ က(ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါ သည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက နိုင်လုံ သော အထောက်အထားများဖြင့် ပြောပြသည့်ရက်မှ ရက် (၃၀) အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါရုံးသို့ လူကုန်တိုင်း လာရောက်ကန့်ကွက် နိုင်ပါသည်။ ကညနတိုင်းဒေသကြီးရုံး (ပုသိမ်မြို့) သွေးသည်အသက်

သာယာဝတီမြို့နယ်၌ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးရန်ပုံငွေဖြင့်ဆောင်ရွက်သည့် မိုးစပါးများရိုက်သိမ်း

သာယာဝတီ နိုဝင်ဘာ ၁၅ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး သာယာဝတီ မြို့နယ် မကျီးကွင်းကျေးရွာ၌ ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာနှစ်တွင် မြို့နယ်သမဝါယမ အသင်းစုမှ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေး ရန်ပုံငွေ ဖြင့် ရယူဆောင်ရွက်သည့် မာလာပူး စိုက်ပျိုးရေးနှင့် အထွေထွေလုပ်ငန်း သမဝါယမ အသင်းမှ အသင်းသား ဦးစိန်ဝင်း ၏ လယ်ကေများတွင် စိုက်ပျိုးခဲ့ သည့် စီယက်နမ် (ဆာဖိုးသာ) မိုးစပါးများ ရိုက်သိမ်းခဲ့သည်။



စိုက်ပျိုးရေးနှင့် အထွေထွေ အဆိုပါ မိုးစပါးရိုက်သိမ်း လုပ်ငန်း သမဝါယမအသင်းမှ နေမှုကို မြို့နယ်သမဝါယမဦးစီး ဌာနနှင့် မြို့နယ်သမဝါယမ အသင်းစုမှ တာဝန်ရှိသူများက တစ်ဧကလျှင် စပါး ၁၁၀ တင်း ထွက်ရှိကာ စုစုပေါင်း ငါးဧက အတွက် ၅၅၅ တင်း ထွက်ရှိသည်။

တံတားဦးမြို့နယ်၌ သဘာဝဘေးကြောင့် ကျေးလက်လမ်းပျက်စီးမှု ပြန်လည်ပြုပြင်မည် တံတားဦး နိုဝင်ဘာ ၁၅ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး တံတားဦး မြို့နယ်အတွင်း ရာဂီမုန်တိုင်း ကြောင့်ပျက်စီးသည့်တန်းရွာသွန်းနံပြီး ပျက်စီးခဲ့သည့်သားများဘေးကျေးရွာ အဝင်လမ်းနှင့် ဘူးရောက် မြင်စိုင်းလမ်းပေါ်မှ ရေကျော်တို့ကို ပြုပြင်ရန်အတွက် ကျေးရွာ တင်ပြချက်၊ မြေပြင်လိုအပ်ချက် များအရ နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်က မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး လမ်းပန်း ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီး ဦးအောင် စေဦးနှင့်အတူ မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီး ကျေးလက်လမ်းဖွံ့ဖြိုး ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး (မြို့ပြ) ဦးကျော်စောဃာဝင်း၊ ကျောက်ဆည်ခရိုင် လက်ထောက် ညွှန်ကြားရေးမှူး (မြို့ပြ) ဒေါ်စန်း စန်းဝါနှင့် တာဝန်ရှိသူများက

ကျင်းဆင်းစစ်ဆေးသည်။ လတ်တလော သွားလာရေး ထိုသို့ စစ်ဆေးရာတွင် သားများဘေးကျေးရွာ အဝင်လမ်း လမ်းအရှည် (၁/၂) မိုင်အတွင်း ရေတိုက်စားမှုကြောင့် ပျက်စီးသွား သော လမ်းပိုင်းများ လမ်းကြောင်း ပြတ်တောက်မှု မရှိစေရန်နှင့် လွယ်ကူစေရန် ဌာနနှင့် ကျေးရွာ ပူးပေါင်း၍ ပြုပြင်ဆောင်ရွက်ထား မှုနှင့် ထပ်မံပြုပြင်ရန်လိုအပ်သည့် လမ်းပိုင်းနှင့် ရေကျော်တို့ကို ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရ ရာတွင်(ပြန်/ဆက်)



အများသိစေရန်နှင့် ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း ကြော်ငြာခြင်း

မြန်မာ့နိုင်ငံရေး၊ မြန်မာ့နိုင်ငံရေး၊ မြေပြင်ရပ်ကွက်၊ ကွင်းအမှတ် (၁၆၈/၃၁)၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၆၈-၈)၊ မြေချိန်စရိယာ ၀.၁၁၈ ဝှက်ကျော်...

ကော်လံဘီယံ တက္ကသိုလ်၊ အချုပ်အစားဦးစီးဌာန၊ မြန်မာ့နိုင်ငံရေး

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ယာဉ်အမှတ် ၃၆၆/၃၄၇၉၇၊ JLM 110 ယာဉ်လက်ယံရိုက်...

ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ပယ်ဖျက်၊ အမှတ်(၅)ရပ်ကွက်၊ အထွက်အမှတ်(၆၅)၊ ရမ်းချဲ့ကုန်းအထွက်...

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ

(တရားမကျင့်ထုံးတမ်းဒဏ်ပေးခန့်မှန်း-၅) နည်းဥပဒေ-၂၀) သာဓကတဖြို့နယ်တရားရုံးတော်၌

၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ တရားမကြီးမှုအမှတ် - ၁၁၇

ခေါ်လှုပ်ရွှေ (တရားလို) နှင့် ဦးကျော်စိုး (တရားပြိုင်) ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ သာဓကတဖြို့နယ်၊ ငှတောင်ရပ်ကွက်၊ မြို့မ (၈) လမ်း...

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း။ ယာဉ်အမှတ် 2W/33395 ယာဉ်လက်ယံရိုက်...

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ (တရားမကျင့်ထုံးတမ်းဒဏ်ပေးခန့်မှန်း-၅) နည်းဥပဒေ-၂၀) ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်တရားရုံး ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ တရားမကြီးမှုအမှတ်-၃၇

ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း။ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ၃ ရပ်ကွက်၊ ၆၀ လမ်း...

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း။ ယာဉ်အမှတ် 2W/42909 ယာဉ်လက်ယံရိုက်...

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ (တရားမကျင့်ထုံးတမ်းဒဏ်ပေးခန့်မှန်း-၅) နည်းဥပဒေ-၂၀) ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်တရားရုံး

ကြော်ငြာစာ။ မန္တလေးမြို့၊ ရခိုင်မြို့နယ်၊ မြို့နယ်၊ သံလျှက်တော်အစဉ်ရပ်ကွက်၊ အထွက်အမှတ်...

ကြော်ငြာစာ။ မန္တလေးမြို့၊ ရခိုင်မြို့နယ်၊ မြို့နယ်၊ သံလျှက်တော်အစဉ်ရပ်ကွက်၊ အထွက်အမှတ်...

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ (တရားမကျင့်ထုံးတမ်းဒဏ်ပေးခန့်မှန်း-၅) နည်းဥပဒေ-၂၀) ဒဂုံမြို့သစ်(အရှေ့ပိုင်း)မြို့နယ်တရားရုံး

ကြော်ငြာစာ။ မန္တလေးမြို့၊ ရခိုင်မြို့နယ်၊ မြို့နယ်၊ သံလျှက်တော်အစဉ်ရပ်ကွက်၊ အထွက်အမှတ်...

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ

သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန အဆင့်မြင့်သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဦးစီးဌာန

ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး မြို့နယ်တရားရုံး

(၂၀)ကြိမ်မြောက် တွဲနှင်းသဘင်လျှောက်လှူခေါ်ခြင်း

၁။ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး မြို့နယ်၊ သံလျှက်တော်အစဉ်ရပ်ကွက်၊ အထွက်အမှတ်(၁၆၈)၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၆၈-၈)၊ မြေချိန်စရိယာ...

၂။ တွဲနှင်းသဘင်လျှောက်လှူ အထွက်အမှတ်(၆၅)၊ ရမ်းချဲ့ကုန်းအထွက်အမှတ်(၆၅)၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၆၈-၈)...

၃။ တွဲနှင်းသဘင်ကြော်ငြာစာ တက်ရောက်တွဲ - ၁၅၈၀၈/ (ကျပ်တစ်ထောင်ငါးရာတိုင်)၊ အစားရောက်တွဲ - ၁၀၀၈၂/- (ကျပ်တစ်ထောင်တိုက်)ကို ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ သာဓကတဖြို့နယ်တရားရုံး...

၄။ ယခင်နှစ်များက ပထမပွဲ၊ ယူခြင်း၊ ယခုနှစ်အတွက် တွဲလွန်တွဲ၊ ယူရန် လျှောက်ထားသူများသည် မူလတွဲလက်မှတ်မိတ္တူများကို ပူးတွဲတွဲဝင်ပြ လျှောက်ထားရန်ပေးပါ။

၅။ ယခင်နှစ်များက တွဲစုစာပေးပွဲအောင်မြင်ပြီးသူများသည် အစောရောက်တွဲအတွက်သာ လျှောက်ထားနိုင်သည်။

၆။ တက်ရောက်တွဲအတွက် တွဲနှင်းသဘင်အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ရန် ပျက်ကွက်သူများကို တွဲလက်မှတ်များကို အစောရောက်တွဲလက်မှတ်များ ထုတ်ပေးသည့်အချိန်တွင်မှသာ ထုတ်ပေးမည် ဖြစ်ပါသည်။

ရုပ်ဝတ်ပန်ဆင်မှု တွဲနှင်းသဘင်လျှောက်လှူ ပေးပို့လိုသူများသည် စာတိုက် ငွေပို့လွှာ (Postal money order) ဖြင့် ပေးပို့နိုင်ပါသည်။

ငွေပို့လွှာအောင်မြင်တွင် "တွဲနှင်းသဘင်ကြော်ငြာပေးပို့ခြင်း" ဟု ဖော်ပြပါ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး သံလျှက်တော်အစဉ်ရပ်ကွက်၊ အထွက်အမှတ်(၁၆၈)၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၆၈-၈)၊ မြေချိန်စရိယာ...

အမည်မှန် ဦးဂုဇာဒေဝအောင်၏ သမီး ဖြစ်သူ အုတ်ဖိုမြို့နယ်၊ အထက (၅) လသာကုန်း၊ Grade-10 မ မေဇွာအိုင်၏ အမည်မှန်မှာ မမေဇွာအိုင် / အမ(န) နိုင်(၃)၂၄၅၅၅၅ ဖြစ်ပါသည်။ မမေဇွာအိုင် / ဇ/ဝတာန (နိုင်) ၁၂၀၂၆၅

ဖောင်းကြွန်ပါတ်ပြား ပျောက်လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် 5K/2355၏ ဖောင်းကြွန်ပါတ်ပြားပျောက် ဆုံးရှုံးထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထား လာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွန် ပါတ်ပြား ပျက်ပြယ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါ သည်။ ကညနစရိုင်ရုံး (မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ကန် ဒါယိကာမကြီး ခေါက်တာ ဝင်းသီတာလွင် မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ(သဘာဝရတနာအလင်းရောင် ကုမ္ပဏီလီမိတက်)၊ မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ(သိန်းသန်းရတနာကျော် ကုမ္ပဏီလီမိတက်)၊ ဒါရိုက်တာ(ရတနာစု ကုမ္ပဏီလီမိတက်) အသက်(၅၅)နှစ်

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ကန် ဒါယိကာမကြီး ခေါက်တာ ဝင်းသီတာလွင် မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ(သဘာဝရတနာအလင်းရောင် ကုမ္ပဏီလီမိတက်)၊ မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ(သိန်းသန်းရတနာကျော် ကုမ္ပဏီလီမိတက်)၊ ဒါရိုက်တာ(ရတနာစု ကုမ္ပဏီလီမိတက်) အသက်(၅၅)နှစ်

အင်္ဂလိပ်စောင်ကြွန်ပါတ်ပြား ပျောက်လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် 7R/3054၏ အင်္ဂလိပ်စောင်ကြွန်ပါတ်ပြား ပျောက်ဆုံးရှုံး ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင် ဖောင်းကြွန်ပါတ်ပြား ပျက်ပြယ် ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ကညနစရိုင်ရုံး (မန္တလေးတောင်ပိုင်း)

ခေါက်တာ ဝင်းသီတာလွင်သည် ၁၀-၁၁-၂၀၂၄ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွား ကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ အထူးဝမ်းနည်း ကြေကွဲရပါသည်။ ရတနာစုကုမ္ပဏီလီမိတက် ဝန်ထမ်းမိသားစုများ

ခေါက်တာ ဝင်းသီတာလွင်သည် ၁၀-၁၁-၂၀၂၄ ရက်တွင် ကွယ်လွန်သွားကြောင်း သိရှိရပါသဖြင့် ကျန်ရစ်သူမိသားစုနှင့် ထပ်တူထပ်မျှ အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲ ရပါသည်။ သဘာဝရတနာအလင်းရောင်ကုမ္ပဏီလီမိတက် ဝန်ထမ်းမိသားစုများ

ဖောင်းကြွန်ပါတ်ပြား ပျောက်လျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် 79W/72458 ၏ ဖောင်းကြွန်ပါတ်ပြား ပျောက် ဆုံးရှုံးထုတ်ပေးရန်လျှောက်ထား လာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွန် ပါတ်ပြား ပျက်ပြယ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါ သည်။ ကညနစရိုင်ရုံး (မန္တလေးမြောက်ပိုင်း)

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ကန် ဒါယိကာမကြီး ခေါက်တာ ဝင်းသီတာလွင် မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ(သဘာဝရတနာအလင်းရောင် ကုမ္ပဏီလီမိတက်)၊ မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ(သိန်းသန်းရတနာကျော် ကုမ္ပဏီလီမိတက်)၊ ဒါရိုက်တာ(ရတနာစု ကုမ္ပဏီလီမိတက်) အသက်(၅၅)နှစ်

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ကန် ဒါယိကာမကြီး ခေါက်တာ ဝင်းသီတာလွင် မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ(သဘာဝရတနာအလင်းရောင် ကုမ္ပဏီလီမိတက်)၊ မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ(သိန်းသန်းရတနာကျော် ကုမ္ပဏီလီမိတက်)၊ ဒါရိုက်တာ(ရတနာစု ကုမ္ပဏီလီမိတက်) အသက်(၅၅)နှစ်

ကြော်ငြာစာ မန္တလေးမြို့၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ (၈)ရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ် ၀၀-၂၂ ဦးပိုင်အမှတ်(၇၃)၊ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၁၅ ရက်နေ့ မြေကွက် ထပ်ပိုင်ခွင့် ရရှိရန်အတွက် (GP ရရှိသူ ဦးအောင်ဝေဖြိုး)ထံမှ မှတ်ပုံတင်အရောင်းအဝယ်စာချုပ်အမှတ်(၃၇၅၅၃/၂၀၂၄)ဖြင့် ဝယ်ယူ ခဲ့သူ ဒေါ်သန်းသန်းဝင်း၊ ဇ/အမေ(နိုင်)ဝဝဂျီဂျီက အမှုတွဲအမှတ် (၇၃၅၀/၂၀၂၄-၂၀၂၅)ဖြင့် သက်တမ်းတို၊ အမည်ပြောင်း လျှောက်ထား လာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများ၊ မှတ်ပုံတင်စာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးဒီကရီများဖြင့် ၁၄ ရက် အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ မြို့ဖြစ်ခံနန်းနှင့်မြေစိမ့်ခန့်ခွဲမှုဌာန၊ မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ (ခနောက်ပိုင်း) ပြည်ခရိုင်၊ ပေါက်ခေါင်းမြို့၊ ကွင်းအမှတ် ၉၆၀၊ ကြီးကြားကွင်း၊ ဦးပိုင် အမှတ်- ၁၂/၂၂ မြေမျိုးအား(H)၊ ဧရိယာ(၀.၂၂) ဧကရှိ မြေကွက်နှင့် ၎င်းမြေပေါ်တွင် ဆောက်လုပ်ထားသော တစ်ထပ်တိုက်(၁) လုံးနှင့် ဦးပိုင်အမှတ်- ၁၂/၃၂ မြေအမျိုးအစား(H)၊ ဧရိယာ(၀.၆၁)ဧကရှိ မြေကွက် နှင့် ၎င်းမြေပေါ်တွင် ဆောက်လုပ်ထားသော ဆီဆိုင်တို့အားလက်ရှိနေထိုင် ခြင်းနှင့် ဝန်ထမ်းများအဖွဲ့အစည်းတို့အား ဦးပိုင်အမှတ်(၁၃)၊ (၁၅)၊ (၁၇)ရက်အတွင်း အပိုင်ဝယ်ယူရန်အတွက် (၁၃-၁၁-၂၀၂၄) ရက်တွင် အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်သော တန်ဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသအား စရန်ငွေအဖြစ် ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါမြေကွက်နှင့် နေအိမ်မြေမြေအား အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်မှုကို ကန့်ကွက် လိုသူများပါက ဤသတင်းစာကြေညာပါသည့်ရက်မှစ၍ (၁၅)ရက်အတွင်း တိကျစွာမာယာပိုင်ဆိုင်မှု စာချုပ်စာတမ်းများနှင့်အညီ တရားရုံးထံသို့ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း လက်ထပ်ပြီး လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်အား ပြီးဆုံးသည့်အထိ ၂၀၂၄ ခုနှစ်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ဒေါ်ခင်လေးမြင့်၏ လွှဲအပ်ချက်ကြားချက်အရ- ဦးသန့်စင်(LLB) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၁၈၉၀) ကျောင်းကြီးအိုတန်းရပ်၊ ပြည်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၄၃၀၈၄၇၁

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ကန် ဒါယိကာမကြီး ခေါက်တာ ဝင်းသီတာလွင် မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ(သဘာဝရတနာအလင်းရောင် ကုမ္ပဏီလီမိတက်)၊ မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ(သိန်းသန်းရတနာကျော် ကုမ္ပဏီလီမိတက်)၊ ဒါရိုက်တာ(ရတနာစု ကုမ္ပဏီလီမိတက်) အသက်(၅၅)နှစ်

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် 63W/23685၊ Honda Wave-100 ယာဉ်လက်ဝယ် ရှိသူ ဦးအောင်ကြည်ဖြင့် ၁၄/၁၀/၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၁၅ ရက်နေ့ မြေကွက် ထပ်ပိုင်ခွင့် ရရှိရန်အတွက် (GP ရရှိသူ ဦးအောင်ဝေဖြိုး)ထံမှ မှတ်ပုံတင်အရောင်းအဝယ်စာချုပ်အမှတ်(၃၇၅၅၃/၂၀၂၄)ဖြင့် ဝယ်ယူ ခဲ့သူ ဒေါ်သန်းသန်းဝင်း၊ ဇ/အမေ(နိုင်)ဝဝဂျီဂျီက အမှုတွဲအမှတ် (၇၃၅၀/၂၀၂၄-၂၀၂၅)ဖြင့် သက်တမ်းတို၊ အမည်ပြောင်း လျှောက်ထား လာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများ၊ မှတ်ပုံတင်စာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးဒီကရီများဖြင့် ၁၄ ရက် အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ မြို့ဖြစ်ခံနန်းနှင့်မြေစိမ့်ခန့်ခွဲမှုဌာန၊ မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် 57W/52215၊ Honda Wave-100, M/C ယာဉ် လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးခင်လင်းအောင် ၁၄/အရ(နိုင်)၁၃၇၁၀၃၀၃(ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့် ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက် အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက် မှ ရက်၃၀အတွင်း အောက်ဖော်ပြ ပါရှိသည့် လူကိုယ်တိုင် လာရောက် ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညနစရိုင်ရုံး(ဖျာပုံမြို့)

အထူးဝမ်းနည်းကြေကွဲခြင်း ဘုရား၊ ရဟန်း၊ သိမ်၊ ကျောင်း၊ ကန် ဒါယိကာမကြီး ခေါက်တာ ဝင်းသီတာလွင် မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ(သဘာဝရတနာအလင်းရောင် ကုမ္ပဏီလီမိတက်)၊ မန်နေဂျင်းဒါရိုက်တာ(သိန်းသန်းရတနာကျော် ကုမ္ပဏီလီမိတက်)၊ ဒါရိုက်တာ(ရတနာစု ကုမ္ပဏီလီမိတက်) အသက်(၅၅)နှစ်

အများသိစေရန် ကြေညာခြင်း မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်ခရိုင်၊ မြို့နယ်၊ (၈)ရပ်ကွက်၊ အကွက်အမှတ်(၇၃)၊ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၁၅ ရက်နေ့ မြေကွက် ထပ်ပိုင်ခွင့် ရရှိရန်အတွက် (GP ရရှိသူ ဦးအောင်ဝေဖြိုး)ထံမှ မှတ်ပုံတင်အရောင်းအဝယ်စာချုပ်အမှတ်(၃၇၅၅၃/၂၀၂၄)ဖြင့် ဝယ်ယူ ခဲ့သူ ဒေါ်သန်းသန်းဝင်း၊ ဇ/အမေ(နိုင်)ဝဝဂျီဂျီက အမှုတွဲအမှတ် (၇၃၅၀/၂၀၂၄-၂၀၂၅)ဖြင့် သက်တမ်းတို၊ အမည်ပြောင်း လျှောက်ထား လာပါသည်။ ကန့်ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက်အထားများ၊ မှတ်ပုံတင်စာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးဒီကရီများဖြင့် ၁၄ ရက် အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါသည်။ မြို့ဖြစ်ခံနန်းနှင့်မြေစိမ့်ခန့်ခွဲမှုဌာန၊ မန္တလေးမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ် မိတ္တူလျှောက်ထားခြင်း ယာဉ်အမှတ် W/98052၊ Honda C-90, Custom, M/C ယာဉ် လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးမျိုးအောင် / အမေ(နိုင်)ဝဝ၀၃၀၅၀၃(ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။ ကန့် ကွက်လိုပါက ခိုင်လုံသောအထောက် အထားများဖြင့် ကြော်ငြာသည့်ရက်မှ ရက်၃၀အတွင်း အောက်ဖော်ပြပါ ရုံးသို့ လူကိုယ်တိုင် လာရောက်ကန့် ကွက်နိုင်ပါသည်။ ကညနစရိုင်ရုံး(မန္တလေးတောင်ပိုင်း) ကညနစရိုင်ရုံး(မအူပင်)မအူပင်မြို့ မန္တလေးမြို့

ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်း ပြည်ခရိုင်၊ ပြည်မြို့နယ်နှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပေါက်ခေါင်းမြို့နယ်၊ ကွင်းအမှတ် ၉၆၀၊ ကြီးကြားကွင်း၊ ဦးပိုင် အမှတ်- ၁၂/၂၂ မြေမျိုးအား(H)၊ ဧရိယာ(၀.၂၂) ဧကရှိ မြေကွက်နှင့် ၎င်းမြေပေါ်တွင် ဆောက်လုပ်ထားသော တစ်ထပ်တိုက်(၁) လုံးနှင့် ဦးပိုင်အမှတ်- ၁၂/၃၂ မြေအမျိုးအစား(H)၊ ဧရိယာ(၀.၆၁)ဧကရှိ မြေကွက် နှင့် ၎င်းမြေပေါ်တွင် ဆောက်လုပ်ထားသော ဆီဆိုင်တို့အားလက်ရှိနေထိုင် ခြင်းနှင့် ဝန်ထမ်းများအဖွဲ့အစည်းတို့အား ဦးပိုင်အမှတ်(၁၃)၊ (၁၅)၊ (၁၇)ရက်အတွင်း အပိုင်ဝယ်ယူရန်အတွက် (၁၃-၁၁-၂၀၂၄) ရက်တွင် အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်သော တန်ဖိုးငွေ၏ တစ်စိတ်တစ်ဒေသအား စရန်ငွေအဖြစ် ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။ အဆိုပါမြေကွက်နှင့် နေအိမ်မြေမြေအား အရောင်းအဝယ်ပြုလုပ်မှုကို ကန့်ကွက် လိုသူများပါက ဤသတင်းစာကြေညာပါသည့်ရက်မှစ၍ (၁၅)ရက်အတွင်း တိကျစွာမာယာပိုင်ဆိုင်မှု စာချုပ်စာတမ်းများနှင့်အညီ တရားရုံးထံသို့ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း လက်ထပ်ပြီး လာရောက်ကန့်ကွက်နိုင်ကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မည့်သူမရှိပါက အရောင်းအဝယ်အား ပြီးဆုံးသည့်အထိ ၂၀၂၄ ခုနှစ်အထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။ ဒေါ်ခင်လေးမြင့်၏ လွှဲအပ်ချက်ကြားချက်အရ- ဦးသန့်စင်(LLB) တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ (စဉ်-၁၁၈၉၀) ကျောင်းကြီးအိုတန်းရပ်၊ ပြည်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၄၃၀၈၄၇၁

ကော်လံဗွီယံအရာရှိ ပြည်ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၊ ပြည်မြို့

❖ “ပညာ” ဆိုသည်မှာ အများအမှန်၊ အကောင်းအဆိုး၊ အကြောင်းအကျိုးကို ဝေဖန်ပိုင်းခြားနိုင်သည့် “အသိဉာဏ်” ရရှိစေ . . .

❖ နိုင်ငံသားတိုင်း “အသိဉာဏ်ပညာ” ပြည့်စုံမှသာ နိုင်ငံအကျိုးသယ်ပိုးနိုင်သည့် “စစ်မှန်သည့်အင်အား” တစ်ရပ်ကို ထူထောင်နိုင်မည် ဖြစ် . . .

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၂၂ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ တက္ကသိုလ်ဝင်စာမေးပွဲတွင် ဘာသာစုံဂုဏ်ထူးဖြင့် ထူးချွန်စွာအောင်မြင်ခဲ့သည့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား ဂုဏ်ပြုဆုချီးမြှင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်

၁။ နိုင်ငံရေး

- (က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ်နိုင်ငံဖွဲ့စည်းရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
- (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်သူ့လူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။

၂။ စီးပွားရေး

- (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
- (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အားကို မဏ္ဍိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍမြှင့်တင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုမှသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည့်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။

၃။ လူမှုရေး

- (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြှင့်တင်တိုးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံး အကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသောလူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။



မုံရွာမြို့၌ တန်ဆောင်တိုင် မီးပုံးပျံလွှတ်တင် ပူဇော်ပွဲနှင့် စတုဒိသာကျေးမွေးဧည့်ခံပွဲ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပ

မုံရွာ နိုဝင်ဘာ ၁၅

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့က ကြီးမှူးကျင်းပသည့် ၁၃၈၆ ခုနှစ် တန်ဆောင်တိုင် မီးပုံးပျံလွှတ်တင်ပူဇော်ပွဲနှင့် စတုဒိသာဧည့်ခံကျေးမွေးပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ညနေပိုင်းက စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာမြို့ ကန်သာယာပြည်ထောင်စုကျွန်းရင်ပြင်၌ ကျင်းပသည်။

ဦးစွာ မီးပုံးပျံလွှတ်တင်ပူဇော်ပွဲကို ကျင်းပရာ မီးပုံးပျံလွှတ်တင်ပူဇော်ရေး လုပ်ငန်းကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များက သတ်မှတ်အစီအစဉ်အတိုင်း ပထမအကြိမ် အမြင့် ၁၂ ပေရှိ အလှူမီးပုံးပျံအကြီး အလုံး ၄၀၊ ဒုတိယအကြိမ် အမြင့် ၁၂ ပေရှိ အလှူ မီးပုံးပျံအကြီး အလုံး ၄၀ ကို လည်းကောင်း၊ ဆက်လက်ပြီး တစ်ကြိမ်လျှင် မီးပုံးပျံအသေး အလုံး ၅၀ စီဖြင့်

စာမျက်နှာ ၂၃ ကော်လံ ၁ ❖

ယနေ့ သတင်းအညွှန်း

မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီးတွင် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပလျက်ရှိသည့် တန်ဆောင်တိုင်မီးထွန်းပွဲတော်သို့ ကုသိုလ်ပြုပါဝင်ဆင်နွှဲကြသူများ၏ ဝမ်းသာပီတိစကားသံများ

ပြည်တွင်းသတင်း စာ ၁၅

တရားမဝင် ရွှေပြောင်းနေထိုင်သူ ၂၄၀ ကျော်ကို တူကီယိုနိုင်ငံ၌ ဖမ်းဆီး

နိုင်ငံတကာသတင်း စာ ၁၈

ရန်ကုန်- မန္တလေးရထားလမ်းပိုင်း စမ့်ဘူတာနှင့် သပြေတောင်း ဘူတာကြားရှိ စမ့်တံတား ပြန်လည်မွမ်းမံပြင်ဆင်မည်ဖြစ်၍ နိုဝင်ဘာ ၁၈ ရက်နှင့် ၁၉ ရက်တွင် ရထားလမ်းပိုင်း ယာယီပိတ်ထားမည်

ပြည်တွင်းသတင်း စာ ၂၁

တန်ဆောင်တိုင်မီးထွန်းပွဲတော်ကာလအတွင်း စက်သုံးဆီများ လိုအပ်သည့်နေရာတွင် လိုအပ်သလောက် အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ဝယ်ယူသုံးစွဲနိုင်ပြီး စက်သုံးဆီဈေးနှုန်းမှာလည်း ယခင်ရက်များထက်ကျဆင်းလျက်ရှိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၅

ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော်ရှိ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး ပရိဝုဏ်အတွင်းနှင့် တောင်ကြီးမြို့တို့တွင် ကျင်းပ ပြုလုပ်လျက်ရှိသည့် တန်ဆောင်တိုင် မီးထွန်းပွဲတော်၊ မီးပုံးပျံလွှတ်တင်ပူဇော်ပွဲများနှင့် နိုင်ငံတစ်ဝန်း ဒေသအသီးသီးတွင် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပ ပြုလုပ်လျက်ရှိသည့် မဟာဘုံကထိန်အလှူတော်နှင့် ကထိန်

စာမျက်နှာ ၂၃ ကော်လံ ၁ ❖